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روزنامه

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم 
گفت: پیگیری پروژه مترو قم نیز از مهم ترین پروژه های قم است 
که ان شاء الله فاز نخست آن با دو ایستگاه تا سه ماه آینده به بهره 
برداری می رسد.  روح الله امراللهی روز شنبه در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: سال ۹۶ و در زمان آغاز فعالیت شورای پنجم در 
قم ۱۶ خیابان اصلی در قم وجود داشت که انتهای آنها بن بست 
بود که از این بین ۱۰ خیابان تا پایان فصل بهار تکمیل می شود و 
ساختار شبکه ترافیک بهبود می یابد. به گفته وی، در طول ۴ سال 

استاندار قم گفت: تشدید نظارت ها بر اماکن اقامتی استان مورد 
رعایت  گذشته  همانند  داریم  درخواست  مردم  از  است،  تأکید 
پروتکل های بهداشتی را مورد تأکید قرار دهند تا ان شاالله سال 
بهرام  دکتر  کنیم.  آغاز  سلامتی  و  خوشی  و  به خوبی  را  جدید 
سرمست پس از شصت و یکمین جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 
در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: مردم عزیز قم در این یک 
سالی که از شیوع ویروس کرونا گذشته  نهایت همکاری را داشته اند 
و رعایت پروتکل بهداشتی مورد تأکید است. وی افزود: مقام معظم 

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

بهره برداری از فاز نخست مترو قم
 تا  3 ماه آینده

استاندار قم:

محدودیت های کرونایی با جدیت 
اعمال می شود 
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ادامه این روند قم را به یک کلانشهر دفن پسماند تبدیل می کند

آگهی فراخوان انتخابات هیئت 
مدیره  انجمن ام. اس استان قم

از اعضای محترم انجمن ام اس دعوت می شود تا 
در مجمع عمومی عادی نوبت اول: که در ساعت 

۱۶:۰۰روز  یکشنبه مورخ: 
کوچه  بین  هنرستان  محل  در  ۱4۰۰/۰۱/۰8که 
۲۷ و تقاطع بلوار پیامبراعظم)ص( روگذر پل بعثت 
انجمن ام اس استان قم تشکیل می گردد حضور 

بهم رسانند. 
دستورجلسه: استماع گزارش هییت مدیره  و بازرس

 انتخاب هیئت مدیره .
استماع تراز مالی انجمن

با توجه به برگزاری انتخابات هییت مدیره داوطلبانی 
که دارای شرایط کاندیداتوری هستند می توانند تا 
هفت روز از تاریخ اطلاعیه تقاضای خود را کتبا به 

دفتر انجمن ارایه نمایند.
تلفن: ۰۹۱۲۷۵۱4۰8۳

آگهی فراخوان مجمع عمومی 
فوق العاده  انجمن ام. اس 

استان قم
دعوت  اس  ام  انجمن  محترم  اعضای  از 
العاده  فوق  عمومی  مجمع  در  تا  می شود 
نوبت اول : که در ساعت ۱۵:۰۰  روز  یکشنبه 
مورخ: ۱4۰۰/۰۱/۰8که در محل هنرستان 
پیامبراعظم( بلوار  تقاطع  و  کوچه ۲۷  بین 
ص( روگذر پل بعثت انجمن ام اس استان قم 

تشکیل می گردد حضور بهم رسانند. 
دستورجلسه:۱-  تصویب تغییرات اساسنامه 

۲- تصویب اساسنامه
امور اداری
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رئیس کل دادگستری استان قم تأکید کرد:  عدم به کارگیری 
عوامل ناظر و اجرایی صندوق هایی که شمارش آرای آنها در دور 
قبلی با مشکل مواجه بوده است. حجت الاسلام والمسلمین 

علی مظفری با اعلام شروع به کار ستاد پیشگیری و رسیدگی 
به جرائم انتخاباتی استان اهداف و وظایف این ستاد را در شش 
محور تشریح کرد و افزود: پایش و رصد مداوم و مستمر اقدامات 

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

دستگیری اعضای باند فیشینگ چند هزار حساب بانکی

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم هشدارداد:

روند دفن زباله 
نامطلوب است

رئیس کل دادگستری استان قم تأکید کرد :

عوامل صندوق های رای مشکل دار 
انتخابات قبلی بکار گرفته نشوند
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هشدار جدی معاون پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم:

از خرید املاک با اسناد عادی به صورت قولنامه ای پرهیزشود

 

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به آغاز اطلاع رسانی تعطیلی آرامستان 
های قم در پنج شنبه آخر سال گفت: تدابیر لازم برای ازدحام مردم در آرامستان ها در 
برخی دیگر از روزها نیز باید اندیشیده شود. سید امیر سامع با بیان این که مناسبت 
های مختلف مذهبی و سنتی در روزهای پایانی سال جاری و همچنین آغاز سال جدید 
یادآور ضرورت برنامه ریزی برای تجمع های احتمالی در شرایط کرونایی است اظهار کرد: 
در روزهای آینده، اعیاد روزهای نخست ماه شعبان و همچنین چهارشنبه و پنج شنبه 
آخر سال و در ادامه نوروز، نیمه شعبان و روز طبیعت را در پیش داریم که هر یک از این 

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

تعطیلی آرامستان ها محدود به پنجشنبه آخر سال نشود

8

با گرانی چه کار کنیم؟!
در آستانه شب عید، مردمِ مانده زیر بهمن گرانی از قیمت ها 
گلایه دارند. برخی هم در این میان باز به مردم توصیه می کنند 
که نخرند تا وضعیت بازار به ثبات برسد. آنها می گویند عاقبت 

گران فروشی نخریدن است.
حرف های این حضرات وقتی درست است که مثلا از بین 100 کالای موجود در بازار، دوتای 
آن گران شده باشد و برای تنبیه گران فروشی به مردم توصیه می کنیم که از آنها خرید نکنند 
تا حساب کار دست شان بیاید. البته بماند که مردم در آن زمان هم آنقدر از کالای گران شده 

می خرند و احتکار می کنند که گران فروش به سود ماورایی می رسد.
بامزه ماجرا این است که اگر مردم هم نخرند، عین خیال فروشنده عزیز نیست. چون دو 
ماه بعد جنسش را گران تر از امروز به دست مشتری می رساند. اتفاقا امروز برخی ها به دنبال 

نفروختن هستند، چون می دانند در ماه های بعد سود بیشتری می کنند.
الان هم که  در بازار دست روی هر کالا و جنسی بگذاری، گران است. مگر می شود همه را 

نخرید؟ پس مردم چگونه زندگی کنند و چطور زنده باشند؟
از  بسیاری  سال،  پایانی  روزهای  همین  در  بخرند.  که  ندارند  مردم  بخواهید  را  راستش 
خانواده ها ،فرزندان شان را شیرفهم کرده اند که عید سال 1400 نه خبری از لباس نو هست 
نه تفریح. زیر لب هم خدا را شکر می کنند که کرونا هست و فعلا دور مهمانی رفتن و مهمانی 
دادن خط کشیده شده است. قدیم  ترها، آنهایی که پولی در بساط نداشتن و زندگی شان سخت 
می گذشت به تخم مرغ خوردن، سیب زمینی آب پز کردند و نهایتا یک روز در هفته آبگوشت 
پناه می بردند. حالا همین غذاهای ساده، خودشان خرجی روی دست آدم می گذارند که نگو. 

آبگوشت هم که قربانش شوم، غذای لاکچری شده است و دیگر با فقیر و فقرا کاری ندارد.
القصه که احتیاج به توصیه برای نخریدن نیست. مردم ندارند که بخرند. پدری که حقوق دو 
و نیم میلیونی می گیرد، چگونه می تواند از بازار گران پوشاک برای بچه هایش لباس عید بخرد. 
سرپرست خانواده  ای که چندماه است حقوق اش عقب افتاده، چگونه می تواند سری به بازار 
گوشت و مرغ بزند. واقعا فکر می کنید، مردم از سر علاقه در زمانه کرونا در صف مرغ دولتی 
می ایستند؟ نه، آنها فکر می کنند با صرفه جویی در پول مرغ، حداقل می توانند چاله ای دیگر 
از زندگی شان را پر کنند. البته این نوشته ها و حرف زدن ها بیشتر برای آرام کردن خودمان است 
و گرنه سواره چه خبر از حال پیاده دارد. الان آنهایی که تصمیم می گیرند، حقوق  و عیدی 

را گرفته اند، آجیل، گوشت و مرغ شان هم رسیده است و چه می دانند »ندارم« یعنی چه؟!
باشد ما نمی خریم، یعنی نداریم که بخریم. انشالله که با نخریدن ها قیمت ها پایین بیاید و 

همه بتوانند یک زندگی عادی داشته باشند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم مطرح کرد: 

شورای اطلاع رسانی قم جزو شوراهای 
پیشتار کشوراست 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: شورای اطلاع رسانی و همچنین رسانه های 
استان در خنثی کردن هجمه های رسانه ای علیه قم طی یک سال گذشته موفق عمل کردند. 
سیدموسی حسینی کاشانی اظهارداشت : شناسایی اولین موارد ابتلا به کرونا و جسارت 

استان قم در اعلام این خبر، موجب  هجمه های سنگینی علیه این استان شد.
وی با بیان اینکه شورای اطلاع رسانی قم جزو شوراهای پیشتار کشوراست، ادامه داد: 

عملکرد خوب استان در مقابله با کرونا به الگویی برای سایر استان ها تبدیل شده است.
دبیر شورای اطلاع رسانی قم با اشاره به افزایش نگرانی ها از شیوع مجدد کرونا در این استان 
گفت: نقش رسانه های قم در جلوگیری از عادی انگاری شرایط و همچنین رعایت دستورالعمل 

های بهداشتی در شرایط کنونی بسیار خطیر است.
وی با تقدیر از عملکرد خبرنگاران و عکاسان استان برای پوشش خبری و اطلاع رسانی 
پیرامون کرونا در یکسال اخیر گفت: جامعه مطبوعاتی استان قم مانند بخش های مختلفی که 
متاثر از این ویروس شد، و آسیب دید به لحظات معیشت، آسیب زیادی دید ولی جانفشانانه در 

کنار خدمتگزاران سلامت  در میدان حضور داشتند.
وی شورای اطلاع رسانی استان را یکی از شوراهای فعال و پرکار در کشور دانست و ادامه داد: 
برگزاری حدود 40 جلسه شورای اطلاع رسانی به صورت هفتگی با حضور مسئولان رسانه ای 
استان، بستر مناسبی را برای هماهنگی و بهره گیری از ظرفیت رسانه های استان به منظور 

آگاهی بخشی و مقابله با شایعات در زمان شیوع کرونا فراهم کرد.
حسینی کاشانی ادامه داد: شورای اطلاع رسانی قم، در یکسال گذشته برای مدیریت 
برای  رسانه  اهالی  سازماندهی  و  سازی  آگاه  تبیین،  رسانی،  اطلاع  به  بخشی  انسجام  و 

پاسخگویی به شبهات احتمالی در حوزه رسانه ای اقدام های بسیار موثری انجام داد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: قم به اذعان متخصصان یکی از بهترین عملکردها 

را هم در مدیریت و مقابله با کرونا و هم در حوزه رسانه ای در این زمینه داشته است.

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم 
ضرورت تفکیک از مبدا زباله های خانگی را مورد توجه قرار 

داد و گفت: با ادامه روند کنونی در دفن زباله شهر قم در آینده 
به یک کلانشهر دفن پسماند تبدیل خواهد شد. سید مجتبی 

جناب محمدرضا اسماعیلی مقدم 
نماینده اسبق مردم قم در مجلس شورای اسلامی

با نهایت تاسف  وتاثر در گذشت مادرگرامیتان را تسلیت عرض 
نموده واز خداوند متعال برای آن مرحومه رحمت وغفران 

وبرای شما و دیگر باز ماندگان  صبر و اجر مسئلت دارم.
حسین عبداللهی

مصطفی داننده*

در حرم مطهر حضرت معصومه)س( برگزارشد؛

جشن تکلیف »شده ام ۹ساله« 
»جشن تکلیف »شده ام ۹ ساله« ویژه دختران نو مکلف سراسر کشور با رعایت دستورالعمل های بهداشتی، به میزبانی آستان مقدس بانوی کرامت برگزار شد.

عکس: مهدی جعفری
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مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم:

بخش دولتی آموزش های فنی و حرفه ای، 
جوابگوی نیازهای استان نیست

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم با بیان اینکه بخش دولتی آموزشهای 
فنی و حرفه ای، جوابگوی نیاز استان نیست، گفت: باید از ظرفیت بین بخشی برای 

به روز کردن آموزش در بین افراد استفاده شود.
محمود تقی پور پیش از ظهر شنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه سازمان فنی 
و حرفه ای زیر مجموعه وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی می باشد و با توجه به عدم 
تناسب آموزش های عالی با بازار کار و بیکاری بیشتر فارغ التحصیلان دانشگاهی 
ضرورت آموزش های فنی و حرفه ای در جامعه نیاز شده است، گفت: آموزش های 
فنی و حرفه ای در بخش های صنعت، فرهنگ، هنر، کشاورزی و … افراد مختلف 
را محیای حضور در بازار کار می کند. مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم با 
اشاره به اینکه در صنعت، امروزه نیاز زیادی به نیروهای فنی و حرفه ای احساس 
می شود، افزود: آموزش های فنی و حرفه ای در کشور بر اساس تقاضای علاقمندان 
و ارائه آموزش های تقاضا محور شده است. وی با تاکید بر اینکه احساس نیاز در 
افراد بر اساس نیاز بازار شکل می گیرد، ادامه داد: بر اساس مطالعات طرح تکاپو و 
نیازهای مناسب هر استان نیز افراد این نیازها را از ما درخواست می کنند و ما موظف 
به برقراری کلاس و ارائه آموزش های متناسب برای هنروران هستیم. تقی پور با 
بیان اینکه نیاز به آموزش ها در هر استانی بنابر آمایش سرزمینی آنجا است، گفت: 
آموزش های گردشگری در استان قم برای ارائه به مخاطبان در رتبه نخست قرار دارد 
و آموزش های صنایع دستی، کفش، فرش و سوهان در رتبه های بعدی تقاضای افراد 
جویای آموزش های فنی و حرفه ای هستند. مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان 
قم با اشاره به اینکه همکاری فراوانی با مجموعه اصنافی که بر اساس نیاز علاقمندان 
در استان در رتبه های اول تا پنج قرار دارند، وجود دارد، افزود: با توجه به شیوع 
ویروس کرونا در کشور و استان، مراکز و کارگاه های فنی و حرفه ای متأسفانه در برخی 
روزها تعطیل شد؛ اما یادگیری و آموزش های مربیان با استفاده از آموزش های برخط 
ادامه یافت تا خللی به بحث یادگیری علاقمندان و هنروران وارد نشود. وی با تاکید بر 
اینکه در یازده ماهه سال جاری بیش از یک میلیون هزار نفر ساعت آموزش های فنی 
و حرفه ای در بخش دولتی داشتیم، ادامه داد: بالغ بر 1۵ جامعه هدف زیر مجموعه 
آن بوده اند و آموزشگاه های آزاد نیز نزدیک یک میلیون و ۳1۳ هزار نفر ساعت به 
علاقمندان آموزش های مورد نیاز را ارائه داده اند.  مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای 
استان قم با بیان اینکه ۲0۵ آموزشگاه آزاد و ۷ مرکز دولتی در زمینه ارائه آموزش به 
هنرجویان داریم، گفت: این مراکز آموزشی در بخش های آقایان، بانوان فعال است و 
یکی از مراکز ارائه آموزش های فنی و حرفه ای نیز در یکی از ندامتگاه های استان فعال 
و به علاقمندان آموزش های مختلف را ارائه می دهد. محمود تقی پور با تاکید بر اینکه 
کلاس های دانش افزایی برای مربیان نیز برگزار می کنیم، گفت: پژوهش و تحقیق 
اساس و زیربنای هر کاری است و اداره کل فنی و حرفه ای استان قم، خروجی های 

آموزش و پژوهش را برای ورود به رشته ها و آموزش ها استفاده می کند.
 

رئیس کل دادگستری استان قم تأکید کرد :

عوامل صندوق های رای مشکل دار 
انتخابات قبلی بکار گرفته نشوند

رئیس کل دادگستری استان قم تأکید کرد:  عدم به کارگیری عوامل ناظر و اجرایی 
صندوق هایی که شمارش آرای آنها در دور قبلی با مشکل مواجه بوده است.

حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری با اعلام شروع به کار ستاد پیشگیری 
و رسیدگی به جرائم انتخاباتی استان اهداف و وظایف این ستاد را در شش محور 
تشریح کرد و افزود: پایش و رصد مداوم و مستمر اقدامات و فعالیتهای انتخاباتی 
و اتخاذ تدابیر و تمهیدات پیشگیرانه با هدف پیشگیری از جرایم انتخاباتی، ایجاد 
هماهنگی و تعامل بین دستگاهها و نهادهای عضو کارگروه جهت پیشگیری از وقوع 
جرایم و تخلفات انتخاباتی، تبیین و تعیین برنامه های پیشگیرانه و نحوه اجرای آنها 
در زمینه پیشگیری از جرایم احتمالی، ایجاد هماهنگی و تعامل مداوم با هیئتهای 
اجرایی و نظارت بر انتخابات و سایر دستگاها و نهادهای مسئول در زمینه برگزاری 
هرچه بهتر انتخابات و پیشگیری از وقوع جرایم مصرح در قانون، ارشاد و انذار 
تشکلها، احزاب، گروهها، ستادهای تبلیغاتی، اشخاص حقیقی و حقوقی با هدف 
باز دارندگی و پیشگیری از وقوع جرایم انتخاباتی، اطلاع رسانی، تشریح و توضیح 
مفاد قانون و جرایم و مجازات های قانونی از طریق رسانه های جمعی با هدف ارتقاء 
آگاهی های عمومی، کاهش پیشگیری از بروز جرایم انتخاباتی از جمله  وظایف 
این ستاد می باشد.  وی تأکید کرد: به منظور حفظ سلامت انتخابات و صیانت از 
آرای مردم به عنوان یک حق الناس، به استناد مصوبه کارگروه این ستاد، به کارگیری 
عوامل ناظر و اجرایی صندوق هایی که شمارش آرای آنها در دور قبلی با مشکل 
مواجه بوده، ممنوع می باشد. مظفری ابراز امیدواری کرد با همراهی، همکاری و 
همیاری لازم ستاد انتخابات، هیئتهای اجرائی، بازرسی و نظارت استان قم شاهد 
برگزاری انتخاباتی باشکوه و قانونمدار در فضای امن، توام با آرامش و حضور پرشور و 

حداکثری مردم همیشه در صحنه و شهید پرور قم باشیم.

هشدار جدی معاون پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم:

از خرید املاک با اسناد عادی به صورت 
قولنامه ای پرهیزشود

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری  استان قم از همشهریان 
خواست از خرید املاک با اسناد عادی به صورت قولنامه ای خودداری کنند، چرا 
که فوت یا حجر فروشنده یا یکی از فروشندگان در ایادی قبلی موجب بروز مشکلات 
حقوقی جدی برای خریداران خواهد شد. حجت الاسلام والمسلمین مجید یزدی 
با اشاره به اینکه احراز هویت فروشنده ملک و تطبیق آن با مشخصات صاحب سند 
می بایست اولین اقدام قبل از انجام هر گونه معامله ای باشد افزود: از همشهریان 
تقاضا داریم قبل از هرگونه خرید و فروش از اینکه سند مورد معامله به عنوان وثایق 
بانکی و یا به حکم مراجع قضایی مورد توقیف نباشد اطمینان حاصل کنند. یزدی 
افزود: استعلام تایید اصالت وکالتنامه ها از طریق شناسه یکتا سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور و تدقیق در متن وکالتنامه از حیث تصریح شدن وکالت در فروش و اذن 
وکیل در قبض ثمن معامله بسیار حائز اهمیت است. معاون اجتماعی و پیشگیری از 
وقوع جرم دادگستری قم تصریح کرد: انطباق محل استقرار، مساحت و حد و حدود 
ملک مورد معامله در قولنامه های عادی با مشخصات ملک مورد توافق، قبل از امضاء 
قرارداد، از موارد ضروری در پیشگیری از اختلافات حقوقی می باشد. وی در خصوص 
معضلات مربوط به پیش فروش ساختمان نیز گفت: به موجب قانون، قرارداد پیش 
فروش ساختمان می بایست پس از مرحله پی ریزی ساختمان و تنها از طریق دفتر 
اسناد رسمی به ثبت برسد و خریدار قبل از انعقاد قرارداد پیش فروش ساختمان 
نسبت به مشخصات مورد معامله شامل واحد ثبتی، مساحت، طبقه، محل پارکینگ و 
انباری، مصالح مورد استفاده و اشتراکات اطلاع پیدا نموده و این موارد در قرارداد قید 
گردد و همچنین بهای ملک، چگونگی پرداخت و موعد تحویل و ضمانت اجرای عدم 

پرداخت بموقع می بایست با دقت و جزییات در قرارداد پیش فروش مشخص شود.

روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم  اعلام کرد :

درخشش نمایندگان استان قم در 
مسابقات بین المللی قرآن کریم

دو نماینده استان قم در مسابقات بین المللی قرآن کریم موفق به کسب رتبه نخست 
این مسابقات شدند.  به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان 
قم، برای نخستین بار دو نفر از نمایندگان استان قم در مسابقات بین المللی قرآن کریم 
موفق به کسب رتبه اول این مسابقات شدند. بر اساس این گزارش، در سی و هفتمین 
دوره مسابقات بین المللی قرآن کریم جمهوری اسلامی ایران و در رشته قرائت، سید 
حمیدرضا مقدسی حائز رتبه نخست شد. همچنین در چهارمین دوره مسابقات 
بین المللی طلاب جهان اسلام نیز مهدی فروغی موفق شد در رشته قرائت و تفسیر به 
مقام نخست دست یابد. اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم این موفقیت را به ملت 

عزیز ایران به ویژه مردم قم و جامعه فرهیخته قرآنی کشور تبریک می گوید.

چرا عادی سازی روابط 
ایران و عربستان لازم و 

فوری است؟
عادی سازی روابط میان اسرائیل و کشورهای عربی 

حاشیه خلیج فارس را باید از زوایه سیستمی تجزیه  و تحلیل کرد. در نگاه سیستمی، ما 
با دو سطح کلان و منطقه ای سروکار داریم. 

در سطح کلان، شاهد تنش فزاینده بین آمریکا و چین هستیم که نماد افول نظم 
بین المللی موجود و گذار به نظم جدید است. این افول و گذار، موجب تجدیدنظر در 
استراتژی کلان آمریکا در کاهش یا خروج احتمالی نیروهای خود از منطقه خلیج فارس 
و تمرکز بر حضور در منطقه دریای جنوبی چین شده است تا از سلطه منطقه ای چین 

در آن ناحیه جلوگیری کند.
در سطح منطقه ای، وجود رقابت شدید میان »متحدان عربی« آمریکا در حاشیه 
خلیج فارس و ایران از یک طرف و دشمنی میان »متحد عبری« آمریکا و ایران از طرف 
دیگر، مشخصه اصلی ساختار منطقه است. رقابت»متحدان عربی« و دشمنی»متحد 
عبری« آمریکا، با ایران، زمینه شکل گیری ائتلاف عربی – عبری را بوجود آورده که 
جایگزینی برای نیروهای آمریکایی در صورت خروج از منطقه است تا خلاء قدرت ناشی 

از خروج احتمالی را پر کند.
در نگاه سیستمی به نظام بین الملل، منطقه یک جزء مهم از کل سیستم است، چرا 
که کشورها به عنوان کوچکترین جزء تشکیل دهنده سیستم بین المللی، خود عضوی 
از سیستم منطقه ای محسوب می شوند که نظم ابتدا باید در این حوزه حفظ شود و 
معمولا عدم توان »سیستم های تابعه« در حفظ نظم منطقه ای است که سبب برهم 
خوردن نظم بین المللی می شود. به همین دلیل آمریکا تلاش کرده است تا قبل از 
خروج احتمالی از خلیج فارس بین متحدین خود در این منطقه ائتلافی ایجاد کرده 

تا در نبود خود، کماکان نظم مورد نظرش در این منطقه حفظ و منافعش تامین شود.
چنانچه توافق و ائتلافی بین متحدین آمریکا در خاورمیانه و خلیج فارس شکل نگیرد، 
تسلط منطقه ای آمریکا در این مناطق حساس از بین خواهد رفت. در کنار این مورد، 
توافق احتمالی میان چین و ایران را هم باید مد نظر داشت که در صورت نهایی شدن، 
در »بلند مدت« فضا را برای نفوذ چین در این منطقه و همزمان گسترش نفوذ ایران مهیا 
خواهدکرد که نتیجه آن باخت آمریکا در منطقه خلیج فارس و به تبع آن احتمالا باخت 

در »بازی بزرگتر« است.
در این میان، کشورهای عرب حاشیه خلیج فارس عضوی از »سیستم تابعه خلیج 
فارس« هستند اما اسرائیل جزء این سیستم تابعه نیست. در خصوص حضور اسرائیل 
در منطقه خلیج فارس و شرکت در نظم جدید منطقه ای مد نظر آمریکا باید به »نگرش 
سیستم تابعه« اشپیگل و کانتوری، رجوع کرد. طبق این نگرش، هر کشور تنها عضو 
یک سیستم منطقه ای است به استثنای دو مورد: یکی، قدرتمندترین دولتها که در 
»سیستم های تابعه مختلف« مشارکت خواهند داشت و دوم، برخی کشورها که در »حد 
فاصل بین دو سیستم تابعه« قرار دارند و ممکن است عضو هر دو سیستم تابعه مجاور 

باشند. 
در این مورد آمریکا به عنوان ابرقدرت نظامی و قدرت اول اقتصادی دنیا در تمام 
سیستم های منطقه ای از جمله سیستم منطقه ای خلیج فارس حضور دارد. از سوی 
دیگر، اسرائیل به عنوان کشوری که عضو سیستم تابعه خاورمیانه است، از طریق ائتلاف 
با کشورهای عرب حوزه خلیج فارس، خود را جزئی از سیستم تابعه خلیج فارس نیز می 

داند و حضور این کشور در خلیج فارس از این طریق توجیه خواهد شد.
یک نکته مهم در خصوص تلاش آمریکا برای وارد کردن اسرائیل به سیستم منطقه ای 
خلیج فارس وجود دارد و آن اینکه آمریکا به خوبی می داند که کشورهای عرب حاشیه 
خلیج فارس هرگز قادر به مهار نفوذ منطقه ای ایران نخواهند بود. بنابراین آمریکا به یک 
نیروی نظامی قدرتمند نیاز دارد تا بتواند موازنه قدرت را در خلیج فارس به نفع خود 
حفظ کند. به همین دلیل است که آمریکا تلاش کرده و خواهد کرد تا  ائتلاف عربی – 

عبری را در منطقه خلیج فارس شکل دهد. 
در این بین رهبران آمریکایی یک نکته حیاتی را نادیده گرفته اند. اصولا در هر سیستم 
منطقه ای، زمانی نظم برقرار می شود که بازیگران عمده و مهم در آن حضور داشته 
باشند. به عنوان نمونه تاریخی می توان به هماهنگی و همکاری ایران و عربستان 
در دهه هفتاد میلادی برای برقراری نظم در خلیج فارس اشاره داشت. در آن زمان 
انگلستان تلاش کرد تا خلاء ناشی از خروج نیروهای خود از خلیج فارس را با برقراری 

روابط نزدیک میان ایران و عربستان برطرف کند.
از نظر تاریخی ایران و عربستان دو کشور بزرگ منطقه خلیج فارس هستند و هرگونه 
نظم و ترتیبات منطقه ای بدون حضور یکی از این دو قدرت بزرگ منطقه ای، به شکست 
منجر خواهد شد. به همین دلیل باید در موفقیت »نظم منطقه ای جدید مد نظر 
آمریکا«، تردید کرد. برای این تردید، دشمنی بنیادین بین ایران و اسرائیل به خوبی 
کفایت می کند. گسترش تنش میان »تهران« و »تل آویو« به منطقه خلیج فارس نه تنها 
نظم را برای سیستم تابعه خلیج فارس به ارمغان نمی آورد، بلکه در آینده باید شاهد 

افزایش درگیری ها و تنش ها در این منطقه باشیم. 
در این میان ایران باید در یک اقدام حساب شده و سنجیده، با عادی سازی روابط خود 
با عربستان و به تبع آن با سایر کشورهای حاشیه خلیج فارس، ائتلاف عربی – عبری را 

عقیم کند و مانع حضور اسرائیل در مرزهای حیاتی خود شود.
 دانشجوی دکتری روابط بین الملل

سخنگوی ستاد ملی کرونا: 

بیش از یک میلیون نفر قبل از عید واکسن 
کرونا می زنند

 سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: تاکنون یک میلیون و ۲۶0 هزار واکسن 
کرونا از انواع مختلف وارد کشور شده و همان طور که قول داده بودیم، بیش از یک 

میلیون نفر از کادر درمان و گروه های آسیب پذیر قبل از عید واکسن کرونا می زنند. 
علیرضا رئیسی روز شنبه بعد از شصت و یکمین جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که 
با حضور رئیس جمهوری برگزار شد، افزود: تاکنون 410 هزار دوز واکسن اسپوتنیک 
روسی به دستمان رسیده است. همچنین  ۲۵0 هزار واکسن سینوفارم چین و 1۲۵ 
هزار دوز واکسن شرکت بهارات هندوستان وارد کشور شده و ۳۷۵ هزار دوز دیگر از این 
واکسن نیز دوشنبه می رسد و در مجموع ۵00 هزار دوز وا کسن هندی خواهیم داشت. 
100 هزار واکسن کوبایی نیز وارد کشور شده است و در کل حدود یک میلیون و ۲۶0 

هزار  واکسن داریم.
معاون وزیر بهداشت گفت: در این هفته برنامه گسترده واکسیناسیون را برای کادر 
درمان و گروه های آسیب پذیر انجام می دهیم و همان طور که قول داده بودیم، واکسن 

کرونا را به بیش از یک میلیون نفر تا پایان سال تزریق می کنیم.
سفر به شهرهای قرمز و نارنجی ممنوع است

وی درباره سفرهای نوروزی نیز گفت: همان طور که مقام معظم رهبری، رئیس 
جمهوری و وزیر بهداشت تاکید کردند از مردم می خواهیم از سفرهای غیر ضرور پرهیز 
کنیم تا بتوانیم این ایام را نیز بدون اینکه خیز جدیدی اتفاق بیفتد، پشت سر بگذاریم 
تا واکسیناسیون گسترش پیدا کند و امیدواریم از مهر سال آینده بتوانیم تعداد زیادی از 

مردم را واکسن بزنیم و وضعیت بهتر شود.
رئیسی افزود: مقرر شد، سفر به شهرهای قرمز و نارنجی در ایام عید همچنان ممنوع 
باشد. تردد با خودروهای پلاک غیر بومی به این شهرها ممنوع است. همچنین خروج 
خودروهای با پلاک بومی از این شهرستانها نیز ممنوع است و در شهرهای قرمز سفر 
با قطار، هواپیما و اتوبوس نیز در صورتی مجاز است که مسافران تست منفی داشته 

باشند.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: هنوز ویروس کرونا در دنیا تاخت و تاز می 
کند، در برزیل با ویروس جهش یافته میزان ابتلا و مرگ و میر افزایش پیدا کرده است و 
همان طور که این تجربه در انگلستان بود، ویروس جهش یافته باعث شد تعداد بیماران 

زیادی در این کشور بستری شوند و در بخش های ویژه نیز تعداد زیادی فوت کردند.
 ویروس جهش یافته در ۲۸ استان

رئیسی افزود: در کشور ما هم اکنون، ویروس جهش یافته در ۲۸ استان شناسایی 
شده و در حال گردش است. البته وضعیت فعلی اغلب استانها نسبتا پایدار اما شکننده 

است. باید به دقت این وضعیت را حفظ کنیم.
وی گفت: از آذر ماه که افزایش تست ها را داشتیم با همکاری مردم چندین ماه است 
که وضعیت نسبتا پایدار داریم اما وجود ویروس جهش یافته در برخی استانها نگران 

کننده است.

اخبار

علی عیدی پور*

 

موج  خطر  هنوز  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
چهارم کرونا منتفی نشده است، گفت: غیر از چند 
استان که باید مراقبت بیشتری کنند، همه استان ها 
شرایط خوبی دارند و باید این وضعیت خوب را نگاه 
داریم. اگر دو هفته مراعات نکنیم همه آمارها تغییر 

می کند.   
در  روحانی  حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا اظهار کرد: از همه 
کادر درمانی نیروهای مسلح سپاه و بسیج، ارتش، 
نیروی انتظامی و همه آنهایی که مسئولیت نظارت 
را در بخش های مختلف بر دوش داشتند، تشکر و 
بهداشت،  وزیر  از  سپاسگزاری می کنم مخصوصاً 
پای  انصافاً شبانه روز  آموزش پزشکی که  و  درمان 
کار بودند؛  روزهایی که احساس مشکل کردند با 
دلسوزی به صحنه آمدند و با مردم سخن گفتند و 
بوده  برای مردم  آنجاهایی که روزهای خوشحالی 
است، از پیکی عبور کردیم و شرایط ما بهتر شده 
و یا واکسن در اختیار مردم قرار گرفته آن را هم با 
لبخند برای مردم توضیح دادند. وی اضافه کرد: 
می دانم چه کار بسیار سختی در طول بیشتر از یک 
سال داشتیم. از اواخر بهمن سال قبل تا امروز این 
زحمات باز هم سال آینده هم پیش روی ما است و 
امیدوارم هر چه زودتر بتوانیم از این وضعیت عبور 
کنیم. رییس جمهوری ادامه داد: همچنین از وزیر 
کشور مخصوصاً از زمانی که مسئولیت قرارگاه را 
دنبال  را  مداوم مسئله  به طور  و  به عهده گرفتند 

می کردند و کمک کردند، تشکر می کنم.
 روحانی با بیان اینکه همه کادر درمان که واقعاً 
فداکاری کردند و با جانشان، مهارتشان و تجربه و 
دانش شان، امکانات شان و با جان خودشان از مردم 
دفاع کردند، گفت: مدافعان خالصانه و مومنانه و 
ایثارگرانه در این مقطع بسیار حساس ایستادگی 
کردند. ما معمولا از پزشک و پرستار اسم می بریم، 
وسیع تر  خیلی  دایره شان  سلامت  مدافعین  ولی 

است و از همه آنها تشکر می کنیم.  
 وی خاطرنشان کرد: به روان پاک آنهایی که در 
این راه شهید شدند درود می فرستیم و آنهایی که 
مدت های مدید دچار بیماری بودند و عافیت پیدا 
و  رنج ها  که  آنها هم سپاسگزار هستیم  از  کردند، 

سختی ها را در این روزهای سخت تحمل کردند.
و  تولیدگران  از  افزود:  دوازدهم  دولت  رییس 
اصناف هم تشکر می کنم که تولید حتی  یک روز 
تعطیل نشد، همه روزها کارخانه های بزرگ و عظیم، 

کارگاه های  کوچک که پروتکل ها را به خوبی مراعات 
کردند، تعداد مبتلا شده به بیماری در مراکز تولید 
ما بسیار کم بود. برخی جاها انگشت شمار بود و 
بسیاری از مراکز تولید بزرگ الحمدالله به خاطر همه 

دقت ها و مراعاتی که انجام دادند فوتی نداشتند.
رییس جمهوری با اشاره به فشار بر اصناف در یک 
سال اخیر گفت: روزهایی را مخصوصاً سال گذشته 
امسال  کردیم.  تعطیل  فروردین  اسفند،  ماه  در 
فضا، فضای بهتری بود و کسب و کار رونق داشت 
و امیدواریم بعد هم اینچنین باشد. ولی در کل سال، 
آنها هم مشکلات فراوانی را تحمل کردند و انصافا 

خوب همراهی و کمک کردند.
وی ادامه داد: کاری که در یک سال و چند هفته 
انجام گرفته در ایران و کل دنیا می تواند مجموعه 
باشد.  آینده  برای  راه  نقشه  عنوان  به  مدون  ای 
شدیم  مواجه  اپیدمی  با  آینده  سال های  در  اگر 
می توانیم دوباره آن را دسته بندی کنیم. این کارها 
در بحران کرونا می تواند منبعی برای کلاس های 
درس دانشگاهی باشد. برخی از کارها در این مدت 
صددرصد و برخی بسیار موفق بوده است و کارهای 
ارزشمندی است که در این مدت انجام شده است. 
این کار می تواند به مدلی برای مقابله با بیماری های 
واگیردار وارد کتابهای درسی شود و مورد توجه برای 
آینده باشد. رییس جمهوری اضافه کرد: امروز آمار، 
ارقام و نمودارها در سراسر کشورها و استان ها به جز 
خوزستان که در سختی و گرفتاری است، هر چند 
در برخی از قسمت های استان خوب کار کردند و 
توانستند به نارنجی تبدیل شوند و از آنان هم تشکر 
و معمول  باقی استان ها نسبتا خوب  می کنیم. 
هستند. چند استان باید مراقبت بیشتری کنند اما 
همه استان ها شرایط خوبی دارند اما این وضعیت 
خوب را باید نگاه داریم. اگر دو هفته مراعات نکنیم 
همه آمارها تغییر می کند.   رییس جمهوری با بیان 
اینکه خطر موج چهارم منتفی نیست و وجود دارد، 
گفت: تا حالا تلاش و مراقبت شده و وارد این موج 
این  اما هر لحظه ممکن است  در کشور نشدیم، 
خطر پیش بیاید.  ایام نوروز روزهای خاصی است و 
تحرک مردم در داخل و بیرون منزل بیشتر می شود. 
در کوی برزن و بازار و دید و بازدید و مسافرت ها هم 
تحرک بیشتر خواهد شد بنابراین به همان نسبت 
باید مراقبت ها بالا برود. مسوولان و صدا و سیما 
باید به مردم بگویند که عید دیدنی با ماسک، بدون 

روبوسی و دست دادن باشد.  

روحانی اضافه کرد: این مناسک و آدابی که در این 
مدت یک  سال تمرین کردیم، حالا عید شد نباید 
آن را کنار بگذاریم و دوباره در کنار هم جمع شویم 
و اگر یک نفر آلوده باشد همه آلوده می شوند. هنوز 
به یک نقطه اطمینان بخش نرسیدیم. اگر چند ماه 
دیگر واکسن ها تزریق شود و نشان دهد که مفید و 
موثر است، آن زمان می توانیم بگوییم این مراعات ها 
مقداری کم شود خیلی خطر ندارد. اما در شرایط 

فعلی کنار گذاشتن پروتکل ها خطرناک است.
اساس  بر  اینکه  بیان  با  دوازدهم  دولت  رییس 
گزارش وزیر بهداشت این هفته و هفته آینده واکسن 
بیشتری وارد کشور می شود، به مصوبات ستاد ملی 
با کرونا اشاره کرد و گفت:ما در این ستاد  مقابله 
4۸1 مصوبه داشتیم که ۹۹ درصد اجرا شده و یک 
درصد باقیمانده هم در حال اجراست. روحانی با 
اشاره به اجرای مدل زندگی جدید در شرایط کرونا 
زندگی  ناچار شدیم مدل  ما  گفت: تصریح کرد:  
جدید را اجرا کنیم که برای مردم بسیار سخت بود.  
دستورالعمل ها  از  بسیاری  و  نداشتیم  چاره ای  ما 
را مردم ضروری می دیدند و مردم تا میزان زیادی، 
سبک زندگی جدید ایجاد شده را مراعات می کنند. 
همیشه  ما  که  چیزی  با  رفتار  این  داد:  ادامه  وی 
عادت داشتیم کمی متفاوت است اما چاره ای نبود 
و همه باید تلاش کنند تا در شرایطی قرار بگیریم با 
تولید واکسن ها و با ارتقای رعایت پروتکل ها بتوانیم 
شرایط خود را عالی کنیم که ماه های آینده واکسن 
در دسترس قرار خواهد گرفت.   رییس جمهوری 
اظهار کرد: باید دید آیا این واکسن ها در برابر گونه 
های جهش یافته چگونه عمل می کند اما امیدواریم 
کمتری  مشکلات  با  مردم  باشد  طوری  شرایط 
مواجه شوند. روحانی با اشاره به اینکه مردم و همه 
کشور از آغاز این اپیدمی کرونا یعنی پایان بهمن 
را قبول کردند، گفت: وزارت  یک مرجعیت واحد 
بهداشت درمان و متخصصان پزشکان و متخصصان 
تغییر  مرجعیت  اگر  صاحب نظر مرجع شده اند.  
گرفتار  می گفت،  را  چیزی  کسی  هر  و  می کرد 
می شدیم. مردم مرجعیت واحد را در کشور قبول 
کردند و همه پذیرفتند. وی ادامه داد: مقام معظم 
رهبری بسیار کمک کردند و بارها تاکید کردند اگر 
ستاد چیزی را ممنوع کرد،  مردم همه گوش کنند و 
خود ایشان شخصاً همه پروتکل ها را به طور دقیق 
این  داشتند  توصیه  همیشه  و  می کردند  مراعات 

همراهی و همدلی بسیار موثر است که چنین بود.
رییس جمهوری گفت: اگر این پایه و ستون مهم 
نبود این ساختمان بنیان گذاری نمی شد. علاوه 
بر این علما اندیشمندان حوزه و مراجع نگذاشتند 
فرقی بین علم و دین باشد. علم دین است و چیزی 
نیست که از دین جدا باشد ریشه دین از وحی است 
و علم هم قانون و سنت های خداست که باید کشف 

کنیم بنابراین این دو از هم جدا نیستند.
وی اضافه کرد: حوزه های علمیه، مراجع تقلید، 
سخنوران و علما همه یک صدا بودند و این بسیار 
ارزشمند است اگر دوگانگی یا سه گانگی خصوصاً 
در  و  اعتکاف  رجب،  رمضان،  ماه  محرم،  ماه  در 
مناسک دینی ایجاد می شد این وضع را نداشتیم و 
خوشبختانه این همدلی باعث شد که بتوانیم به این 

میزان برسیم.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: دخالت نیروهای نظامی و نیروهای مسلح به 
مفهوم جهت گیری یا سوگیری سیاسی خلاف سیاست های کلی انتخابات بوده و 

ممنوع است. 
عباسعلی کدخدایی روز شنبه ۲۳ اسفند در نشست خبری در جمع خبرنگاران 
بودجه هستند.  بررسی  اعضای شورا هنوز مشغول  افزود:  این مطلب  اعلام  با 
نظر رسمی اعلام خواهد شد. از دوستان مجلس درخواست می کنیم که نظرات 
غیررسمی را اطلاع رسانی نکنند ما اینجا هستیم و اگر لازم باشد، اطلاع رسانی 

خواهیم کرد.
سخنگوی شورای نگهبان همچنین در خصوص حضور نظامیان در انتخابات 
گفت: منع قانونی برای نامزد شدن نظامیان در رویه های شورای نگهبان وجود 
نداشته و افرادی که نظامی بودند، البته اگر انتخاب شوند، دیگر نظامی نخواهند 
یا  به مفهوم جهت گیری  نیروهای مسلح  و  نظامی  نیروهای  البته دخالت  بود. 

سوگیری سیاسی خلاف سیاست های کلی انتخابات بوده و ممنوع است.  
لایحه  به  نگهبان  شورای  ایرادات  خصوص  در  نگهبان  شورای  سخنگوی 
بودجه1400 گفت: ایراداتی که در لایحه بودجه داشتیم، مشابه دوره های قبل بوده 
است، مغایرت هایی در اصول ۵۲ و ۵۳ که مربوط به تعیین ردیف و سقف بودجه 
وجود دارد که از ایرادات شایع است. علاوه بر این10 مورد ایراد در اصل ۵۲، 1۷ 

مورد در اصل ۵۳ و ۵ مغایرت با اصل ۷۵ داشتیم
کدخدایی خاطرنشان کرد: همچنین ۵ مغایرت با سیاست های کلی نظام، 4 مورد 

مغایرت با نظر فقهای شورای نگهبانی مغایرت هایی در مورد تبعیض ناروا داشتیم.
 عضو شورای نگهبان اضافه کرد: کار شورای نگهبان برای بررسی بودجه ادامه دارد 

و ما ایرادات را ارسال خواهیم کرد.
کدخدایی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در روزهای منتهی به انتخابات فعالیت 
کاندیداهای احتمالی در فضای مجازی پررنگ شده است و یکی از اخبار غیررسمی 
که این روزها در فضای مجازی منتشر شده، گزارش یکی از کاندیداهای احتمالی 
نسبت به فعالیت اقتصادی یکی دیگر از کاندیداهاست که در واقع عنوان شده 
به شورای نگهبان ارسال شده است. آیا شورای نگهبان با استناد به این گزارشات 
بررسی سوابق کاندیداهایی را انجام و گزارش ندارد و این گزارش ها قطعاً مورد 
بررسی دقیق قرار می گیرد و در هنگام بررسی صلاحیت افراد هم مدنظر خواهد 

بود. 
سخنگوی شورای نگهبان گفت: فرقی نمی کند که گزارش را چه کسی برای 
از گزارش هایی که داریم گزارش های مردمی و گزارش  ما بفرستد. ما بسیاری 
از نهادهای مختلف و ذیربط است و بنابراین از این جهت ما ممنوعیتی نداریم و 
گزارش ها هم هرچه به دستمان برسد، قطعاً مورد بررسی قرار خواهد گرفت. در 
رابطه با تبلیغات انتخابات طبیعتاً ما به استناد قانون باید عمل کنیم قانون متاسفانه 

خیلی در این زمینه روشن و شفاف نیست.
 هیچ وقت نمی توانیم سقفی برای اعداد نامزدها درنظر بگیریم 

وی اضافه کرد: درباره تعیین سقف معین برای نامزدها، گفت: شورای نگهبان 
هیچ وقت نمی تواند سقفی برای اعداد نامزدها درنظر بگیرد و قانون برای ما ملاک 

است. 
کدخدایی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه ما به چه رئیس جمهوری و با چه 
ویژگی هایی نیاز داریم، اظهار داشت: ویژگی هایی که در قانون اساسی و اصل 11۵ 

این قانون ذکر شده است، باید مورد توجه قرار گیرد و ان شاءالله مردم به این ویژگی 
ها توجه کنند و آینده کشور رو به پیشرفت باشد. 

عضو شورای نگهبان همچنین در پاسخ به سوالی درباره درباره طرح مجلس 
درباره مسکن گفت: طبیعتاً اگر دوستان در مجلس مصوبه ای را برای حل مشکلات 
اقتصادی یا مشکل مسکن دارند و توجه کنند که مغایرت با قانون اساسی و شرع 

مقدس نداشته باشد، ما هم استقبال می کنیم. 
وی درباره نحوه بررسی صلاحیت احمدی نژاد و اینکه آیا کسی که دو بار تایید 
صلاحیت شده و یک بار ردصلاحیت شده است، ممکن است که دوباره تایید 
صلاحیت شود، تصریح کرد:  حتی بنده به عنوان عضو شورای نگهبان نمی دانم 
نسبت به افرادی که ثبت نام می کنند یا ثبت نام خواهند کرد، شورای نگهبان چه 
نظری خواهد داشت و باید منتظر بمانیم و ببینیم که شورای نگهبان در زمان بررسی 
صلاحیت ها نظرش چه خواهد بود و نظر جمعی شورای نگهبان ملاک خواهد بود. 
وی ادامه داد: نسبت به افراد هم طبیعتاً قانون این طور حکم کرده است که ما 
برای هر کدام از انتخابات بررسی صلاحیت جداگانه داشته باشیم. تا زمانی که 

کسی ثبت نام نکند، نمی توانیم نسبت به وی اظهارنظری داشته باشیم. 
کدخدایی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه شورای نگهبان چه برنامه ای برای 
برگزاری باشکوه انتخابات دارد اظهار داشت: گفت: چیزی که شورای نگهبان 
می تواند انجام دهد، رعایت مر قانون است. طبیعتاً ما وظیفه خود در این باره را در 

گذشته انجام دادیم و در آینده هم بر اساس قانون عمل خواهیم کرد. 
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی درباره پیشنهاد شورای نگهبان 
برای تفکیک انتخابات شوراها و ریاست جمهوری با هدف تضمین سلامت مردم 
در انتخابات گفت: به موجب قانون هر دو انتخابات سراسری ریاست جمهوری و 

شوراهای شهر و روستا در یک روز برگزار می شود.
وی تاکید کرد: به دلیل اینکه انتخابات شوراها یک انتخابات محلی - منطقه ای 
است، پیشنهاد کارشناسی ما این بود که اگر بتوانیم این انتخابات را به صورت محلی 
و منطقه ای برگزار کنیم، این مسئله می تواند توجه شورای نگهبان و وزارت کشور 

بیشتر  معطوف به انتخابات ریاست جمهوری کند.
 قانون منعی درباره ثبت نام سران قوا در انتخابات نگذاشته است

کدخدایی در پاسخ به سوالی  درباره ممنوعیت ثبت نام سران قوا در انتخابات، 
گفت: قانون چنین منعی نگذاشته است و فقط افرادی که در امر اجرا و نظارت بر 

انتخابات مسئولیت مستقیم دارند، باید قبل ثبت نام استعفا بدهند.
سخنگوی شورای نگهبان درباره آخرین اقدامات برای برگزاری انتخابات در شرایط 
کرونایی، گفت: ما تابع قانون هستیم. جلسات هماهنگی برای آنچه در اختیار ما و 
وزارت کشور  است، برگزار شده است. در این زمینه صندوق ها قریب به 1۵ درصد 
افزایش خواهد داشت و آنچه تاکنون ستاد مبارزه با کرونا اعلام کرده خطر شیوع 

ویروس بیشتر در تجمعات است و ما در تجمعات محدودیت داریم.
 سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی درباره آخرین اقدامات انجام شده 
برای برگزاری انتخابات 1400 و و با توجه به بیماری کرونا تغییراتی در شکل برگزاری 
انتخابات صورت می گیرد گفت: ما تابع قانون هستیم اگر قانون اصلاح شود از نظر 
شورای نگهبان هیچ منعی وجود ندارد.  سخنگوی شورای نگهبان درباره کسانی که 
احتمال رد صلاحیت آنها خواهد بود پیغامی به آنها داده است: تا الان که چنین 

مطلبی وجود نداشته است و اگر باشد قطعا ما هم اعلام رسانه ای خواهیم کرد. 

سخنگوی شورای نگهبان:

 نیروهای نظامی از دخالت در انتخابات منع شده اند

رییس جمهوری در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا :

هنوز خطر موج چهارم کرونا منتفی نشده است 
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مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها )CDC( و همچنین ستاد ملی مبارزه با 
کرونا توصیه می کند در خانه ماندن، مطمئن ترین راه پیشگیری از ابتلا یا انتقال 
کووید – 1۹ است؛ اما اگر مجبورید به دلایلی به سفر بروید باید این کار با رعایت 

کامل پروتکل ها باشد.
واکسیناسیون جهانی این تضمین را به ما می دهد که در برابر کووید – 1۹ در 
امان بمانیم اما این اتفاق یک شبه نمی افتد. شما باید برای محافظت از خود و 

دیگران، خصوصاً اگر قصد سفر دارید، همچنان پروتکل ها را رعایت کنید.
پیش از سفر به این سوال ها پاسخ دهید و اگر جوابتان مثبت بود به سفر نروید

. آیا کووید – 1۹ در شهری که در آن زندگی می کنید یا شهر مقصدتان در حال 
انتشار است؟ هر چه تعداد موارد ابتلا در شهر مبدأ یا مقصدتان بیشتر باشد، 

احتمال اینکه شما هم حین سفر کرونا بگیرید یا آن را منتقل کنید بیشتر است.
. آیا ریسک ابتلا به کرونای شدید در مورد شما زیاد است؟ هر کسی می تواند به 
کووید – 1۹ مبتلا شود اما افراد سنین بالاتر و آن هایی که دچار یک سری عوارض 

و بیماری ها هستند، بیشتر از بقیه احتمال دارد دچار کرونای شدید شوند.
. آیا با کسی زندگی می کنید که احتمال زیادی دارد دچار کرونای شدید بشود؟ 
اگر شما با سفر کردن به کرونا دچار شوید، بعد از برگشتن از سفر می توانید این 
ویروس را به افرادی که با شما زندگی می کنند انتقال بدهید، حتی اگر علائمی 

نداشته باشید.
سفر و تست کرونا

را  انتشار کووید 1۹  از سفر می تواند ریسک  دادن تست کرونا پیش و بعد 
کاهش دهد. می توانید یک تا سه روز پیش از سفرتان تست بدهید. اگر منتظر 
نتیجه ی تست هستید، سفرتان را به تأخیر بیندازید. هنگام سفر یک کپی از 
نتیجه ی تست تان داشته باشید. تست کرونا را سه تا پنج روز بعد از سفرتان تکرار 
کنید. حتی اگر جواب تست تان منفی بود، باز هم تا یک هفته از فعالیت های 
از  روز  ده  تا  ندادید،  تست  سفر  از  بعد  هم  اگر  نمایید.  پرهیز  غیرضروری 

فعالیت های غیرضروری اجتناب کنید.
اگر در هر زمانی تست کرونای تان مثبت شد در خانه بمانید. فوراً خود را ایزوله 

کرده و طبق توصیه های بهداشتی عمل نمایید.
اگر لازم شد بین راه به رستوران بروید، رستوران ها یا غذاخوری هایی را انتخاب 

کنید که در فضای باز از شما پذیرایی می کنند
حین سفر ایمن بمانید

شما باید در هواپیما، اتوبوس، قطار و دیگر وسایل حمل و نقل عمومی ماسک 
بزنید. ماسک باید به خوبی روی صورتتان فیت شده و دهان و بینی را کامل 

بپوشاند. 
مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها دستورالعمل های زیر را توصیه می کند تا 

هم خودتان و هم دیگران حین سفر ایمن بمانید:
. فاصله دو متر بین خود و دیگران را حفظ کنید.

. از تماس با هر کسی که بیمار است خودداری کنید.
 ... و  با سطوح مانند دستگیره ها، دکمه های آسانسور  . تماس مکرر خود 
را محدود کنید. اگر مجبورید به این سطوح دست بزنید، بعد از تماس فوراً از 

ضدعفونی کننده ی دست استفاده کرده یا دست هایتان را بشویید.
. ماسک پارچه ای بزنید.

. به چشم ها و بینی و دهانتان دست نزنید.
. هنگام عطسه و سرفه جلوی دهان و بینی خود را بگیرید.

. دست هایتان را مکرراً تمیز کرده یا بشویید. خصوصاً بعد از استفاده از سرویس 
بهداشتی، پیش از غذا خوردن، و بعد از عطسه و سرفه یا دست زدن به بینی.

. دست ها را حداقل به مدت ۲0 ثانیه با آب و صابون بشویید.
. اگر به آب و صابون دسترسی ندارید، از ضدعفونی کننده ی دست که حاوی 
دست کم ۶0 درصد الکل است استفاده کنید. تمام سطح دست هایتان را با 

ضدعفونی کننده بپوشانید و دست ها را به هم بمالید تا خشک شوند.

سفر با اتومبیل شخصی
اگر با قطار یا اتوبوس و یا هواپیما سفر می کنید مطمئناً قوانین بهداشتی 
به شما ارائه می شوند که ملزم به رعایت آن ها هستید. اما زمانی که با اتومبیل 
خودتان سفر می کنید، پس باید توصیه هایی به شما بکنیم چون ممکن است 
تصور کنید با اتومبیل شخصی خودتان کنترل بیشتری روی محیطتان دارید و 

دیگر نیازی نیست ماسک بزنید و ... . اما اینطور نیست:
. سعی کنید تعداد توقف ها در مسیر را به حداقل برسانید اما اگر احساس 

خواب آلودگی کردید حتماً توقف نمایید.
. چند ماسک و ضدعفونی کننده ی دست در دسترس داشته باشید.

. غذا و آب همراه خود داشته باشید تا مجبور نشوید به رستوران و فروشگاه 
بروید.

. اگر لازم شد بنزین بزنید، پیش از دست زدن به نازل بنزین یا دستکش بپوشید 
و یا آن را ضدعفونی کنید. بعد از استفاده نیز دستکش هایتان را در سطل زباله 

انداخته و دست هایتان را بشویید یا ضدعفونی کننده بزنید.
. اگر لازم شد بین راه به رستوران بروید، رستوران ها یا غذاخوری هایی را انتخاب 

کنید که در فضای باز از شما پذیرایی می کنند.
. اتومبیل را پُر از مسافر نکنید تا بتوانید فاصله مناسب بین افراد را حفظ کنید.

. پنجره های اتومبیل را پایین نگه دارید تا هوای تازه در جریان باشد و هوای 
داخل مرتباً تهویه شود. اگر هوا گرم است، استفاده از کولر ضرورت دارد، در این 
حالت تهویه هوا را روی غیرچرخشی )non-recirculation mode( تنظیم کنید.

در پیک نیک چطور ایمن بمانید؟
اماکن عمومی که قبلًا  به  این روزها که به خاطر ویروس کرونا نمی توانیم 
می رفتیم برویم، خیلی از ما سراغ پارک های محله مان می رویم. بودن در طبیعت 
و استفاده از فضای سبز خیلی خوب می تواند به کاهش استرس ما کمک کرده 

و فرصتی برای استراحت و آرامش فراهم کند.
اگر می خواهید به پارک جنگلی بروید و از طبیعت استفاده کنید، مواردی را 

باید رعایت نمایید:
. به پارکی بروید که نزدیک محل زندگی تان باشد.

. اول چک کنید که آیا پارک مورد نظر خدمات عمومی ارائه می دهد.
. فاصله حداقل دو متری با دیگران را حفظ کنید.

. از زمین بازی با احتیاط استفاده کرده و به بچه ها کمک کنید دستورالعمل های 
بهداشتی را رعایت کنند.

. در تمام زمان هایی که در پارک هستید حتماً دست های خود را مرتباً ضد 
عفونی کرده، به صورت خود دست نزنید و تا جایی که ممکن است سطوح را 

لمس نکنید.
در هتل چگونه ایمن بمانید؟

گاهی مجبورید برای اقامت در شهر مقصد به هتل بروید. در صورت امکان 
پیش از رزرو هتل ابتدا در مورد اینکه آیا هتل مورد نظرتان پروتکل های بهداشتی 
لازم را رعایت می کند یا نه تحقیق کنید. مثلًا هتل ها موظفند مکرراً و با دقت 
همه جا را ضد عفونی کنند و کلیدهای دیجیتال به مسافران ارائه دهند و بین 
ورود مسافران به اتاق، ۲4 ساعت فاصله بگذارند. تمام قسمت های اتاق هتل 
باید پیش از اقامت شما کاملًا تمیز شود اما بهتر است شما هم خودتان سطوح 

اتاق را ضد عفونی کنید.
نکاتی در مورد کسانی که در گروه ریسک پذیرها قرار می گیرند

هر کسی می تواند مبتلا به بیماری کووید – 1۹ شود اما افراد سالمند و کسانی 
که دچار بیماری های خاصی هستند بیشتر احتمال دارد که مبتلا به کرونای 
شدید شوند. عوارض و شرایط و بیماری هایی که ریسک ابتلا به مورد شدید کرونا 
را افزایش می دهند شامل سرطان، بیماری مزمن کلیه، بیماری مزمن انسدادی 
ریه، مشکلات قلبی جدی، ضعف سیستم ایمنی، چاقی، بارداری، بیماری 

سلول داسی شکل، سیگار کشیدن و دیابت نوع دوم می شوند.
سفر کردن، احتمال ابتلا به کووید 1۹ و انتشار آن را افزایش می دهد. اگر 
مجبورید سفر کنید، حتماً با پزشکتان این مسئله را مطرح کرده و در مورد 

دستورالعمل های بیشتری که لازم است رعایت کنید راهنمایی بخواهید.

چگونه حین سفر از ویروس کرونا در امان بمانیم؟

رازهایی درباره توت ها، میوه هایی سرشار باید و نبایدهای مسافرت در روزهای کرونایی
از آنتی اکسیدان

توت ها یکی از سالم ترین غذاهایی هستند که می توانید بخورید. این گروه از 
میوه ها سرشار از آنتی اکسیدان ها برای کمک به کنترل رادیکال های آزاد در بدن 

هستند.
رادیکال های آزاد در بدن همه ما فعالیت دارند و برای کمک به دفاع در برابر 

باکتری ها و ویروس ها، وجود مقادیر کمی از آنها مهم است.
با این حال آنتی اکسیدان ها می توانند از آسیب های سلولی ناشی از فعالیت 
رادیکال های آزاد و کاهش استرس اکسیداتیو در بدن جلوگیری کنند. دیگر 

خواص این گروه از میوه ها نیز ثابت شده است:
بهبود قند خون: مصرف توت ها به بهبود قند خون و تنظیم سطح انسولین، 
بعد از دریافت غذاهای با کربوهیدرات بالا کمک می کند. مصرف منظم این میوه 

ها منجر به کاهش خطر ابتلا به مقاومت به انسولین می شود.
سرشار از فیبر: توت ها منبع خوبی از فیبر از جمله فیبر محلول. مطالعات نشان 
داده که فیبر محلول شما را برای مدت طولانی سیر نگه می دارد ضمن این که 

مصرف کالری را نیز محدود و مدیریت وزن را آسان می کند.
منابع غنی از مواد مغذی: توت ها سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی مختلفف 
از جمله ویتامین سی، منگنز، مس، و فولات هستند. مصرف یک فنجان توت 
فرنگی، نیاز کامل شما به ویتامین سی در طول روز را برطرف می کند. میزان 

ویتامین ها و مواد معدنی موجود در توت ها تقریبا مشابه هم است.
مبارزه با التهاب: اینطور ثابت شده که آنتی اکسیدان های موجود در توت ها، به 
مبارزه با التهاب کمک می کند. التهاب در پاسخ به عفونت در بدن ایجاد می شود. 
علاوه بر این، شیوه زندگی مدرن به علت افزایش استرس، فعالیت بدنی نامناسب 
و انتخاب غذاهای ناسالم اغلب منجر به التهاب بیش از حد و پایدار می گردد. 
مبتلایان به دیابت، بیماری قلبی، چاقی از التهاب مزمن رنج می برند. با این حال 
مصرف انواع خانواده توت و حتی آب میوه های تهیه شده از آنها، به کنترل التهاب 

در بدن کمک می کند.
کاهش سطح کلسترول: این نکته ثابت شده که مصرف تمشک سیاه و توت 
فرنگی به کاهش میزان کلسترول در افراد چاق و افراد مبتلا به سندرم متابولیک 
کمک می کند. علاوه بر این مصرف انواع توت به جلوگیری از اکسید شدن 

کلسترول کمک کرده و شانس ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش می دهد.
تضمین سلامت پوست: مصرف انواع توت باعث کاهش چین و چروک پوست 
می شود. آنتی اکسیدان های موجود در این میوه ها منجر به کنترل رادیکال های 
آزاد در بدن می شود؛ استرس اکسیداتیو ناشی از عملکرد رادیکال های آزاد از 

دلایل اصلی آسیب پوستی و ابتلا به پیری زودرس پوست است.
محافظت در برابر سرطان: آنتوسیانین و رزوراترول موجود در این میوه ها خطر 
ابتلا به سرطان های مری، دهان، سینه و کولون را کاهش می دهد. یک مطالعه 
آزمایشگاهی نیز نشان داده که همه انواع توت اثرات حفاظتی قوی بر روی سلول 

های سرطانی کبد دارند.

کمبود اسیدهای چرب سلامت 
ما تهدید می کند؟

اسیدهای چرب امگا ۳ و امگا ۶ جزء اساسی ساختار سلول های ما هستند.
اسیدهای چرب در بسیاری از محصولات غذایی از جمله آووکادو، ماهی، بادام 
زمینی، تخم مرغ و زیتون وجود دارند ولی به دلیل ترس از اضافه وزن، بسیاری از 
افراد از مصرف آنها اجتناب می کنند. این در حالی است که اسیدهای چرب امگا 
۳ و امگا ۶ برای بسیاری از فرایندهای حیاتی از جمله متابولیسم ضروری هستند.
مصرف این دو اسید چرب را از امروز شروع کنید تا شاهد ۵ علامت هشداردهنده 

ناشی از کمبود آنها نباشید:
حذف اسیدهای چرب امگا ۳ و امگا ۶ از رژیم غذایی و  خستگی شدید: 
انتخاب رژیم های فاقد چربی منجر به احساس خستگی شدید همراه با کمبود 
انرژی می شود. بنابراین ضروری است که هر روز مقادیر منصفانه و مناسب از این 

چربی ها را در بشقاب غذایی تان بگنجانید.
احتمال ابتلا به بیماری های التهابی: آرتریت روماتوئید از جمله بیماری 
های التهابی است که با کمبود اسیدهای چرب امگا ۳ و امگا ۶ علائم آن وخیم 
تر می شود. سفتی صبحگاهی مفاصل و التهاب آنها همراه با درد از جمله علائم 
بیماران است که با مصرف اسیدهای چرب ضروری به طور موثری کاهش می یابد. 
مبتلایان به بیماری های التهابی هر روز باید به رژیم غذایی شان اسیدهای چرب 

امگا ۳ و امگا ۶ را از طریق منابع طبیعی اضافه کنند.
خشکی پوست: بدو شک یکی از معمول ترین علائم بالینی کمبود اسیدهای 
چرب ضروری خشک شدن پوست است. امگا ۳ در جذب مواد مغذی به پوست 
کمک می  کند و مواد زائد و مضر را از پوست بیرون می  کشد. درنتیجه، تامین امگا 

۳ مورد نیاز بدن، سلامت و درخشندگی را به پوست برمی  گرداند.
تولد زودرس: گرچه علل افزایش میزان زایمان زودرس هنوز دقیقا معلوم نیست 
اما عواملی مانند سن مادر، مصرف دخانیات، استرس، و سطوح پایین امگا ۳ و 
امگا ۶ در این رابطه مطرح هستند. این نوع چربی ها در رشد حقیقی جنین در 
دوران بارداری مفیدند و منجر به عملکرد صحیح سلول می شوند. چربی های 
مطرح شده در کنار ویتامین دی و کلسیم برای یک بارداری سالم ضروری هستند.
مشکلات قلب: خوردن غذاهای غنی از امگا ۶ یعنی دانه ها، روغن آفتاب 
گردان و میوه های خشک اثر محافظتی باورنکردنی برای قلب ایجاد می کنند. این 
چربی ها علاوه بر افزایش سطح انرژی منجر به کاهش کلسترول و تری گلیسیرید 
می شوند. از طرفی اسیدهای چرب امگا ۳ منجر به کاهش خطر ابتلا به ترومبوز و 

آترواسکلروز شده و به کاهش التهاب کمک می کنند.

ضربه به سر خطر زوال عقل را افزایش می دهد
تحقیقات جدید نشان می دهد که آسیب دیدگی سر می تواند منجر به زوال 
عقل در طول ۲۵ سال بعد شود. این خطر با افزایش تعداد صدمات وارده به سر 
توسط یک فرد بیشتر افزایش می یابد. این یافته ها همچنین نشان می دهد ارتباط 
قوی تری از آسیب به سر با خطر ابتلاء به زوال عقل در زنان در مقایسه با مردان 
وجود دارد.  بسیاری از آسیب های سر می تواند ناشی از انبوهی از موقعیت های 
مختلف باشد، از تصادفات اتومبیل و موتور سیکلت گرفته تا آسیب های ورزشی. 

علاوه بر این، مشخص شده است که اثرات ضربه به سر طولانی مدت است.
باره  این  در  پنسیلوانیا،  دانشگاه  از  تحقیق  تیم  سرپرست  اشنایدر«،  »آندرآ   
می گوید: »آسیب به سر یک فاکتور خطرناک برای زوال عقل است اما می توان از 
آن پیشگیری کرد. یافته های ما نشان می دهد که تعداد آسیب های سر مهم است، 
آسیب های بیشتر به سر با خطر بیشتر زوال عقل در ارتباط است.«  وی در ادامه 
می افزاید: »یافته ها نشان می دهد که پیشگیری از آسیب به سر می تواند برخی از 
خطرهای زوال عقل را در آینده کاهش دهد. در حالی که آسیب به سر تنها عامل 
خطر برای زوال عقل نیست اما یک عامل خطر ابتلاء به زوال عقل است که با تغییر 
رفتار مانند استفاده از کلاه ایمنی و کمربند ایمنی قابل پیشگیری است.«  یافته ها 
نشان می دهد در مقایسه با شرکت کنندگانی که هرگز دچار آسیب به سر نشده اند، 
سابقه یک ضربه قبلی سر فقط با 1.۲۵ برابر افزایش خطر ابتلاء به زوال عقل همراه 
بوده است و سابقه دو یا بیشتر آسیب های قبلی با ریسک بیش از ۲ برابر ابتلاء به 
زوال عقل همراه است. به طور کلی، ۹.۵ درصد از کل موارد زوال عقل در جمعیت 

موردمطالعه می تواند حداقل ناشی از یک آسیب دیدگی قبلی در سر باشد.

دستیابی به وزن ایده آل نیاز به انتخاب میان وعده های مناسب و کم کالری هم دارد، البته علاوه بر رعایت یک رژیم غذایی 
سالم.

دستیابی به وزن ایده آل نیاز به انتخاب میان وعده های مناسب و کم کالری هم دارد، البته علاوه بر رعایت یک رژیم غذایی 
سالم.

انتخاب گروه میان وعده ها بخصوص در هنگام روزهای تعطیل باید مانند رژیم غذایی با رعایت میزان حجم و تعادل باشد ضمن 
این که اصل تنوع نیز در انتخاب میان وعده ها بهتر است در نظر گرفته شود.

مغز تخمه آفتابگردان: یک قاشق چایخوری مغز تخمه آفتابگردان را می توانید همراه با یک فنجان ماست مصرف کنید. 
مغزها دارای 1۹ کالری هستند و کل این میان وعده کمتر از نیم گرم چربی اشباع شده دارد. مطمن شوید مغزهایی که استفاده 

می کنید بدون نمک باشند بخصوص اگر مراقب مقدار سدیم بدنتان هستید.
پسته: از مقدار چربی زیاد موجود در پسته نترسید چرا که اکثر این چربی  ها اشباع نشده و یا چربی  های خوب برای بدن 
هستند. با خوردن ۲0 عدد پسته تنها ۸0 کالری و کمتر از یک گرم چربی اشباع شده دریافت کنید. پسته  ها سرشار از پروتئین، 

فیبر ویتامین و مواد معدنی کلیدی هستند.
انگور: انگورها دارای مقدار زیادی آب هستند و یک پیمانه پر از انگور فقط ۶۲ کالری دارد. آب درون انگورها به شما کمک می 

 کند تا احساس سیری کنید. انگورها سرشار از ویتامین کا و منگنز و مقداری فیبر هستند.
پاپ کورن: اگر می  خواهید یک میان  وعده زیاد ولی کم کالری بخورید،  استفاده از پاپ  کورن،  پیشنهاد خوبی است. این میان 
وعده دارای مقدار زیادی فیبر است که می  تواند شما را تا مدت زیادی سیر نگه دارد. شش پیمانه پاپ کورن ۵ گرم چربی اشباع 

شده، ۲۲0 میلی گرم سدیم، و ۲4 گرم کربوهیدارت دارد.
بادام: اگر به آشپزخانه دسترسی ندارید و نیاز به خوردن میان وعده  ای سالم دارید می  توانید 14 عدد بادام بخورید؛ با این کار 
بدن شما ۹۸ کالری دریافت خواهد کرد. بادام  سرشار از فیبر و پروتئین است و گرسنگی را برای مدت زیادی از شما دور می کند.
سیب  پخته شده: سیب یکی از سالم  ترین میان  وعده  ها به شمار می  رود و به روش  های زیادی می  توان از آن  استفاده کرد. 

یکی از این روش  ها پختن آن است.سیب پخته شده دارای همان مقدار فیبر و ویتامینی است که در سیب تازه وجود دارد.
انبه: استفاده از این میان وعده راه مناسبی برای دریافت بتاکاروتن است. سه چهارم پیمانه از قطعات انبه یخ  زده دارای فقط 

۹0 کالری است و ۶0 درصد از نیاز روزانه بدن به ویتامین ث را برطرف می  کند.
کره بادام زمینی: لایه نازکی از کره بدون نمک بادام زمینی را می توانید همراه با نان سبوس دار و یا سیب مصرف کنید. این 

میان وعده دارای ۹0 کالری و ۲ میلی گرم سدیم است.

برای داشتن استخوان هایی محکم مصرف زیاد کلسیم و ویتامین دی اگرچه لازم است، اما کافی نیست.
کنار گذاشتن عادات خطرناک غذایی برای جلوگیری از ابتلا به پوکی استخوان، درست به همان اندازه مصرف 
مواد غذایی مفید، ضروری به نظر می رسد. پوکی استخوان مانند دیابت یا فشار خون بالا از بیماری هایی است 
که با متعادل نگاه داشتن رژیم غذایی می توان از ابتلا به آن جلوگیری کرد. اگر سابقه پوکی استخوان در خانواده 
تان باشد، دقت به عادات غذایی اهمیت ویژه ای می یابد و باید برخی مواد غذایی را که برای بافت استخوانی مضر 

است، محدود و از برخی عادات غذایی اجتناب کرد:
غذاهای التهابی: در کسانی که استعداد یا سابقه خانوادگی ابتلا به پوکی استخوان را دارند، از مصرف بیش از 
حد محصولاتی مانند گوجه فرنگی، سیب زمینی سفید، بادمجان و ... باید اجتناب کنند چون این غذاها منجر به 

التهاب استخوان و در نهایت تسریع روند ابتلا به پوکی استخوان خواهند شد.
اسفناج خام: اگرچه مصرف اسفناج برای تقویت استخوان ها و پیشگیری از پوکی استخوان ضروری است اما 

نوع خام آن به دلیل وجود ماده ای به نام اگزالات باعث عدم جذب کلسیم در بدن شود.
مصرف بیش از حد کافئین: مصرف روزانه قهوه از جذب بهتر کلسیم جلوگیری می کند. هر چه میزان کافئین 
وارد شده به بدن بیشتر باشد، کلسیم بیشتری از طریق ادرار دفع می شود بنابراین اگر می خواهید تا ۹0 سالگی 

زندگی کنید، باید از تعداد فنجان های قهوه که روزانه می نوشید بکاهید.
نوشابه های گازدار: این نوشیدنی ها علاوه بر این که اشباع از کافئین هستند، به علت داشتن اسید فسفریک، 
اسیدی معدنی که از جذب کلسیم جلوگیری می کند، برای استخوان ها مضرند. در مقابل، اسید کربنیک موجود 

در آب های معدنی گازدار هیچ تاثیر منفی بر استخوان ها ندارد.
سدیم: علاوه بر افزایش خطرهای بیماری های قلبی عروقی با مصرف زیاد نمک، هر چه میزان نمک مصرفی 

فرد بیشتر باشد، دفع کلسیم در ادرار و عرق فرد نیز بیشتر می شود.
استفاده زیاد گوشت قرمز: رژیم غذایی غنی از گوشت و پروتئین ها نیز برای استخوان ها ضرر دارد. در جریان 
هضم مواد غذایی، پروتئین های حیوانی اسیدهایی همچون اسید فسفریک، سولفوریک و غیره آزاد می کنند که
PHبدن را تغییر می دهد.هر چهPHبدن اسیدی تر باشد، مواد معدنی بیشتری در استخوان ها از دست می رود.

الکل: الکل فعالیت استئوبلاست ها )سلول های سازنده استخوان( را متوقف می کند. فراموش نشود که الکل 
می تواند موجب اختلالاتی در حفظ تعادل فرد شود که به ویژه در افراد مسن موجب شکستگی استخوان ها می 

شود.

۹ گزینه غذایی که سلامت استخوان ها را تهدید می کندبهترین میان وعده ها برای روزهای تعطیل!

وجود چربی در بدن برای ایجاد اسیدهای صفراوی، عملکرد قلبی عروقی و 
مجموعه ای از فرایندهای بدن ضروری است.

وجود چربی در بدن برای ایجاد اسیدهای صفراوی، عملکرد قلبی عروقی و 
مجموعه ای از فرایندهای بدن ضروری است.

مشکل از جایی آغاز می شود که شما مقادیر بیشماری از چربی ها را دریافت 
کنید و خود را در معرض خطر ابتلا به هیپوکلسترولمی یا همان تجمع پلاک در 

شریان ها قرار دهید.
لیپوپروتئین با چگالی پایین یا همان ال دی ال نوعی چربی است که به عنوان 
قاتل خاموش هم شناخته شده است. وقتی سطح کلسترول ال دی ال بالاتر 
از 1۳0 میلی گرم در دسی لیتر باشد، شما در معرض ابتلا به هیپو کلسترولمی 
خواهید بود. البته این خطر زمانی تشدید می شود که سطح کلسترول خوب یا 
همان اچ دی ال نیز در مردان کمتر از ۳۵ میلی گرم در دسی لیتر و در زنان کمتر 

از 40 میلی گرم در دسی لیتر باشد.
علائم بالینی کلسترول بالا در هر فرد می تواند متفاوت باشد با این حال 
احساس سنگینی یا سوء هاضمه، خستگی، یبوست، بوی بد دهان، التهاب در 
اندام ها، سرماخوردگی های پی درپی، سردرد، بینایی تار و درد قفسه سینه از 

علائم واضح افزایش کلسترول بد هستند.
افزایش  بر  مواد غذایی  برخی  تاثیرات  از  میان، شما ممکن است  این  در 

کلسترول بد خون بی خبر باشید:

لبنیات پرچرب: محصولاتی از قبیل شیر غلیظ شده، کره و مارگارین و ... 
سرشار از چربی های اشباع هستند و در کسانی که کلسترول بد آنها بالاست، 
مصرف این نوع محصولات باید به طور کامل متوقف شود. به جای لبنیات 
پرچرب، شما می توانید محصولات گیاهی مانند شیر بادام و شیر سویا، و یا 

لبنیات کم چرب یا بدون چربی را به رژیم روزانه خود اضافه کنید.
گوشت قرمز: از مصرف گوشت  های چرب بپرهیزید. به جای گوشت قرمز 
مصرف گوشت  های سفید مانند گوشت مرغ و بوقلمون را وارد رژیم تان کنید. 
توجه داشته باشید که پوست این گوشت  ها را بکنید. ماهی بخورید. ماهی آزاد، 
تن یا ساردین بهترین گزینه  اند. این ماهی  ها چرب هستند اما چربی آنها مانند 

گردو یا بذر کتان مفید است.
مواد غذایی آماده و صنعتی: بیشتر غذاهای آماده و صنعتی به خصوص آن 
 هایی که گرم می  شوند، با روغن های هیدروژنه و اسیدهای چرب ترانس تهیه 
و باعث افزایش کلسترول بد خون خواهد شد. از مصرف مواد غذایی خیلی 
چرب و خیلی شیرین و به ویژه آن  هایی که حاوی روغن  های هیدروژنه هستند 

بپرهیزید.
قندهای تصفیه شده و نشاسته: قندها و کربوهیدرات  های های تصفیه 
میزان  آرد سفید  از  تهیه شده  پاستاهای  و  نان  ها  برنج سفید،  مانند  شده 
کلسترول خوب خون را کاهش می  دهند. برای شما که کلسترول خونتان 
بالاست توصیه می  شود از مصرف این مواد غذایی بپرهیزید. شما باید نان  های 

سبوس  دار مصرف کنید.
کره: کره، مایونز، مارگارین  ها حاوی میزان زیادی چربی هستند، با این حال 
روغن  هایی مانند روغن زیتون، روغن کانولا حاوی چربی های سالمی هستند 
که قلب شما را در وضعیت بهتری نگه می دارند. در هر صورت از مصرف مواد 

غذایی چرب بپرهیزید.

این غذاها سرشار از کلسترول بد هستند



یکشنبه -بیست وچهارم اسفند ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45236

»نازنین گمار« روانشناس کودک و نوجوان گفت: 
»آموزش شیوه های درست فرزند پروری« و »فرهنگ 
سازی از طریق رسانه ها« دو راهکار مهم جهت مهار 
پیامدهای ناشی از کرونا بر کودکان و نوجوانان است.

دنیا؛  سراسر  در   1۹ کووید  همه گیری  از  پس   
جنبه ی  از  نوجوانان  و  کودکان  ویژه  به  خانواده ها 
بندی  تقسیم  بسیار آسیب دیده اند. در یک  روانی 
از  عبارتند  بحران ها  در  آسیب پذیر  کلی گروه  های 
زنان، سالمندان و کودکان و نوجوانان. در این میان 
عدم  و  سنی  شرایط  دلیل  به  نوجوانان  و  کودکان 
توانایی در ابراز مسایل و مشکلات خود بیش از سایر 
گروه ها در معرض خطر هستند. در دوران کنونی نیز 
کرونا و تغییرات وتحولات ناشی از آن از قبیل تعطیلی 
مدارس، قرنطینگی، رعایت پروتکل های بهداشتی، 
و  تفریحی  مراکز  کمتر،تعطیلی  آمدهای  و  رفت 
مسایلی از این دست؛ سبب شده کودکان و نوجوانان 
بیش از پیش با چالش هایی از قبیل فقدان حمایت 
اجتماعی و برقراری روابط عاطفی با همسالان خود 
مواجه شوند. مسایل و چالش هایی که خود را بیش 
از هر چیز در رفتارهایی مثل استرس و خشونت بروز 
می دهد. اهمیت پرداختن به این نکات و راه  هایی 
برای برون رفت از این وضعیت سبب گردید، پژوهشگر 
ایرنا با "نازنین گمار"، روانشناس کودک و نوجوان به 
گفت و گو بنشیند. مشروح این گفت و گو را در ذیل 

می خوانید:
توجه به سلامت اجتماعی و روانی کودکان 

نازنین گمار در خصوص سلامت اجتماعی و روانی 
کودکان در دوران کرونا گفت: تغییر در سبک زندگی 
در نتیجه شیوع جهانی بیماری کووید 1۹، کودکان 
را تحت شعاع قرار داده و پیامدهای روان شناختی 
مقالات  از  حاصل  ارزیابی  است.  داشته  دنبال  به 
مورد بررسی نشان داده افزایش مشکلات رفتاری، 
وسواس، مشکلات مربوط به خودتنظیمی، اضطراب 
و ترس، مشکلات مربوط به سازگاری و راهبردهای 
مقابله ای، تجربه بدرفتاری، افزایش شدت اختلال 
های روانی و افسردگی و استرس پس از آسیب، از 
پیامدهای روان شناختی شیوع بیماری کووید 1۹ 

برای کودکان بشمار می رود.
که  داده  نشان  تحقیقات  همچنین  افزود:  وی 
این  تاثیر  تحت  روانی  نظر  از  نوجوانان  و  کودکان 
اپیدمی قرار گرفته اند. اما، آسیب های ناشی از این 
همه گیری توزیع برابر نخواهد داشت و انتظار می رود 
که برای کودکان فقیرترین کشورها، فقیرترین محلات 

این هم در محرومیت و  برای آن هایی که پیش از  و 
شرایط آسیب پذیری قرار داشته اند، مخرب ترین اثرات 
را داشته باشد. بطوری که کودکان خانواده های کم 
درآمد و فقیر، به دلیل کمبود امکانات و منابع مالی، 
آسیب بیشتری نسبت به کودکان در خانواده های 

مرفه دیده اند.
این روانشناس اضافه کرد: تغییر وضعیت اقتصادی 
خانواده ها به دلیل افت درآمد، سبب کاهش امکانات 
و  به کودکان شده  بیشتر  آسیب  و  برای خانواده ها 
تعطیلی مدارس و استفاده از آموزش مجازی برای 
آنها در این خانواده ها نیز سبب آسیب مضاعفی شده 
است، چرا که خدمات و امکانات اینترنتی در اختیار 
خانواده  امکانات،  این  به  دسترسی  برای  و  ندارند 

نیازمند منابع مالی است.
ترس و انزوای اجتماعی کودکان و نوجوانان 

گمار در خصوص تجربه ترس و انزوای اجتماعی 
گفت:کودکان  کرونا  دوران  در  نوجوانان  و  کودکان 
قرار  تغییراتی  تأثیر  تحت  است  ممکن  نوجوانان  و 
گیرند که درک آنها برایشان مشکل باشد. بنابراین 
ابراز خشم و  عصبانیت می کنند. آنها انواع ترس و 
انزوای اجتماعی را تجربه می کنند. طبق تحقیقات 
و بررسی هایی که انجام شده دیده شده که شایع ترین 
مشکلات روانی و رفتاری در بین کودکان و نوجوانان 
از  ترس  و  پذیری  تحریک  حواسپرتی،  پرحرفی، 
کودکان  است.  بوده  اپیدمی  این  درباره  پرسش 
بزرگتر  کودکان  از  بیشتر  سال(   ۶ تا   ۳  ( کوچکتر 
احتمال بروز علائم بیماری مثل خشونت و ترس از 

ابتلای اعضای خانواده را دارند.
 وی تاکید کرد: از آنجایی که رسانه ها و مکالمات 
اجتماعی تحت تاثیر خبرهای شیوع کرونا هستند، 
زیادی  مقادیر  معرض  در  هم  بچه ها  ناخواه  خواه 
اطلاعات هستند و نگرانی و اضطراب و ترس را تجربه 
می کنند. حتی ممکن است تقاضاهای بیشتری از 
والدین داشته باشند. در نتیجه والدین تحت فشار 
بیش از حد قرار می گیرند. کودکان و نوجوانان وقتی 
مدارس تعطیل باشد انگیزه و فرصت کمتری برای 
اجتماعی  حمایت های  کسب  و  دوستان  با  بودن 
امن شاهد خشونت  نبودن خانه  در صورت  دارند. 
بین فردی و حتی تجربه کودک آزاری باشند که بسیار 
ناراحت و نگران کننده است. همین طور کمتر فعال 
بودن آنها، مشاهده طولانی مدت تلویزیون و استفاده 
از فضاهای مجازی،الگوهای خواب نامنظم و رژیم 
های غذایی نامناسب که باعث افزایش وزن می شود، 

کمبود فضای شخصی در خانه یا حتی مشکلات 
بر  پایداری  منفی  تاثیرات  می تواند  خانواده،  مالی 

کودکان و نوجوانان داشته باشد.
اقداماتی برای کاهش استرس ها و نگرانی ها در 

کودکان و نوجوانان
برای  اقداماتی  چه  که  سوال  این  پیرامون  گمار 
کاهش استرس ها و نگرانی های کودکان و نوجوانان 
زندگی  سبک های  تغییر  گفت:  داد  انجم  می توان 
استرس روانی و اجتماعی ناشی از حبس خانگی 
و قرنطینه می تواند تاثیرات روانی و اجتماعی بسیار 
برای  باشد.  داشته  نوجوانان  و  کودکان  بر  زیادی 
کاهش این پیامدها دولت، سازمان ها، جامعه، مدرسه  
و والدین باید قبل از هر چیز با این پیامدها آشنا باشند 

و حتما به آنها رسیدگی کنند.
این روانشناس گفت: همچنین راهکارهای ساده 
به کودکان برای رفع ترس   ابراز عشق و توجه  مثل 
هایشان و صادق بودن با آنها و در صورت لزوم توضیح 
موارد به اندازه فهم و درک آنها، گذشت، توجه زیاد 
نداشتن روی مسایل مختلف  می تواند در این زمینه 
موثر باشد. کمک به کودکان برای پیدا کردن       راه 
فعالیت های  ایجاد  طریق  از  خود  بیان  برای  هایی 
خلاقانه و ساختاریافته می تواند بسیار کمک کننده 

باشد.
از نحوه  و  گمار گفت: کودکان بسیار حساس اند 
پاسخ دادن والدین الگو می گیرند. پس والدین باید 
در مدیریت عوامل استرس زا حمایت شوند تا الگوی 
آموزش  طور  همین  باشند.  فرزندان  برای  مناسب 
خوب مهارت های فرزند پروری، برای والدین بسیار 
می تواند  پروری  فرزند  درست  شیوه  است.  موثر 
شود.  فرزندان  و  والدین  بین  تعاملات  بهبود  باعث 
بر  بر نظارت  این موضوع که والدین علاوه  آموزش 
عملکرد بچه ها حتما باید به نیازهای خود نیز احترام 
این مورد نقش  و در  بگذارند، بسیار ضروری است 
رسانه ها در این فرهنگ سازی بسیار مهم است چرا 
که بزرگ سالان زمانی می توانند به نیازهای کودک و 
نوجوانشان توجه کنند که اول این نیازها را در وجود 

خودشان بشناسند.
آخرین  و  اولین  ویروس،  کرونا  اینکه  نهایت  در 
ویروسی نخواهد بود که بشریت را تهدید می کند. پس 
جوامع باید  از راهبردهای موثر برای تقویت خانواده ها 
برای مراقبت و محافظت از خودشان و دیگران و تعامل 
بهتر با یکدیگر استفاده کنند تا پیامدهای روانی شیوع 

بیماری را کنترل کرده و به حداقل برساند.

روانشناس کودک و نوجوان  تاکید کرد:

لزوم مراقبت روانی - اجتماعی از کودکان و نوجوانان در دوران کرونا

اجتماعی

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم هشدارداد

روند دفن زباله در قم نامطلوب است
ادامه این روند قم را به یک کلانشهر دفن پسماند تبدیل می کند

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم ضرورت تفکیک از مبدا 
زباله های خانگی را مورد توجه قرار داد و گفت: با ادامه روند کنونی در دفن زباله شهر 

قم در آینده به یک کلانشهر دفن پسماند تبدیل خواهد شد.
سید مجتبی سبحانی ثابت روز شنبه در جمع خبرنگاران، افزود: روزانه ۷۲0 تن 
زباله در قم تولید می شود که ۳۲0 تن از آن با تفکیک به کودهای شیمیایی برای 
استفاده از صنعت و کشاورزی تبدیل می شود و بقیه آن در دل خاک دفن می 

شود.
وی با بیان اینکه در شهر قم ۷۲0 نقطه جمع آوری ضایعات شناسایی شده است، 
ادامه داد: از مهرماه سال ۹۶ جمع آوری زباله ها به صورت تفکیک از مبدا به صورت 
یک روز در میان در برخی از مناطق شهر قم در حال انجام است اما همچنان برای 

فرهنگ سازی در این زمینه اقدامات بیشتری باید صورت بگیرد.
رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم نیز در ادامه تاکید کرد: 
یکپارچه سازی تبلیغات شهری برای زیباسازی شهر قم از ابتدای سال جاری دنبال 

شده است.
کاشت درختان مثمر در قم

سید مجتبی سبحانی ثابت گفت: حمایت از تولیدات داخلی در تبلیغات شهری، 
توسعه آبیاری تحت فشار، استفاده بیشتر از پساب، نصب نمادها و المان های 
فرهنگی و توسعه درختان مثمر به صورت جدی در سال ۹۹ در شهر قم دنبال شده 
است. رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم افزود: در بخش 
آتشنشانی شاهد افزایش راندمان کاری و استفاده بهتر از ابراز و تجیهزات بودیم و 

زمان رسیدن به محل حادثه کاهش یافته است.
سبحانی ثابت یادآور شد: در بخش آرامستانها با عوارض و تعرفه های تعیین شده 

تلاش شده تا هزینه دفن اموات بومی کاهش و دفن اموات غیرمومی افزایش یابد.
به گفته وی، انتقال صنوف مزاحم شهری به شهرک های تخصصی از سیاست های 
مهم شورای اسلامی شهر قم است که برخی از این صنوف مانند صنف خودروسازی 

و آهنگری به بازارچه های تخصصی منتقل شده است.
رفع ۸۰ درصد از آبگرفتگی های سطح شهر قم 

وی اظهار داشت: با اقدامات و پیش بینی های انجام شده ۸0 درصد از آبگرفتگی 
های سطح شهر قم در زمان بارش باران مرتفع شده است.

وی با اشاره به مساله آبگرفتگی در تونل غدیر خاطرنشان کرد: مشکل این تونل 
از معضلات عمرانی و مهندسی ناشی شده است و برای حل این مساله باید مساله 

طغیان فاضلاب شهری از این تونل توسط آب منطقه ای قم حل شود.
سبحانی ثابت افزود: در بخش ساماندهی کارگران ساختمانی برغم ورود شورای 

شهر قم دستگاه های مسوول دیگر پای کار نیامده و همکاری لازم را نداشته اند.
رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم گفت: ساماندهی و 
کف سازی بازار کهنه و نو قم نیز با همکاری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی قم در حال انجام است و امید می رود این دو بازار به یکی از قطب های 
گردشگری تبدیل گردد. به گفته سبحانی ثابت، توانمندسازی بانوان قم برای ایجاد 
مشاغل خانگی در مصلی قدس این شهر در حال انجام است و فرآینده تجاری سازی 

و برندسازی محصولات برای عرضه به بازار انجام می پذیرد.
رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم تشریح کرد:

جزییات بودجه ۱۴۰۰ شهرداری قم
رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم نیز با اشاره به بودجه سال 
آینده شهرداری عنوان کرد: برای بررسی بودجه سال 1400 بیش از ۳0 جلسه برای 

تعیین دقیق تر درآمدها و هزینه ها برگزار شده است.
پیشنهاد  از  اندکی  اختلاف  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  گفت:  اخوان  مجید 

شهرداری قم اعتبار ۳ هزار و ۶۲ میلیارد تومانی را به تصویب رسانده است.
وی اظهار داشت: در بخش درآمدهای سال آینده شهرداری قم هزار و ۲۷0 میلیارد 
تومان از محل عوارض ساختمانی و ارزش افزوده، ۸۵0 میلیارد تومان از فروش اموال 
و مزایده ها و ۹۵0 میلیارد تومان نیز ار محل تسهیلات بانکی، و اوراق خزانه پیش 

بینی شده است.
روزانه یک میلیارد تومان برای نگهداری شهر قم هزینه می شود 

اخوان یادآور شد: ۸۸0 میلیارد تومان حجم هزینه های جاری شهرداری قم در 
سال 1400 است که بخش مهمی از آن صرف حقوق دستمزد کارکنان می شود.

وی ابزار کرد: سال آینده ۲۷0 میلیارد تومان برای تسویه بدهی های شهرداری 
و هزار و ۹۵0 میلیارد تومان نیز برای اجرای طرح های عمرانی در نظر گرفته شده 
است. به گفته اخوان، روزانه حدود یک میلیارد تومان برای نگهداری شهر قم هزینه 
می شود اما درآمدهای پایدار شهرداری طی سالهای گذشته به درستی تامین نشده 

است.
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

اجرای ۴۵۰ میلیارد تومان پروژه عمرانی در سال ۹۹
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم نیز اظهار کرد: 
تعیین تکلیف و بازگشایی محورهای مواصلاتی یکی از اولویت های مهم شورای شهر 

قم در سال جاری بوده است.
محمود محرری گفت: در سال جاری 4۵0 میلیارد تومان برای تکمیل و بازگشایی 

محورهای درون شهری قم هزینه شده است.
به گفته وی، تکمیل پروژه میدان تره بار شهید مطهری، فاز ۵ عمار یاسر، پروژه 
ظرفیت  افزایش  مترو،  های  ایستگاه  تملک  امام)ره(،  میدان  به  کیوانفر  تقاطع 
پارکینگ های عمومی، پیاده راه انقلاب، تکمیل محور استاد فقیهی در منطقه هفت 

و شهید روحانی در منطقه یک از پروژه های اولویت دار سال آینده است.
وی آخرین وضعیت عمرانی مترو قم را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: در سال 

1400 دو ایستگاه متروی قم در فاز اول آن به بهره برداری خواهد رسید.
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: 
در سال جاری از هشت قرارداد منعقده بخش خصوصی با شهرداری قم به میزان 
هزار و 14۲ میلیارد تومان هفت مورد از آن در بلوار پیامبر اعظم و یک مورد در بلوار 

الغدیر بوده است.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

بهره برداری از فاز نخست مترو قم تا 3 ماه آینده
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم  نیز در جمع 
خبرنگاران گفت: پیگیری پروژه مترو قم نیز از مهم ترین پروژه های قم است که ان 

شاء الله فاز نخست آن با دو ایستگاه تا سه ماه آینده به بهره برداری می رسد.
روح الله امراللهی اظهار داشت: سال ۹۶ و در زمان آغاز فعالیت شورای پنجم 
در قم 1۶ خیابان اصلی در قم وجود داشت که انتهای آنها بن بست بود که از 
این بین 10 خیابان تا پایان فصل بهار تکمیل می شود و ساختار شبکه ترافیک 

بهبود می یابد.
به گفته وی، در طول 4 سال فعالیت شورای اسلامی شهر حدود 1۷ پروژه در بخش 
تقاطعات شهری اجرا شده و حدود ۷0 درصد از کل بودجه شورای شهر قم هر ساله 

در بخش عمرانی هزینه شده است.
بازنگری کامل خطوط اتوبوسرانی قم 

امراللهی گفت: با بهره برداری از پروژه های در دست احداث شاهد تحول مهمی در 
حرکت های انتقالی در مناطق هشت گانه شهری خواهیم بود.

وی اضافه کرد: خطوط اتوبوس رانی قم به صورت کامل مورد بازنگری قرار گرفته و 
به زودی وارد فاز اجرا می شود، همچنین در سال 1400 دو ایستگاه مترو قم به بهره 

برداری خواهد رسید.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم: طی سال گذشته 
10۸ اتوبوس خریداری شده و قرآیند خرید 100 دستگاه دیگر نیز در حال انجام 
است، همچنین ۷0 اتوبوس شهری نیز با هزینه ای بالغ بر 400 میلیون تومان برای 

هر دستگاه اورهال شده است.
امراللهی با اشاره به معضل احیای بافت های تاریخی و فرسوده شهری قم گفت: 
ساختار شهرسازی در ایران همیشه بر مبنای بازارها و مساجد جامع احداث می شده 
اما امروز عملا ساماندهی و مرمت مساجد جامع و بازارهای سنتی به دست فراموشی 

سپرده شده است.
به گفته وی، تعیین بافت تاریخی قم بر مبنای عکس هوایی سال 1۳۳۵ یک نوع 

گروکشی از مدیریت شهری قم در مسیر احیا و توسعه هسته مرکزی شهر است.

رییس شورای اسلامی شهر قم :

عملکرد شهرداری در احداث پارکینگ 
رضایت بخش نیست

رییس شورای اسلامی شهر قم ،مشکل کمبود پارکینگ را مورد توجه قرار داد 
وگفت: عملکرد کلی شهرداری قم در احداث پارکینگ رضایت بخش نیست.

عبدالله جلالی روز شنبه در جمع خبرنگاران  با بیان اینکه محدوده ۳1۵هکتاری 
بافت تاریخی قم قدرت عمل در احیا و بازآفرینی آن را گرفته است، اظهارداشت: 
محدوده بافت تاریخی قم بر مبنای عکس های هوایی سال 1۳۳۵ تعیین و این 
تصمیم اشتباه سبب شده تا روند ساماندهی و احیای این بخش به شدت پیچیده 

و دشوار شود.
وی بیان کرد: ما برای احیای بافت های تاریخی آمادگی داریم اما این ۳1۵ هکتار 
بر مبنای اصول کارشناسی و واقعیت عینی مساله در طرح تفصیلی انجام نپذیرفته 

است.
رییس شورای اسلامی شهر قم یادآور شد:سطح اشغال، تراکم و سرانه ها در طرح 

تفصیلی شهر قم موجب نارضایتی شهروندان شده است.
روند جذب سرمایه گذاری درقم مطلوب است 

وی بیان کرد: یکی از راه های توسعه قم استفاده از ظرفیت بخش خصوصی است و 
روند جذب سرمایه گذاری در قم برغم مشکلات اقتصادی مطلوب است.

به باور جلالی، توازن بخشی عادلانه در مناطق شهری از رویکرد های مهم شورای 
شهر است و در این بین منطقه ۶ با کمبودهای زیادی همراه است.

وی مشکل کمبود پارکینگ را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: عملکرد کلی 
شهرداری قم در احداث پارکینگ رضایت بخش نیست.

وی اولویت های شورای شهر در سال آینده را مورد توجه قرار داد و گفت: الکترونیکی 
کردن خدمات شهرداری، شهر هوشمند، ساماندهی ورودی ها، احیای بافت های 
فرسوده، شفافیت و انضباط مالی شهرداری و پاکدستی از مهمترین برنامه های این 
نهاد است. جلالی با بیان اینکه مشکلات معیشتی سبب به حاشیه رفتن تلاش های 
مجموعه مدیریت شهری شده است، گفت: مشکلات معیشتی و صفوف روغن و مرغ 

نباید اقدامات شهرداری و شورای شهر را در توسعه سرانه ها زیر سوال ببرد.
آرام سازی و پیاده راه سازی اطراف حرم مطهر 

وی مساله بازآفرینی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( را مورد اشاره قرار داد 
و گفت: آرام سازی و پیاده راه سازی اطراف حرم مطهر از هر چهار سمت آن اجرایی 

خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: با موافقت تولیت آستان مقدس حرم حضرت معصومه)س( 
گیت های بازرسی در محدوده خیابان ارم جمع آوری خواهد شد و شهرداری قم می 

تواند پیاده راه سازی این محور تا چهار راه شهدا را ادامه دهد.
جلالی گفت: برای بهره برداری از بست شرقی حرم مطهر یک سرمایه گذار اعلام 

آمادگی کرده و در سال آینده روند فعالیت های عمرانی آن از سر گرفته خواهد شد.
رییس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مساله نماهای رومی یادآور شد: برای 
و  معماران  توسط  جایگزینی  های  طرح  باید  رومی  نماهای  توسعه  از  جلوگیری 

مسئولان ذیربط ارائه گردد.
۹۹ سال طلایی در به ثمر نشستن پروژه های عمرانی و رفاهی بود 

وی بیان کرد: شیوع کرونا و وضعیت اقتصادی حاکم بر کشور بر فرآیندهای شورای 
شهر قم تاثیر منفی گذاشت اما هیچ پروژه عمرانی شهرداری قم به تعطیلی کشیده 

نشد و سال ۹۹ یک سال طلایی در به ثمر نشستن پروژه های عمرانی و رفاهی بود.
جلالی افزود: در آینده نزدیک تعداد زیادی از پروژه های شهری دیگر به بهره 
برداری خواهد رسید و روند اقدامات شهرداری قم با توجه به گره های اقتصادی و 

مشکلات بیماری رضایت بخش ارزیابی می شود.
وی تصریح کرد: نسبت بودجه جاری به عمرانی شهرداری قم در سال آینده ۲۹ به 
۷1 درصد است که بخش عمده ای از بودجه جاری صرف حفظ و نگهداری فضای 

سبز و رفت و روب شهری می شود.
دولت بودجه بدهد منوریل تکمیل و به بهره برداری می رسد

وی پروژه متوقف منوریل را مورد توجه قرار داد و گفت: منوریل یک پروژه دولتی 
است که دولت وقت تضمین تامین اعتبار آن را داده بود اما در دولت جدید این 
اعتبارات قطع شد و اگر بودجه جدیدی اختصاص پیدا کند 4.۷ کیلومتر از آن به 

بهره برداری خواهد رسید.
جلالی اظهار داشت: در حال حاضر ۳00 تن زباله در قم تفکیک شده و به کود 
تبدیل می شود و به زودی یک خط جدید با ظرفیت ۳00 تن برای تفکیک زباله در 

سایت البرز راه اندازی می شود.
رییس شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: احداث 11 فرهنگسرای جدید در شهر 

قم در بودجه سال 1400 شهرداری قم پیش بینی شده است.
به گفته وی، تحول زیادی در سرانه فضای سبز منطقه پردیسان انجام گرفته و در 
حال حاضر بیشترین سرانه فضای سبز شهری را منطقه هشت از آن خود کرده است.

مسئول بسیج اصناف استان قم عنوان کرد:

عزم جدی بسیج در کمک به توزیع 
عادلانه کالا های اساسی و نظارت بر بازار

مسئول سازمان بسیج اصناف استان قم گفت:همه رده های بسیج اصناف استان 
در تلاش هستند با تاسی از فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر کنترل قیمت ها و 

مقابله با گرانی وارد عمل شوند.
سرهنگ عباس روحی روز گذشته در جمع خبرنگاران اظهارداشت : سازمان 
بسیج اصناف استان قم با توجه به مطالبه رهبر معظم انقلاب در خصوص مقابله با 
گرانی و رفع کمبود اقلام اساسی در ایام پایان سال، دو ماموریت را در دستور کار خود 
قرار داده است: نخست تشکیل شبکه کاسبان امین جهت توزیع عادلانه کالا های 
اساسی و سپس بحث نظارت بر قیمت و عرضه کالا های اساسی با استفاده از ظرفیت 

بسیجیان با عنوان بازرسان افتخاری بسیج.
وی افزود: سازمان بسیج اصناف با به کارگیری بسیجیان معتمد خویش اقدام به 
تشکیل شبکه ای به نام شبکه کاسبان امین کرده که این شبکه وظیفه توزیع عادلانه 
کلا های اساسی در ایام پایانی سال تا پایان ماه مبارک رمضان را به عهده دارد که باید 
در جهت رضایتمندی مردم شریف استان کالا ها را به بهترین نحو و به صورت عادلانه 

میان کسبه تقسیم و در نهایت به مردم عرضه شود.
روحی خاطرنشان کرد:شبکه کاسبان امین در همه صنوف خصوصا مرغ فروشی ها 
و خواربارفروشی و سوپرمارکت ها که اقلام ضروری مردم را توزیع میکنند در حال 
تشکیل است و کسبه مومن و معتمد با شبکه سازی گسترده در این میدان حضور 

پیدا کرده و اقدام به توزیع عادلانه کالا ها می کنند.
روحی اظهار داشت: گام بعدی بسیج اصناف ورود به عرصه نظارت بر عرضه 
کالا های اساسی و قیمت ها و تحت عنوان طرح شبکه بازرسان افتخاری بسیج 
است که این طرح با حضور ۳0 تیم در همه صنوف و سراسر نقاط استان با همکاری 

سازمان صمت و اتاق اصناف به صورت کاملا رسمی در حال انجام ماموریت است.

جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی استان قم  خبرداد:

تکریم دو هزار کارگر ساختمانی در آستانه نوروز 
جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی استان قم از برگزاری مراسم تکریم دو هزار کارگر 

ساختمانی با همکاری مجمع خیرین سلامت استان قم خبر داد. 
سرهنگ محمود داودآبادی صبح دیروز در حاشیه برگزاری مراسم تکریم دو هزار 
کارگر ساختمانی استان قم که در مصلی قدس برگزار شد با اشاره به اینکه با ادامه 
یافتن شیوع ویروس کرونا و ایجاد مشکلاتی معیشتی برای افراد کم بضاعت و اقشار 
محروم جامعه رزمایش های کمک مومنانه به شکل های مختلف توسط خیرین و 
گرو ه های جهادی در حال اجراست، اظهار کرد: با مشورتی که با مسئولین مجمع 
خیرین سلامت استان داشتیم برآن شدیم کارگران ساختمانی که ابتدای صبح برای 
کسب روزی حلال در برخی میادین تجمع می کنند، را جمع کرده و مراسم تکریمی 
برای آنان برگزار کنیم. وی ادامه داد: برای برنامه امروز بالغ بر دو هزار کارگر ساختمانی 
از ۹ میدان شهر با اتوبوس به مصلی قدس منتقل شدند و نکته جالب این بود که این 
افراد را بدون اطلاع قبلی از برگزاری مراسم و به بهانه کار سر پروژه سوار اتوبوس ها 

کرده و به مصلی قم منتقل کردیم.  
داودآبادی با اشاره به اینکه در این برنامه دو میلیون ریال بن خرید کالا از فروشگاه 
جانبازان به هر نفر اهدا شد، خاطرنشان کرد: همکاری خوبی بین مجمع خیرین 
سلامت و قرارگاه پیشرفت و آبادانی و بسیج سازندگی استان قم برای برگزاری این 

مراسم شکل گرفت که جای تقدیر دارد.

تلویزیون فرصت دیگری برای برقراری ارتباط و آشتی با مردم پیدا کرده است. 
فرصتی که البته با ساخت و پخش مجموعه ها و برنامه های متنوع می تواند از آن 
استفاده کند. نوروز 1400 به دلایلی فرصتی استثنایی برای تلویزیون است اگر 

قدرش را بداند.
هر یک از مناسبت های تقویمی می تواند فرصتی باشد برای بیشتر دیده شدن 
تلویزیون. فرصت هایی که البته باید این رسانه آنها را مغتنم شمرده و به بهترین و 

تاثیرگذارترین شیوه از آنها استفاده کند.
شاید بتوان گفت مهمترین مناسبت برای تلویزیون و مخاطبانش، عید نوروز 
و تعطیلات آن است. روزهایی که برای دومین سال پیاپی به دلیل ویروس کرونا و 

خانه نشینی مردم می تواند فرصتی باشد برای برقراری ارتباط بیشتر با مخاطبان.
تجربه نشان داده سریال ها و مجموعه های ساخته شده برای این روزها، با پیگیری 
و استقبال بیشتری همراه می شوند. پس یک رسانه هوشمند باید برای این روزها با 

دستی پر از آثار سرگرم کننده، شاد، متنوع و جدید همراهِ مردم شود.    
چه سریال هایی در نوروز ۱۴۰۰ پخش می شوند؟

امسال هم مانند سال های گذشته، تلویزیون سریال ها و برنامه هایی را تدارک دیده 
است. سریال های طنز و پرطرفداری چون »پایتخت« و »نون.خ« در نظر گرفته شده 
که البته دو قسمت جدید پایتخت قرار است ۲۹ و ۳0 اسفند پخش شود و »نون.خ« 

در نوروز 1400 هر شب روی آنتن می رود.
دو مجموعه دیگری هم با نام »هم بازی« با موضوعی عاشقانه و ملودارم از شبکه 
دو سیما و »نوروز رنگی« با فضایی کمدی از شبکه پنج برای پخش در شب های 
نوروز ساخته شده اند. مجموعه ای با فضای امنیتی _ سیاسی به عنوان »لوتی« هم 
قرار است در این روزها از  شبکه سوم سیما پخش شود. البته فهرست برنامه های 
تلویزیون برای نوروز همیشه در لحظه آخر ممکن است تغییر کند و تا روز اول 

فروردین چیزی قطعی نیست. 
اما امسال که به دلیل مشکلات شیوع کرونا شرایط سختی بر جامعه حاکم شده، 
چه برنامه هایی با چه موضوع هایی باید در تعطیلات عید نمایش داده شود تا بتوانند 

مخاطب را اقناع، شاد و سرگرم کند و آنها را پای تلویزیون بنشاند؟
در همین ارتباط با حمیدرضا مدقق مجری و کارشناس رسانه و همچنین مازیار 

معاونی منتقد تلویزیون گفت وگو کردیم.  
هر چه مفرح تر استقبال بیشتر

مدقق درباره چگونگی برنامه های نوروزی تلویزیون که بتواند با استقبال مردم 
همراه باشد به خبرنگار ایرناپلاس گفت: برنامه های در نظر گرفته شده برای این 
روزها باید سرگرم کننده، طنز و شاد باشد. تجربه نشان داده مردم در این روزها بیشتر 
به این نوع آثار توجه می کنند؛ چون این دست آثار با حال و هوای نوروز نیز همخوانی 

دارد.
معنی نوروز از اسم آن مشخص است. نوروز یعنی روز و روزگار نو. فصل بهار است 
و مردم به دلیل شرایط به وجود آمده بیشترِ وقت خود را در منزل می گذارنند. بر این 
اساس هر چه برنامه ها شادتر و سرگرم کننده تر باشد و تنوع بیشتری را در مضامین و 

گونه های آنها شاهد باشیم، مردم استقبال بیشتری می کنند.
ضرورت توجه به سنین متفاوت در ساخت برنامه های نوروزی

این کارشناس رسانه با بیان اینکه باید سنین مختلف را در تولید و پخش برنامه های 
مختلف نوروزی در نظر گرفت، توضیح داد: به طور نمونه برای گروه کودک و نوجوان 
برنامه های شاد در نظر بگیرند یا برای سنین نوجوان و یا بزرگتر هم به همان ترتیب. 
به عبارت دیگر ردیف های مختلف سنی را در تهیه و پخش برنامه های نوروزی لحاظ 
کنند و برنامه های مفرح و سرگرم کننده متنوع و متناسبی با هر یک از گروه های 

سنی سامان دهی کنند.
در چینش سریال های در نظر گرفته شده برای ایام نوروز یک سریال جاسوسی 
_امنیتی به چشم می خورد. موضوعی که معمولا در شب های غیر از تعطیلات 

نوروزی روی آنتن تلویزیون می رفت.
مدقق درباره چینش سریال ها به این شیوه افزود: درباره این مساله زود است که 
قضاوت کنیم. ابتدا باید سریال پخش شود و آن را ببینیم و بعد درباره آن صحبت 
کنیم. اما اگر سریالی قوی باشد، مورد توجه قرار می گیرد. به دلیل موضوع یک 

سریال نمی توان درباره  آن قضاوت کرد.
آموزش در کنار برنامه سرگرم کننده

وی درخصوص اولویت برنامه های آموزشی و فرهنگی بر برنامه های سرگرم کننده 
افزود: هر کدام از برنامه های متنوع، سرگرم کننده و مفرح می توانند آموزشی هم 
باشند. اینها با یکدیگر اصلا تضادی ندارند. یک جُنگ، فیلم یا سریال می تواند 

خیلی سرگرم کننده باشد و در عین حال آموزنده هم باشد.
این موضوع ها هیچکدام با یکدیگر منافاتی ندارد. لزوما به این شکل نیست که هر 
برنامه ای که آموزشی و فرهنگی باشد سرگرم کننده نیست. یک برنامه می تواند به 

همه این موضوع ها توجه داشته باشد. 
تصمیم خوب ساخت مجموعه های طنز

مازیار معانی درباره چگونگی برنامه های نوروزی تلویزیون و جذب مخاطبان نیز به 
خبرنگار ایرناپلاس گفت: ابتدا باید از تلویزیون به اندازه جایگاه و نقش کنونی آن 
در زندگی مردم توقع داشت. در روزگار گذشته تلویزیون تنها ۲ شبکه یا در نهایت ۵ 
شبکه داشت و مخاطبان به همین شبکه های محدود دسترسی داشتند. اما در حال 
حاضر اوضاع تغییر کرده و فناوری های جدید و متنوعی مانند گوشی های هوشمند 
و نرم افزارهای مختلف جایگاه تلویزیون را در همه دنیا نسبت به گذشته تضعیف 
کرده اند. بنابراین باید از این رسانه به اندازه تاثیرگذاری حال حاضر آن انتظار داشت 

و نه بیشتر.
به گفته این منتقد، ادامه ساخت دو سریال طنز »پایتخت« و »نون خ« تصمیم 
خوب و مناسبی بوده که تلویزیون برای پخش در نوروز در نظر گرفته است. علاوه 
بر این، باید پخش فیلم های روز سینمای جهان هم به روش سال های گذشته ادامه 
یابد. البته ادامه پخش این آثار با سانسورهای واجب و ضروری و مطابق آیین نامه های 

خود تلویزیون همراه باشد، نه سانسورهای سلیقه ای که فیلم را از نفس بیندازد.
یک راه برای غافلگیری مخاطبان نوروزی

معاونی با ارائه چند پیشنهاد برای استقبال مردم از برنامه های تلویزیونی در نوروز 
گفت: شبکه های بازپخش فیلم و سریال می توانند به سراغ آرشیو آثار بازپخش 
نشده بروند و آنها را برای پخش درخواست کرده و مخاطبان نوروزی را غافلگیر کنند. 
در غیر این صورت پخش 10 باره و ۲0 باره  سریال های تکراری دردی از کسی دوا 

نمی کند.
قدس«،  »راه  چون  خارجی  سریال های  که  است  این  من  مشخص  پیشنهاد 
پرماجرا«،  »ازدواج  چون  ایرانی  سریال های  و  کاخال«  »رامون  »مارکوپولو«، 
»داستان های نوروز« و سریال »نفت پَر« را پخش کنند؛ چون این آثار تا به حال 

بازپخش نشده اند.
توقف مسابقات در حال پخش

گفت:  نوروز  تعطیلات  در  تلویزیونی  مسابقه های  پخش  درخصوص  وی 
مسابقه هایی مانند »کودک شو«، »دست فرمون« و در کل مسابقاتی که در طول 
سال روی آنتن هستند نیز نباید در روزهای عید پخش شوند. چون آن حس طراوت 
و تازگی و نیاز بیننده به برنامه های جدید و متنوع را مخدوش می کنند که باعث 

گلایه مندی آنها هم می شود.
وی افزود: به جای آن، مسابقات جدید یا حتی می شود از آرشیو، مسابقات 
خاطره انگیزی مانند »مسابقه هفته«، »نام ها و نشانه ها« و »یک مسابقه سی سوال« 
را درخواست کرده و چند قسمت از آنها را پخش کنند. البته ساخت مسابقه جدید با 
ایده جدید و متنوع اتفاق بسیار خوبی است اما ساخت ویژه برنامه نوروزی مسابقاتِ 

در حال پخش، اتفاق تازه و تاثیرگذاری محسوب نمی شود.

انتظارها از تلویزیون؛

 چه برنامه هایی در ایام نوروز پخش شود؟
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رییس سازمان برنامه و بودجه کشور:

دولت بیش از ۲ هزار میلیارد تومان به 
شهرداری ها اعتبار داد

معاون رییس جمهوری و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور با تاکید بر ادامه 
حمایت دولت از شهرداری ها برای توسعه حمل و نقل عمومی، اعلام کرد: امسال 
دولت به مدیریت شهری تهران و شهرداری های کشور ۲ هزار و 10۳ میلیارد تومان 

اعتبار داده است.
محمدباقر نوبخت روز شنبه در حاشیه آیین امضای تفاهمنامه بازسازی کامل ۳1 
رام قطارهای متروی تهران و افتتاح ایستگاه های یادگار امام )ره( و شهید ستاری در 
جمع خبرنگاران اعلام کرد: حمایت دولت از شهرداری ها برای توسعه حمل و نقل 

عمومی ادامه خواهد یافت.
وی افزود: قبلا برای رفاه مردم در جهت مشارکت و حمایت از مدیریت شهری تهران 
عمدتا در ساخت ایستگاه ها و زیرساخت های مترو همکاری می کردیم که سازمان 

برنامه و بودجه 1۸۵0 میلیارد تومان تعهد مالی خود را انجام داد.
معاون رییس جمهوری ادامه داد: همچنین قرار شد علاوه بر احداث مترو در جهت 
ساخت واگن و قطار هم بتوانیم این همکاری را داشته باشیم که خوشبختانه از سال 
جاری برای نوسازی اتوبوس ها و تاکسی ها هم با شهرداری تهران قرارداد بستیم و 

الان این موافقت نامه محصول همین همکاری ها است.
وی در پاسخ به سوالی درباره امکان کمک دولت به دریافت ۵00 میلیارد تومان 
اوراق مشارکت متعلق به شهرداری که هنوز آزاد نشده، گفت: چون من الان باخبر 
شدم که شهرداری با بانک مرکزی این مشکل را دارد، قطعا از طریق ستاد اقتصادی 
دولت آن را پیگیری می کنم تا شهرداری تهران که هر امکان مالی داشته باشد در 

حمل و نقل و رفاه مردم تاثیر دارد. این مشکلش حل شود.
۱۰۵ واگن مترو داخلی سازی می شود

همچنین شهردار تهران نیز در حاشیه این مراسم به خبرنگاران گفت: طرح عظیم 
قرارداد ساخت 10۵ واگن مترو داخلی گام اول خودکفایی در واگن سازی است.

پیروز حناچی اظهار داشت: امروز مراسم امضای تفاهمنامه ساخت 10۵ واگن 
متروی ملی را با شرکت واگن سازی تهران و شرکت متروی تهران را داشتیم و همچنین 
تفاهمنامه بازسازی 10 هزار دستگاه تاکسی و بازسازی ۳1 قطار قدیمی مترو که با 
اعتبارات مورد حمایت سازمان برنامه و بودجه انجام می شود، هم به امضا رسید و 
همچنین دو ایستگاه یادگار امام و شهید ستاری با حضور معاون رییس جمهور را 
افتتاح کردیم. وی درباره تاثیر این برنامه ها بر شرایط حمل و نقل شهر گفت: افتتاح 
هر ایستگاه مترو حدود ۳۵ هزار مسافر به ظرفیت ناوگان حمل و نقل عمومی اضافه 
می کند و همچنین با افتتاح ایستگاه های تبادلی حدود ۵0 هزار نفر به ظرفیت مترو 
اضافه می شود. شهردار تهران خاطرنشان کرد: بازسازی قطارهایی که قبلا نیاز به 
اورهال داشتند نیز تاثیر زیادی روی ایمنی حمل و نقل ریلی خواهد داشت، بطوریکه 

تولید 10۵ واگن قدم اول برای خودکفایی این طرح عظیم خواهد بود.
 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری:

نرخ بیکاری روستایی امسال
 ۱.۴ درصد کاهش یافت

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری از کاهش 1.4 درصدی 
نرخ بیکاری روستایی، همچنین افزایش سهم اشتغال روستاییان از پنج به ۳0 درصد 

در سال ۹۹ خبر داد.
»محمد امید« روزشنبه در آیین امضای تفاهم نامه بین مرکز ملی فرش صندوق، 
صندوق کارآفرینی امید و بخش خصوصی در محل ساختمان »کوثر« نهاد ریاست 
جمهوری یادآور شد: بررسی ها نشان می دهد تا سال ۹۵ نرخ مهاجرت روستائیان 
به شهرها بسیار نگران کننده شده بود و در برخی سال ها کاهش سالیانه یک درصدی 
جمعیت روستایی را ثبت شد، اما در سال ۹۹ مهاجرت معکوس به این مناطق تحقق 

یافت و پیش بینی کرد که در سال 1400 مهاجرت از روستاها متوقف شود.
امید تاکیدکرد: مهمترین هدف این معاونت، توسعه اشتغال روستایی است که این 
مهم با تامین خدمات زیربنایی در دستور کار است، بطوری که اکنون بیش از ۸4 
درصد روستاهای بالای ۲0 خانوار از نعمت گاز و بیش از ۹4 درصد این روستاها از 
خدمات شبکه ملی اطلاعات بهرمند شده اند و در دولت دوازدهم چهار هزار و ۵00 

خانه بهداشت و مراکز سلامت روستایی ساخته شده است.
ایرانی و به ویژه تحریم  با اشاره به جایگاه راهبردی صنعت فرش دستباف  وی 
مستقیم این صنعت، گفت: برای رونق بخشیدن به بازار داخلی این هنر- صنعت با 

همکاری موسسه های مالی و بانکی تلاش می شود.
خاطرنشان کرد:  جمهوری  ریاست  محروم  مناطق  و  روستایی  توسعه  معاون 
و  تعرفه های فرش  بازاریابی خارجی،  اولیه،  تامین مواد  رفع مشکلاتی همچون 

پیمان سپاری ارزی در حوزه فرش دستباف در دستور کار است.
وی توضیح داد: امروز در بین موسسه هایی که در موضوع حمایت از تولیدات 
داخلی و اقتصاد مقاومتی فعالیت دارند، صندوق کارآفرینی امید عملکرد خوبی 
داشته و به همین دلیل در بخش تامین منابع اشتغال پایدار روستایی و اخذ 1.۵ 
میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی )معادل ۲۲ هزار میلیارد تومان( پیشنهاد دادیم 
که سهم این صندوق افزایش یابد. امید اضافه کرد: واقعیت اینکه اکنون دو میلیون 
نفر در صنعت فرش دستباف اشتغال به کار دارند که ۸0 درصد فرش بافان نیز در 
روستاها زندگی می کنند، برنامه اشتغال پایدار 10 درصدی ویژه این بخش دیده شد، 

اما تاکنون به این سهم نرسیده است.

رئیس اتحادیه املاک:

در بازار مسکن خبری از گرانی نیست
رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: بعضی سازندگان ایرانی که حاضر نشدند وارد 
پروژه مسکن ملی شوند و شرکتهای ترکیه ای با قیمتهای ارزانتر جای آنها را گرفتند، 
بازار مسکن را ملتهب جلوه می دهند، مراکز آماری هم مرتبا از رشد قیمتها گزارش 
می دهند ولی ما از کف بازار اعلام می کنیم که قیمتها کاهش یافته و در اسفندماه 

نیز بازار آرام است.
مصطفی قلی خسروی اظهار کرد: مشاهدات ما و بسیاری از مردم از کف بازار 
مسکن نشان می دهد که نرخها از آبان ماه روند نزولی داشته و معاملات کساد شده 
است. ولی بانک مرکزی اعلام می کند که قیمتها در تهران طی بهمن ماه ۳.۷ درصد 
افزایش یافته است. خودشان هم خبر دادند که معاملات نسبت به پارسال ۷0 درصد 
افت نشان می دهد. وقتی مسکن خریدار ندارد اعلام رشد قیمت به چه مفهوم است.
وی افزود: مرکز آمار و بانک مرکزی باید از ایجاد تنش در بازار مسکن بپرهیزند. رسانه 
ها بعضا با ارایه گزارشهای میدانی تلاش می کنند قیمتها پایین بیاید اما ظاهرا برخی 
افراد دلشان نمی خواهد مردم خانه دار شوند. بانکها تعداد قابل توجهی املاک 

خالی در اختیار دارند که طبیعی است از کاهش قیمتها خوشحال نباشند.
رییس اتحادیه مشاوران املاک، برخی سازندگان را نیز عامل گرانی مسکن دانست 
و گفت: بعضی انبوه سازان، بخر و بفروشها و بساز و بفروشها که در بازار مسکن 
منفعت دارند تلاش می کنند به شکل مصنوعی، نرخها را افزایشی جلوه دهند. به 
نظر من آمار بانک مرکزی و مرکز آمار باید راستی آزمایی شود و پلیس امنیت با عوامل 
رشد قیمت برخورد کند. خسروی با بیان اینکه برخی انبوه سازان داخلی به دلیل 
توقعات بالا حاضر نشدند با مسکن ملی همکاری کنند خاطرنشان کرد: در زمان 
اجرای پروژه مسکن مهر نیز سازندگان داخلی حاضر نشدند با نرخ متری ۳۵0 تا 
۶00 هزار تومان کار کنند. در آن زمان بنده و آقای نیکزاد وزیر وقت مسکن به ترکیه 
رفتیم و با شرکت کوزو قرارداد بستیم که حاضر بود با قیمت پایین تر از سازندگان 
داخلی، مسکن مهر را اجرا کند که هم اکنون نیز کارنامه بهتری نسبت به بعضی انبوه 
سازان ایرانی ارایه داده است. وی تاکید کرد: بر خی سازندگان حاشیه سود بالایی 
را برای خود تعریف می کنند در حالی که باید منافع مردم را نیز در نظر بگیرند. همه 
ارکان دولتی و بخش خصوصی باید تلاش کنند که مسکن ملی با قیمت مناسب به 
دست متقاضیان برسد. رئیساتحادیه مشاوران املاک درباره وضعیت بازار مسکن در 
اسفندماه گفت: معاملات کساد است و قیمتها که از آبان ماه 10 تا 1۵ درصد پایین 
آمده بود در اسفندماه نیز مقداری کاهش نشان می دهد. در واقع از حدود سه ماه 
قبل عرضه به طور چشمگیری بالا رفته وتقاضا کاهش یافته است. خریداران در چانه 
زنی، دست بالا را دارند و فرصت مناسبی برای متقاضیان مصرفی فراهم شده است.

معاون اول رئیس جمهور گفت: صادرات کالا هایی که با ارز 4۲00 تومانی 
تولید می شوند، ممنوع است.

صادرات  هرگونه  افزود:  بازار  تنظیم  کارگروه  جلسه  در  جهانگیری  اسحاق 
کالا های 4۲00 تومانی چه بصورت رسمی و چه بصورت غیر رسمی ممنوع 
است و کالا هایی نظیر روغن خوراکی، مرغ، تخم مرغ، لبنیات و گوشت که با ارز 

4۲00 تومانی تولید می شوند به هبچ عنوان اجازه صادرات ندارند.
معاون اول رئیس جمهور اضافه کرد: تنظیم بازار شب عید و ماه رمضان مسئله 
جدی است و همه دستگاه ها باید در این باره حساس باشند. وی با بیان اینکه 
کالا به وفور در کشور تولید می شود و کمبودی از این ناحیه وجود ندارد گفت: 
مهمترین اولویت ما، این است که کاری کنیم این کالا ها به قیمت مناسب به 
دست مردم برسد. معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه از سال ۹۷ و آغاز جنگ 
اقتصادی آمریکا علیه مردم ایران، معیشت مردم اولویت کار ها و سیاست های 
دولت قرار افزود: در این دوران همه تلاشمان را کردیم و همه را بسیج کردیم 
که از زندگی مردم حراست و حفاظت کنیم. جهانگیری با بیان اینکه تخصیص 
ارز 4۲00 تومانی برای تامین کالا های اساسی یکی از سیاست های دولت در 
دوران جنگ اقتصادی بود گفت: در مجموع این سیاست موفق بوده اگرچه 
هر سیاستی ممکن است حواشی هم داشته باشد و برخی سوء استفاده کرده 
باشند و اجرا این سیاست عوارضی هم داشته باشد. وی با بیان اینکه روز های 
سخت درحال سپری شدن است و روز های خوبی پیش روی ماست اضافه کرد: 
از همه دستگاه ها از جمله وزارت صمت، وزارت کشاورزی، بانک مرکزی و گمرک 
می خواهم تمام تلاش خود را به کار بندد که در آخرین روز های دوران جنگ 

اقتصادی، زندگی سخت تر از آنچه امروز است به مردم نگذرد.
ضرورت نظارت مستمر بر بازار تا پایان ماه رمضان

معاون اول رئیس جمهور گفت: نظارت مستمر و تشدید بازرسی ها بر بازار تا 
پایان ماه مبارک رمضان ضروری است.

دستگاه های  میان  نظر ها  اختلاف  دود  اینکه  بیان  با  جهانگیری  اسحاق 
مختلف به چشم مردم می رود، افزود: باید به تامین کالا های اساسی در ایام عید 

نوروز و ماه رمضان حساسیت ویژه داشته باشیم و وظیفه و مسئولیت همه ما این 
است که کالا های اساسی و اقلام مورد نیاز ایام عید نوروز و ماه رمضان با قیمت 

مناسب تامین و در اختیار آن ها قرار گیرد.
پایان  به  رو  سختی ها  و  فشار ها  می رسد  نظر  به  که  امروز  کرد:  اضافه  وی 
است، باید تلاش کنیم برادرانه، همدلانه و با انسجام و وحدت اجازه ندهیم که 

فشار های مضاعف و سختی های بیشتر بر مردم تحمیل شود.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه اولویت ها و سیاست های اصلی هر 
دولت متناسب با شرایط روز کشور تغییر می کند، اضافه کرد: از سال 1۳۹۷ 
که آمریکا وارد جنگ اقتصادی با ایران شد، دولت تصمیم گرفت تامین معیشت 
مردم را در نخستین اولویت خود قرار دهد چرا که می دانستیم آمریکا تلاش 
دارد زندگی و معیشت مردم را با فشار و سختی مواجه کند، به همین دلیل همه 

امکانات دولت و کشور بسیج شد تا فشار کمتری بر زندگی مردم وارد شود.
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: در همین راستا یکی از سیاست های دولت 
تعیین ارز با نرخ ترجیحی 4۲00 تومانی برای تامین کالا های اساسی بود تا 
اقلام و کالا های مورد نیاز مردم با قیمت مناسب در اختیار آن ها قرار گیرد. این 
سیاست در مجموع موفق بود البته هر سیاستی ممکن است با حواشی و یا سوء 
استفاده هایی همراه باشد. وی از همه دستگاه های اجرایی خواست همانطور 
که در سه سال اخیر با همه ظرفیت برای کاهش فشار بر مردم وقت گذاشته 
اند، در این ایام نیز با تلاش هر چه بیشتر برای بهبود وضعیت معیشتی جامعه 
تلاش کنند. جهانگیری در ادامه با تاکید بر اینکه هر نوع صادرات رسمی و یا 
غیررسمی کالا های اساسی ممنوع است، تصریح کرد: صادرات همه کالا هایی 
که با ارز 4۲00 تومانی تامین شده ممنوع است و استانداران باید به شدت با 
قاچاق این گونه اقلام برخورد کنند. وقتی کالایی با قیمت ارز 4۲00 تومانی 
تامین می شود و قیمت ارز در بازار آزاد چند برابر این رقم است، طبیعی است که 
عده ای تلاش خواهند کرد تا از طریق قاچاق، این گونه کالا ها را در کشور های 
اطراف بفروشند. این گونه کالا ها فقط برای ملت ایران با این قیمت ارز تامین 
شده است و لازم است سازمان تعزیرات نیز برخوردی قاطع داشته باشد تا کسی 

جرأت قاچاق کالا های اساسی را نداشته باشد.
به گزارش مدیرعامل سازمان  اشاره  با  رئیس جمهور همچنین  اول  معاون 
مرکزی تعاون روستایی مبنی بر آمادگی توزیع کالا های اساسی در 140 مرکز 
در تهران و مراکزی متعدد در استان های مختلف، گفت: استانداران کشور در 
این مقطع هیچ وظیفه ای مهمتر از این ندارند که برای برگزاری مناسب ایام عید 
مردم تلاش کنند. وی همچنین با اشاره به گزارش های ارائه شده در جلسه در 
خصوص دلایل گرانی مرغ، افزود: به نظر می رسد برخی ناهماهنگی ها میان 
دستگاه های اجرایی باعث گرانی مرغ شده که لازم است وزارتخانه های جهاد 
کشاورزی، صنعت، معدن و تجارت و دادگستری گروه هایی را مشخص کنند تا 
نظارت مشترک بر فرایند تولید و توزیع مرغ در استان های مختلف داشته باشند 

تا از ناهماهنگی های موجود جلوگیری شود.
جهانگیری همچنین با تاکید بر ضررت تکمیل سامانه جامع تجارت و ثبت 
همه فرایند های زنجیره تجارت از سوی دستگاه های مختلف در این سامانه، 
گفت: ایجاد و راه اندازی این گونه سامانه ها کمک بزرگی برای سیستم مدیریتی 
قابل  وی  عملکرد  می کرد،  دریافت  ارز  فردی  وقتی  گذشته  در  است.  کشور 
عملکرد  مختلف،  سامانه های  اندازی  راه  واسطه  به  امروز  اما  نبود،  پیگیری 

دریافت کنندگان ارز در تمامی مراحل قابل بررسی و ارزیابی است.
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: در خصوص تصمیم مهمی که در دولت 
برای واردات، بازارچه های مرزی و واردات برخی کالا های اساسی و ضروری از 
کشور های همسایه اتخاذ شد، لازم است استانداران و دستگاه های اجرایی همه 

تلاش خود را برای اجرای این تصمیم به کار گیرند.
تاکید بر توزیع مناسب کالاهای اساسی و جلوگیری از صف های طلانی

وی به گزارش های ارائه شده در جلسه مبنی بر افزایش قیمت جهانی برخی 
مواد اولیه نظیر روغن خام پالم و روغن خام آفتابگردان که طی یک سال گذشته 
1۳۵ درصد افزایش داشته است، تصریح کرد: گاهی افزایش قیمت کالا ها 
به دلیل افزایش قیمت مواد اولیه تولید است که باید این موضوعات به شکل 

مناسب به اطلاع جامعه رسانده شود.
کننده  تولید  کشور های  برخی  راستا  همین  در  افزود:  جهانگیری  آقای 
صادرات  کرونایی،  شرایط  دلیل  به  غذایی  و  کشاورزی  اصلی  محصولات 
محصولات خود را به کشور های دیگر محدود و یا ممنوع کردند، اما به فضل 
میزان  از  بیش   ۹۹ سال  در  واردات  میزان  شده،  انجام  تلاش های  با  الهی 
اینکه گاهی نحوه  به  با اشاره  مصوب بوده است. معاون اول رئیس جمهور 
نامناسب توزیع کالا باعث اجتماع مردم و صف های طولانی برای دریافت کالا 
شده است، از کارگروه تنظیم بازار و دستگاه های مسئول در امر تولید و توزیع 
کالا های اساسی و اقلام ضروری مردم خواست تدابیر و راهکار های لازم را بکار 
گیرند تا با نحوه صحیح توزیع کالاها، مردم برای دریافت اقلامی همچون مرغ و 
روغن در صف معطل نشوند. جهانگیری گفت: لازم است همه استانداران پای 
کار تنظیم بازار بیایند و با توزیع گسترده و مناسب کالا ها و اقلام ضروری مردم 
در میادین میوه و تره بار و سایر اماکن توزیع کالا، فضای روانی جامعه را آرام 
کنند تا مردم دغدغه ای نسبت به کمبود کالا نداشته باشند. وی تصریح کرد: 
لازم است از هم اکنون تا پایان ماه رمضان نظارت مستمر بر وضعیت بازار وجود 
داشته باشد و فعالیت بازرسین و سازمان تعزیرات تشدید شود. البته اصناف 
استفاده  سوء  دنبال  به  عده ای  گاهی  اما  اند،  بوده  دولت  پشتیبان  همواره 
هستند که باید با تشدید نظارت ها از سوء استفاده و دلالی جلوگیری شود. 
جهانگیری با تاکید بر اینکه گمرک جمهوری اسلامی ایران باید هماهنگی لازم 
را از نظر تبادل اطلاعات با وزارت جهاد کشاورزی انجام دهد، گفت: دولت 
آمادگی دارد مصوبات مورد نیاز کارگروه تنظیم بازار را در اختیار این کارگروه قرار 
دهد و همه دستگاه های اجرایی مکلف هستند همراهی و همکاری لازم را با 

کارگروه تنظیم بازار داشته باشند.

جهانگیری در جلسه کارگروه تنظیم بازارتاکید کرد:

ممنوعیت صادرات کالا های تولیدی با ارز 42۰۰ تومانی

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی(
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره 11۶۹۳/4۲۸ اصلی )چهارصد و بیست و هشت فرعی از یازده هزار وششصد و نود و 

سه اصلی( بخش یک قم مربوط به پرونده اجرائی شماره کلاسه 1۳۹۶0400101۳00۲100
بموجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی: ۹۶00۹۶0 اجرای قم و کلاسه ۹۶0۲100 اداره سوم اجرای تهران، له: بانک سامان، بر 
علیه: آقای رضا طریقی گللو )وام گیرنده( و خانم معصومه محمودی قمی )راهن( مستند سند رهنی شماره 1۳۹۳/1۲/۲0-۵۵۳۸۹ 
تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۳۲4 تهران ششدانگ پلاک ثبتی شماره 11۶۹۳/4۲۸ اصلی )چهارصد و بیست و هشت 
فرعی از یازده هزار و ششصد و نود و سه اصلی( بخش یک قم ثبت شده در صفحه 41۳ دفتر ۲۹۹ ذیل شماره 44۲۷۸ بنشانی قم- 

خیابان باجک-کوچه ۷0-فجر 4 پلاک 1۳ و 1۵ متعلق به خانم معصومه محمودی قمی از طریق مزایده بفروش میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ مشخصات پلاک ثبتی به مساحت 1۷۵ مترمربع:

شمالا: دیواریست بطول ۲۵ متر به پلاک شماره 4۲۷ فرعی
شرقا: دیواریست بطول ۷ متر به پلاک شماره 410 و 411 فرعی

جنوبا: دیواریست بطول ۲۵ متر به پلاک شماره 4۲۹ فرعی
غربا: درب و دیوار بطول ۷ متر به شارع به عرض ۸ متر می باشد.

حقوق ارتفاقی: ندارد
بیمه: دارد

مشخصات ملک:
اعیانی پلاک فوق طبق اسناد گواهی پایانکار از شهرداری به متراژ ۳۹0 مترمربع در سه طبقه زیرزمین، همکف و اول می باشد. 
معماری پلاک فوق شامل هال، پذیرایی، خواب، آشپزخانه و سرویس بهداشتی و حمام می باشد. دیوارهای داخلی زیرزمین تا ارتفاع 
1/۲ سنگ و مابقی سفیدکاری و سقف نیز دارای تزئینات گچبری و سفیدکاری می باشد و کف پوش آن دارای موزائیک می باشد. 

سیستم سرمایش پلاک فوق کولر آبی و گازی و گرمایش بخاری گازی می باشد.
نما پلاک فوق سنگ می باشد.

پلاک فوق دارای دو انشعاب برق، یک انشعاب آب و یک گاز می باشد.
پلاک فوق الذکر تحت پوشش بیمه سامان می باشد.

نظریه کارشناسی:
کارشناس رسمی دادگستری با عنایت جمیع جهات موثر، ارزش پلاک فوق به شرح ذیل ارزیابی نموده است:

1-عرصه 1۷۵ مترمربع هر مترمربع 1۲0/000/000 ریال......................... جمعا ۲1/000/000/000 ریال
۲-اعیانی طبقه زیرزمین 1۳0 مترمربع هر مترمربع ۲۲/000/000 ریال............ جمعا ۸/۵۸0/000/000 ریال

۳-اعیانی طبقه همکف 1۳0 مترمربع هر مترمربع ۲۲/000/000 ریال .............. جمعا ۸/۵۸0/000/000 ریال
4-اعیانی طبقه اول 1۳0 مترمربع هر مترمربع ۲۲/000/000 ریال................... جمعا ۸/۵۸0/000/000 ریال

۵-حیاط سازی و انشعابات .................................................................... جمعا ۳00/000/000 ریال
پلاک فوق الذکر جمعا به مبلغ ۲۹/۸۸0/000/000 ریال معادل: بیست و نه میلیارد و هشتصد و هشتاد میلیون ریال ارزیابی 

شده است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر روز سه شنبه مورخه 1400/1/10 در اداره اجرای اسناد رسمی 
قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
و  هشتصد  و  میلیارد  نه  و  بیست  معادل:  ریال   ۲۹/۸۸0/000/000 پایه  مبلغ  از  مذکور  ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده 
ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع  ریال  میلیون  هشتاد 
واریز  شناسه  با   ۹۸01000040۷۶01۳۲0۷۸۹۵۶۹۳IR شبا شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد 
۹۶۵10۸۵۷۶10000000۲1۷1۳۲۳۵1۲00۶  می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و 

برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 

قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می 
گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری 
و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود و در صورت وجود مبلغ 
مازاد بر طلب بستانکار، وفق ماده 1۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه 
بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 1۲۵ آئین نامه اجرا اقدام می گردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز 
اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا 

تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجه ذیصلاح دیگر می باشد. )م الف 1۳۷4۷(
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱3۹۹/۱۲/۲۴
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسناد و املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

احضاریه
آقای علی صمد کیان فرزند: پاپی احمد متولد 1۳۶4 کد ملی 40۷1۲۷۵44۸

با عنایت به اینکه در پرونده کلاسه 1۳۹۹001۳۳0۲۹000۳4۸ این شعبه متهم هستید به حمل و مباشرت در قاچاق کالا )چرخ 
گوشت، چای ساز و...( به ارزش هشتصد و دوازده میلیون و هشتصد و هشتاد و هفت هزار و سیصد و هفتاد و شش ریال با خودروی 
پژو به شماره انتظامی ۹۳۶ د44 ایران ۳1، وفق ماده 1۷4 قانون آیین دادرسی کیفری به شما ابلاغ می گردد ظرف یک ماه پس از 

انتشار نشریه در شعبه حضور یابید بدیهی است در صورت عدم حضور در موعد مقرر به اتهام شما غیابا رسیدگی می گردد.
علی کیخا- رییس شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق و ارز تعزیرات حکومیت قم

-----------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱3۹۹۰۴۰3۰۰۱۱۰۰3۴۵۷/۱

بدینوسیله به ورثه مرحوم حسن خان زاده سراجی، فرزند: علی، ش ش: 1۷۶۶0، شماره ملی: 0۳۸1۳14۶۸۵ )1-
حجت الله خان زاده سراجی نام پدر: علی تاریخ تولد: 1۳۵۸/1۲/1۹ شماره ملی: 0۳۸10۹۳۳۸۷ شماره شناسنامه: 
11۷۷۶۲-۲- ابوالفضل خان زاده سراجی نام پدر: علی تاریخ تولد: 1۳۶۲/0۲/۲4 شماره ملی: 0۳۸۳۸۷0۵۶۹ شماره 
شناسنامه: ۹0۳-۳- سمانه خان زاده سراجی نام پدر: علی تاریخ تولد: 1۳۶4/10/1۵ شماره ملی: 0۳۸۶4۹۵۸۸۲ شماره 
شناسنامه: 4۵۵۳-4- عطیه خان زاده سراجی نام پدر: حسن تاریخ تولد: 1۳۸1/04/۳0 شماره ملی: 0۳۷۲۳1۸۳۳۹ 
شماره شناسنامه: 0۳۷۲۳1۸۳۳۹ -۵-سمیه خان زاده سراجی نام پدر: علی تاریخ تولد: 1۳۶۷/0۵/۲۹ شماره ملی: 
0۳۸۶۶۳1۶۶۲ شماره شناسنامه: 1۸1۳۷-۶- زینب خان زاده سراجه نام پدر: داود تاریخ تولد: 1۳۵۸/0۹/۲4 شماره ملی: 
0۳۸۲1۲۵۹۸۳ شماره شناسنامه: 1۹۷۷۲( از قم بدهکار سند ازدواج: شماره سند: ۳۷۵۵، تاریخ سند: 1۳۷۳/10/1۷ 
دفترخانه صادرکننده: دفترخانه ازدواج شماره ۳۷ شهر قم استان قم ابلاغ می گردد که خانم زینب خان زاده سراجه نام پدر: 
داود باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه مبلغ پانزده میلیون ریال که وفق تبصره یک ماده 10۸۲ قانون مدنی به نرخ روز به 
مبلغ 1۲40۷۳۶۹۷1 ریال محاسبه گردیده است – ده مثقال طلای غیر مسکوک مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت 
کلاسه 1۳۹۹040۳001100۳4۵۷/1 )با شماره بایگانی ۹۹0۳۷01( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی 
شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق 
ماده 1۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر میگردد لذا لازم است ظرف مدت 10 روز از انتشار 
این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. 
این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.)م الف 

)1۳۷4۸
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به افزایش توزیع 
روغن در بازار تا پایان ماه مبارک رمضان، گفت: استفاده از 
سامانه جامع تجارت در شبکه توزیع مرغ برای تنظیم بازار 

موثر است.
جلسه کارگروه تنظیم بازار به ریاست »اسحاق جهانگیری« 
رزم  »علیرضا  حضور  با  و  رییس جمهوری  اول  معاون 
حسینی« وزیر صنعت، معدن و تجارت و »کاظم خاوازی« 

وزیر جهاد کشاورزی و دیگر مسئولان مربوطه برگزار شد.
رزم حسینی در این جلسه با اشاره به هماهنگی خوب 
ایجاد شده بین دستگاه  های مرتبط و با استناد به گزارش 

و  سیب  داشت:  اظهار  ذیربط،  بخش های  و  سازمان ها 
پرتقال به عنوان کالاهای پرمصرف ایام نوروز با اقدامات 
و  نظر کیفی  از  مناسبی  در شرایط عرضه  صورت گرفته 

قیمتی قرار دارد.
وی با تاکید بر اینکه وزارت صنعت، معدن و تجارت تنها 
مسئول تنظیم بازار کالاهایی است که یارانه از دولت دریافت 
می کنند، تصریح کرد: طبق قانون، این نهاد، تنها مسئول 
قیمت گذاری کالاهایی است که از یارانه دولتی برای تامین 
و تولید استفاده می کنند و با توجه به حساسیت بازار شب 
عید، مانند سنوات گذشته نسبت به تنظیم بازار میوه شب 

عید اقدامات لازم صورت پذیرفت و حدود 40 هزار تن میوه 
برای این ایام خریداری شد.

افزایش توزیع روغن تا پایان ماه رمضان
 رزم حسینی با بیان اینکه محموله های میوه  با توجه به 
اعلام نیاز هر استان، به مقصد مورد نظر ارسال شده است، 
ادامه داد: توزیع میوه های خریداری شده از ۲۵ اسفند ماه 

است.
وی با بیان اینکه بازار تخم مرغ در شرایط آرامی قرار دارد، 
تجارت  از سامانه جامع  استفاده  نظر می رسد  به  گفت: 
می تواند برای ایجاد آرامش در بازار بسیار کمک کننده باشد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه این سامانه 
ترتیبی  بتوان  اگر  کرد:  تصریح  است،  کارآمد  درصد   ۷0
اتخاذ کرد که عرضه مرغ در این شبکه صورت بگیرد کنترل 
و تنظیم بازار مرغ بهتر خواهد شد و برای ماه مبارک رمضان، 
شاهد آرامش در این بازار خواهیم بود. رزم حسینی در بخش 
دیگر صحبت های خود به افزایش ۲۵ درصدی توزیع روغن 
در ۲ ماه گذشته اشاره کرد و گفت: در بحث نظارت با توجه 
بازرسی های  برخلاف  می رسد  نظر  به  موجود  شرایط  به 
مستمر، جریمه ها چندان بازدارنده نیست و باید در این 

زمینه بررسی هایی لازم انجام شود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد:

استفاده از سامانه جامع تجارت برای تنظیم بازار
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قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی گفت: زمانی که انتخابات AFC انجام 
شد، آقایان از شیخ سلمان حمایت کردند و عملا با این کار بی تدبیری خود را 
نشان دادند.  امیررضا واعظ آشتیانی در گفت وگویی، با اشاره به اتفاقاتی که برای 
نمایندگان کشورمان در لیگ قهرمانان آسیا رخ داده و آنها شانس میزبانی را از 
دست دادند و همچنین برگزاری بازی های تیم ملی در منامه، صحبت های زیر را 

انجام داد:
*از دست رفتن میزبانی حاصل یک سال هرج و مرج در فوتبال کشور 

است
وی اظهار داشت: اتفاقات صورت گرفته حاصل یک سال هرج و مرج در فوتبال 
کشور است. یکی خودش را به بیماری زد، یکی استعفا داد و یکی که تجربه نداشت 
متولی شد. از سوی دیگر ما عنصرهای بی خاصیتی در AFC داشتیم که نه تجربه 
 ـورزشی داشتند و نه منافع کشور را لحاظ کردند. آنها به فکر  کار لابی های سیاسی 
منافع خودشان بودند، درست مثل خیلی دیگر از افراد شاغل در ورزش کشور که 

منافع خودشان را لحاظ می                                   کنند.
* کل افتخار تاج این بود که نایب رئیس AFC شده است

قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی تأکید کرد: مثلًا در زمان آقای کفاشیان چه 

اتفاقی افتاد؟  مگر غیر از این بود که لیگ قهرمانان آسیا بازی هایش در کشور ثالث 
برگزار شد و سپس همین اتفاق به زمان آقای تاج رسید. او هم افتخارش این بود 
که نایب رئیس AFC شده است. بهتر است مهدی تاج یک گزارش ارائه کند که 
به عنوان نماینده ایران در AFC چه کرده است. آیا وزارت ورزش و جوانان یک بار 
افرادی را که صاحب کرسی در مجامع بین المللی بودند، جمع کرد تا از آنها گزارش 

بخواهد؟ آیا آینده نگری و تحلیل این افراد مورد بررسی قرار گرفت؟
*شیخ سلمان بحرینی است و بلد است به زیر شاخه هایش بگوید چه کار 

کنند
وی تصریح کرد: همه این اتفاقات باعث شد کشوری که یک نقطه کوچک در 
خلیج فارس محسوب می شود، موفق به کسب میزبانی شد و کشور ایران با این 
همه قدمت نتوانست میزبانی بگیرد. البته نباید فراموش کرد شیخ سلمان خودش 
بحرینی است و به زیرشاخه هایش تأکید می کند که چگونه رفتار کنند. وقتی ما بلد 
نیستیم برخی از اعضای هیأت رئیسه AFC را تطمیع کنیم، حداقل می توانیم با 

افراد دارای رأی گفت و شنود داشته باشیم.
* آقایان با حمایت از شیخ سلیمان بی تدبیری کردند

قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی خاطرنشان کرد: اگر یادتان باشد زمانی که 
انتخابات AFC انجام شد، آقایان از شیخ سلمان حمایت کردند و عملا با این کار 
بی تدبیری خود را نشان دادند. آنها فکر می کردند اعضای شرق آسیا دشمن شان 
هستند، در حالی که ما می دانستیم بحرین، امارات و عربستان چه زوایای سیاسی 

با ما دارند.
*وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک باید پاسخگوی از دست رفتن 

میزبانی باشند
وی یادآور شد: اینها همه نشان دهنده این است که وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک رسیدگی نداشتند و امروز این دو مرجع هستند که باید پاسخگو باشند. 
درست است که فدراسیون فوتبال در بحث مدیریت کسری های بسیار زیادی 
داشت، ولی کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش نتوانستند موضوعات را مدیریت 
کنند و امروز شاهد هستیم که وزیر ورزش و جوانان مدعی است که می خواهد به 
فیفا نامه بنویسد. او خودش بهتر می داند که یک طرف قضایا خود فیفا است. آنها 
زیرپوستی کار خودشان را انجام دادند و ما فقط تماشاگر بودیم. ای کاش تلاش 
می کردیم و حداقل وجدانمان راحت بود که تلاش صورت گرفته، اما هم تلاش 
صورت نگرفت و هم لابی نشد تا باشگاهی مثل پرسپولیس مجبور شود به هند رود 

و استقلال باید در عربستان بازی کند.
*مسئولان از AFC به کمیته بین المللی المپیک شکایت کنند 

قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی در پاسخ به این سوال که در این شرایط چه 
راهکاری را توصیه می کند، عنوان کرد: توصیه من این است که مسؤولان ورزش 

کشور و کمیته ملی المپیک به کمیته بین المللی المپیک شکایت کنند و با ارائه 
مدارک و مستندات قوی اعلام کنند که AFC پایگاهی برای سیاسی کاری در 
ورزش شده است. در این نامه باید اشاره شود کشورهایی مثل عربستان، امارات 
و بحرین در AFC برای خودشان پایگاه درست کرده اند و آنجا را تبدیل به کارزار 
سیاسی کرده اند. کاملا مشخص بود در انتخابات AFC همین کشورهایی که اسم 
بردم، نمایندگان نپال، بوتان و کشورهایی که سبقه ای در فوتبال ندارند را جمع 
کرده و برای خود رأی گرفتند. به یاد دارم کشورهای شرق آسیا از این نوع برگزار ی 
انتخابات ناراحت بودند، اما اگر ما تدبیر داشتیم می شد این روزها را پیش بینی کرد.

*آقایان شکایت را طوری پیگیری کنند که شرمنده خودشان نشوند
آشتیانی به فارس یادآور شد: از آنجایی که آقایان آینده نگر و آینده پژوه نیستند و 
نمی دانند در آینده چه اتفاقاتی ممکن است رخ بدهد، امروز با چنین مشکلاتی 
مواجه شدند. اما روی پیشنهاد م تأکید دارم که از طریق وکلای حاذق به کمیته 
المپیک شکایت برده و درخواست کنند که موضوع به جد پیگیری شود. هر چند 
در  آنجا هم بعید نیست که عربستانی ها با ابزار مالی لابی کنند، اما در عین حال 
کسانی هستند که شرافت دارند و ممکن است دست این لابی گران را رو کنند. 
آقایان حداقل برای آنکه تلاش خود را به مردم نشان دهند این کار را پیگیری کنند 

تا شرمنده خودشان نشوند.
* تصمیم AFC ابداع جدید و در تاریخ بی سابقه است

وی در خصوص اظهارات صالحی امیری مبنی بر این که فدراسیون فوتبال در 
بحث حمایت از شیخ سلمان دچار اشتباه شد، عنوان کرد: توصیه من به این 
آقایان این است به جای آنکه دنبال مقصر بگردند، راهکار ارائه کنند. متأسفانه 
برخی ارگان ها که خودشان دخیل هستند، برای رهایی از این شرایط به دنبال پیدا 
کردن مقصر هستند. اتفاق رخ داده و نباید به دنبال مقصر بود. کمیته بین المللی 
المپیک باید در جریان قرار بگیرد که رفتارهای AFC سیاسی شده است. هر چند 
معتقدم نامه ای که به فیفا نوشته می شود، بسیار مهم است. در شکوائیه می شود 
اشاره کرد که فیفا هم در این قضایا دخیل است. معتقدم در تاریخ فوتبال هرگز 
چنین اتفاقی رخ نداده بود و این ابداع جدید AFC است و یک اتفاق نو محسوب 

می شود. 
* آنهایی که کوتاهی کرده اند شجاعت عذر خواهی از مردم را داشته باشند

مورد  در   AFC که  این  بر  مبنی  تاج  مهدی  اظهارات  خصوص  در  آشتیانی 
میزبانی ها از اعضای هیأت رئیسه اش نظرخواهی نمی کند گفت: اگر این صحبت 
درست است، بهتر است آقایان مدارک ارائه کنند. آنها باید مردم را در جریان قرار 
دهند که AFC روی این مسائل از اعضای هیأت رئیسه اش نظر نمی گیرد. معتقدم 
کسانی که کوتاهی کرده اند باید شجاعت داشته باشند و از مردم عذرخواهی کنند. 

اگر این کار را نکنند قانون و پیگیری ها آنها را وادار به چنین کاری خواهد کرد.

امیررضا آشتیانی: 

مسئولان از AFC به کمیته بین المللی المپیک شکایت کنند 
 AFC پایگاه سیاسی عربستان شده است

سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال: 

با همدلی به جام جهانی صعود می کنیم
سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال گفت: ملی پوشان و مردم می دانند که در شرایط 
سخت بهتر نتیجه می گیریم؛ باید کار خود را انجام دهیم و در هر جای کره زمین که 

بازی ها برگزار شد با همدلی به جام جهانی صعود کنیم.
»منصور قنبرزاده« روز )شنبه( در جمع خبرنگاران درباره سلب میزبانی از نمایندگان 
ایران و همچنین تیم ملی فوتبال ایران در رقابت های انتخابی جام جهانی ۲0۲۲ اظهار 
داشت: من اطلاعاتم کامل نیست و اجازه بدهید صحبت نکنم. چون در ریز مسائل 

نیستم.
صحبت های  به  توجه  با  اما  باشم  داشته  قضاوت  نمی توانم  افزود:  ادامه  در  وی 
»شهاب الدین عزیزی خادم« رییس فدراسیون، نه تنها ایشان بلکه کل مجموعه کشور 
از جمله وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک و وزارت امور خارجه در تلاش هستند ولی 

نتیجه نهایی مشخص نیست.
قنبرزاده در پایان گفت: راهکار این است که مراجع رسمی ما پیگیر باشند که در حال 
پیگیری هستند. در انتها ملی پوشان و مردم ما می دانند که در شرایط سخت بهتر نتیجه 
می گیریم. باید کار خود را انجام دهیم و برنامه مان را محکم اجرا کنیم و در هر جای کره 

زمین که بازی ها برگزار شد با همدلی به جام جهانی صعود کنیم.
بنا بر اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا، بحرین میزبان چهار بازی پایانی تیم ملی فوتبال 
ایران در مرحله مقدماتی جام جهانی ۲0۲۲ قطر است. این تصمیم در حالی اعلام شد 
که در صورت برگزاری بازی ها به روال عادی ایران در دور برگشت بازی ها، سه دیدار از 

چهار دیدار خود را میزبانی می کرد و بحرین تنها میزبان ۲ دیدار می شد.  
ایران با تیم های فوتبال عراق، بحرین، هنک کنگ و کامبوج هم گروه است و در دور 
رفت این مسابقات ۲ برد و ۲ باخت کسب کرده و با ۶ امتیاز در رده سوم جدول رده بندی 
گروه خود قرار دارد. تیم عراق با 11 امتیاز و بحرین با ۹ امتیاز در جایگاه اول و دوم قرار 

دارد.  
کنفدراسیون فوتبال آسیا چند روز پیش نیز میزبانی نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان 

آسیا را به کشورهای عربستان، امارات و هند واگذار کرد.  
 مسابقات فوتبال آسیا به خاطر شرایط سخت کرونا قرار است به صورت متمرکز برگزار 

شود.  

:  AFC طغیان اسکوچیچ علیه

شک ندارم که همه چیز از قبل 
مشخص شده بود

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در پیامی اینستاگرامی اعلام کرد که داده شدن میزبانی 
به بحرین توسط کنفدراسیون فوتبال آسیا از قبل مشخص شده بود.

»دراگان اسکوچیچ«  سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در پیامی اینستاگرامی نسبت به 
اتفاقات اخیر و داده شدن میزبانی مسابقات تیم ملی در رقابت های انتخابی جام جهانی 
۲0۲۲ به کشور بحرین واکنش نشان داد.   اسکوچیچ در این پیام نوشت: خطاب به تمامی 
فوتبال دوستان ایرانی.  وقتی با آقای »شین مَن گیل«  رئیس کمیته مسابقات کنفدراسیون 
آسیا در روز ۲۶ بهمن ویدئو کنفرانس داشتیم، مستقیماً به ایشان خاطر نشان کردم که به 
عقیده من تمام تصمیمات از قبل گرفته شده و این کنفرانس تنها به حالتی تشریفاتی و 
فرمالیته برگزار شده است و من فایده ای در آن نمی بینم. وی افزود: در ظاهر، آنها نظرات 
ما را خواستند اما شک ندارم که همه چیز از قبل مشخص شده بود، چرا که وقتی صحبت 
از انجام بازی ها در فروردین یا تعویق آنها به خرداد بود، ناگهان پیامی روی صفحه مانیتور 
ظاهر شد که تعویق بازی ها قطعی شده.  چیزی که بیشتر تعجب مرا برانگیخت، زمانی 
بود که موضوع جلسه درباره تعویق بازی ها از فروردین به خرداد بود و بدون هیچ مقدمه ای، 
نماینده بحرین شروع به صحبت از میزبانی کرد که کاملًا باعث حیرت زدگی من شد. 
سرمربی تیم ملی فوتبال در پیام خود تصریح کرد: گذشته از اینها، برایم قابل  هضم نیست 
که  چرا مسابقات حدود یک سال به تعویق افتاده است. وقتی صحبت از صحت و سلامت 
انسان ها باشد، قطعاً حفظ سلامت افراد و رعایت پروتکل ها برایم بالاترین اولویت است. 
اما، ویروس کرونا دیگر موضوعی جدید نیست و فکر می کنم که AFC تجربیاتی در زمینه 
برگزاری مسابقات در این یک سال پیدا کرده. من مصرانه از نمایندگان AFC خواستم تا از 
برگزاری رقابت های مختلف در اروپا الگوبرداری کنند و پاسخ آنها به من چنین بود، »شما 
متوجهِ تنوع قاره آسیا نیستید.« حالا با این تصمیم، کاملًا متوجهِ تنوع در طرز برخورد 
شده ام. خلاف عرف. وی در ادامه نوشت: در نظر من، AFC می بایست راهکاری پیدا 
می کرد که به نفع همه باشد - و نه یک تیم - و تصمیمی سازگار با روح ورزش می گرفت. 
اما در نهایت، تمام تیم ها باید با ما مواجه شوند و ما هم بدون شک حضوری قدرتمندانه 
خواهیم داشت و بر این موقعیت فائق خواهیم آمد. تیم ملی فوتبال ایران در گروه سوم 
مرحله دوم انتخابی جام جهانی ۲0۲۲ در رده سوم جای دارد و باید در خردادماه چهار 

بازی باقیمانده خود را در بحرین به صورت متمرکز برگزار کند.

دردیداری دوستانه رقم خورد؛

شکست خبرنگاران ورزشی قم 
مقابل  تیم شهید رحیمی کهک 

عصر روز سه شنبه گذشته تیم فوتسال شهید رحیمی کهک موفق شد دردیداری 
دوستانه با نتیجه ۷ بر۶  تیم فوتسال خبرنگاران ورزشی قم را شکست دهد.

نکته جالب، استعدادهای موثر فوتبالی و فوتسال در کهک است که کمتر دیده می 
شود. در لیگ فوتسال استان قم نام استان وجود دارد اما جز تیم های شهر قم، شهرهای 

تابعه و روستاها نقشی در این حضور ندارند.
در این میان، جا دارد هیئت فوتبال استان قم برای جامعیت بخشی فوتبال و فوتسال 
به سراسر استان، ، نگاه ویژه ای به شهرها و بخش های تابعه به ویژه کهک داشته باشد 
و در قالب امتیاز حضور در لیگ های استان یا سازماندهی مسابقات رده های سنی در 

شهرها و بخش ها، تنور سرد مسابقات سازمان یافته در نقاط مختلف استان را گرم کند. 
��اسامی بازیکنان تیم شهید رحیمی کهک در بازی دوستانه با خبرنگاران قم:

سید علی موسوی، محمد ابراهیمی، رضا رسولی، مهدی ابراهیمی، محمد میرجانی، 
سجاد رحیمی، صالح محمد علیان، ایمان روشنی بیان، امیرحسین شیخی،  محسن 
متقیان،  اشکان روشن بیان، امیر محمد عابدینی، مهدی کفاش زاده ، جواد وفایی، 
محمدجواد مرادی  مدیر :عباس کفاش زاده لازم به ذکر است :مسابقه ای که با هدف 

آشنایی خبرنگاران قم با فعالیت ورزشکاران در شهرهای تابعه برگزار شد.

رئیس هیات کشتی استان قم :

سه کشتی گیر قم به اردوی تیم ملی
 دعوت شدند

رئیس هیات کشتی استان قم گفت: سه فرنگی کار قم به ششمین مرحله از اردوی تیم 
ملی کشتی فرنگی بزرگسالان کشور دعوت شدند.

هادی علیایی افزود: ششمین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان 
برای حضور در رقابت های گزینشی المپیک و قهرمانی آسیا روزهای ۲۳ اسفند ماه تا 
۵ فروردین ماه سال 1400 برگزار می شود. وی ادامه داد: علیرضا نجاتی در وزن ۶0 
کیلوگرم، محمدجواد رضایی در وزن ۶۳ کیلوگرم و مهدی ابراهیمی در وزن ۸۲ کیلوگرم 
سه کشتی گیر قمی هستند که به اردوی تیم ملی دعوت شدند. عُلیایی در ادامه با تاکید 
بر تلاش برای صیانت از دست آوردهای کشتی فرنگی به عنوان مهمترین اولویت این 
هیات در استان ، گفت: حفظ و صیانت از افتخارات به دست آمده در کشتی قم در طول 
سال های گذشته که  حاصل زحمات ورزشکاران، مربیان و همچنین حمایت و هدایت 
کادر اجرایی هیات بوده یکی از رویکردهای  این هیات است. رئیس هیات کشتی قم، 
با اشاره به ظرفیت های این رشته ورزشی در این استان، بیان کرد: تلاش برای سرعت 
بخشی به رشد و کیفیت کشتی آزاد در قم  از دیگر اولویت های این هیات در دوره جدید 
مدیریتی است. رقابت های کشتی گزینشی المپیک در قاره آسیا روزهای ۲0 الی ۲۲ 
فروردین و مسابقات کشتی قهرمانی آسیا روزهای ۲۳ الی ۲۸ فروردین ماه 14 در شهر 

آلماتی کشور قزاقستان برگزار می شود.

پیشکسوت استقلال گفت: فرهاد مجیدی برای مربیگری در استقلال کار سختی را پیش رو دارد و همه توقعشان  
این است که او آبی پوشان را به موفقیت برساند. انتظارات از وی بالاست.

»ستار همدانی« اظهار داشت: در زمانی که استقلال روی نیمکت خود تغییراتی را داشت توانست  به ۲ پیروزی با 
ارزش دست پیدا کند. این بردها با توجه به شوکی که به  استقلال وارد شده بود اهمیت فراوانی داشت.

وی افزود: محمود فکری سال ها برای استقلال زحمت کشید و امسال نیز آمده بود تا در مقام مربیگری برای 
استقلال افتخارآفرینی کند اما نتوانست تا در میانه فصل مجبور به جدایی شود.

پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: متاسفانه استقلال ثبات  لازم را در سال های اخیر نداشته است. هر سال 
بازیکنان زیادی از این تیم جدا می شدند اما در این فصل بازیکنان حفظ شدند اما روی نیمکت تغییرات زیادی 
داشتیم و مربیان مختلفی مشغول به کار شدند. همدانی با اشاره به شرایط دشوار مجیدی تصریح کرد: فرهاد 
مجیدی برای مربیگری در استقلال کار سختی را پیش رو دارد و همه توقعشان  این است که او آبی پوشان را به 

موفقیت برساند. انتظارات از وی بالاست و امیدوارم این موضوع روی کار او تاثیر منفی نگذارد.
وی در خصوص شانس قهرمانی استقلال در لگی برتر تاکید کرد: فاصله امتیازی استقلال با صدر جدول زیاد 
نیست و می تواند به زودی این فاصله را جبران کند. آنها برای رسیدن به صدر جدول فرصت های زیادی پیش رو 

دارند و امیدوارم بتوانند از این فرصت ها به بهترین شکل استفاده کنند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال با بردن پیکان در جام حذفی با روحیه بیشتری مسابقات خود را 
دنبال می کند. جام حذفی شرایط خاص خودش را دارد و استقلال این توانایی را دارد در این جام نیز قهرمان شود.

کاپیتان پیشین تیم فوتبال استقلال در مورد درگیری محمد دانشگر و فرشید اسماعیلی در طول بازی و برخورد مجیدی با 
دانشگر گفت: اولین بار نیست که برای دانشگر چنین اتفاقی رخ می دهد البته جر و بحث بین بازیکنان در طول بازی اتفاقی 
طبیعی است اما اگر قرار باشد این درگیری به بیرون از زمین هم ادامه پیدا کند، مطمئناً باید با خاطی این موضوع برخورد کرد تا 

دیگر شاهد چنین اتفاقاتی در استقلال نباشیم.
شاهرخ بیانی اظهارداشت :نظر می رسد که مجیدی بهترین کار را انجام داد. پیراهن استقلال حُرمت دارد و بازیکنی که آن را 
می پوشد، باید ارزش و قدرش را بداند. دانشگر باید به اعصاب خود مسلط باشد، او بازیکن خوبی است اما اگر نتواند اخلاق خود 
را کنترل کند و رفتارهای غیرحرفه ای از خود نشان دهد، مطمئناً خیلی زود از فوتبال محو خواهد شد. عملکرد مجیدی قابل 
قبول است، اگر قرار باشد در چنین شرایطی کوتاه بیاید، سنگ روی سنگ بند نخواهد شد چرا که باید از این پس شاهد اتفاقات 

بیشتری در استقلال باشیم.
وی درباره دیدار روز چهارشنبه آبی پوشان برابر ماشین سازی تبریز از هفته هجدهم لیگ برتر گفت: استقلال دو برد خوب به 
دست آورد و در حال حاضر از شرایط روحی بالایی برخوردار است اما نباید ماشین سازی را که در انتهای جدول است، دستکم 
بگیرد؛ این تیم به دنبال آن است که بتواند در لیگ برتر بماند و اگر بازیکنان استقلال فکر کنند به راحتی این دیدار را با برد به پایان 
رسانده، سخت در اشتباه هستند. کار مجیدی و همکارانش برای این دیدار بسیار سخت است زیرا باید با بازیکنانشان صحبت 

کنند تا آنها خود را از پیش برنده در این دیدار نبینند.
بیانی در پایان خاطرنشان کرد: استقلال روند خوبی را در پیش گرفته، امیدوارم این تیم بتواند با حمایت هوادارانش در دیدارهای 

آتی، موفق و در لیگ برتر بار دیگر صدرنشین شود.

ستارهمدانی: 

انتظارات از مجیدی بالاست
شاهرخ بیانی :

مجیدی بهترین تصمیم را در مورد دانشگر گرفت

اعضای هیات مدیره باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار قم پس 
از درخشش تیم این باشگاه در جام حذفی بسکتبال با ویلچر 
باشگاه های کشور با مدیر کل ورزش و جوانان استان قم دیدار 

کردند.
باشگاه  مدیرعامل  خوشرفتار  علی   ، گزارش  این  برپایه 
و  ابطحی  یحیی  همراه  به  قم  ایثار  معلولین  و  جانبازان 
جواد  مدیره،  هیات  اعضای  چاووشی  سیدسعیدرضا 
شهره غلامی سرمربی تیم و جعفری مدیر مالی این باشگاه 
امروز در اداره کل ورزش و جوانان حضور یافته و با رسول منعم 
دیدار کردند. در آغاز این دیدار که در دفتر رسول منعم مدیر 
کل ورزش و جوانان برگزار شد، مدیرعامل باشگاه فرهنگی 
ورزشی ایثار گزارشی از فعالیت های این باشگاه در موضوع 
ورزش جانبازان و معلولین و همچنین اقدامات صورت گرفته 

برای توسعه رشته بسکتبال با ویلچر ارائه کرد.
 3 رتبه برتر ایثار شیمیدر قم در مسابقات سال ۱3۹۹

علی خوشرفتار همچنین به مشکلات پیش آمده ناشی از 
شیوع ویروس کرونا اشاره کرد و افزود: متاسفانه به این دلیل 
مسابقات فصل 1۳۹۸ لیگ برتر بسکتبال با ویلچر مردان ایران 
که تیم ایثار شیمیدر قم به مرحله نیمه نهایی آن رسیده بود لغو 
شد و یک فرصت بزرگ برای افتخار آفرینی بسکتبالیست های 

ایثار گرفته شد.
ماه  چند  بعد  نیز   1۳۹۹ سال  در  کرد:  خاطرنشان  وی 

تعطیلی اماکن ورزشی بلافاصله پیگیر حضور عزیزان عضو تیم 
ایثار در تمرینات شدیم و تیم به شکل مرتب و با برنامه تمرین 
کرد تا موانع ایجاد شده بر اثر شیوع کرونا برداشته شد و طبق 
برنامه ریزی انجمن بسکتبال با ویلچر ایران در جام حذفی 

باشگاه های کشور شرکت کنیم.

مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار قم افزود: تیم ایثار 
شیمیدر قم در این رقابت ها که هفته پایانی بهمن ماه در 
سالن ۲۲ بهمن تهران با حضور تیم های مدعی از استان های 
مختلف کشور به انجام رسید، عملکرد خوبی داشت و رتبه 
سوم ایران را به خود اختصاص داد، ضمن اینکه در پرتاب 

آزاد محمدرضا بهرامی از تیم ما رتبه برتر را کسب کرد و در 
مسابقات ۳ به ۳ بسکتبال با ویلچر کشور نیز قهرمانی ایران به 

ایثار شیمیدر قم اختصاص یافت.
 ابطحی: کمبود امکانات و محدودیت  مالی داریم

یحیی ابطحی عضو هیات مدیره باشگاه ایثار و سرپرست 
تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر نیز در این دیدار به ایراد 
سخن پرداخت و یکی از دغدغه های همیشگی این باشگاه را 
برای ارائه خدمات به جانبازان و معلولین، نداشتن امکانات و 
همچنین محدودیت های مالی برای تامین نیازهای اساسی 
معلولین از جمله ویلچر عنوان کرد و گفت: هر دستگاه ویلچر 
ایرانی در حال حاضر نزدیک به ۲0 میلیون تومان و ویلچر 

خارجی بیش از 1۵0 میلیون تومان قیمت دارد.
وی خاطرنشان کرد: در این دوره از مسابقات جام حذفی 
بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور بازیکنان بومی تیم نظیر 
محمد محمدنژاد و رضا عیوضی که ملی پوشان این رشته 
محسوب می شوند، مثل همیشه درخشیدند و سایر اعضای 
تیم نیز با تمام توان برای تیم تلاش کردند و طبیعی است که 

باید قدردان این عزیزان باشیم.
در این مراسم از سیدسعیدرضا چاووشی به پاس فعالیت های 
مثمرثمر فرهنگی در باشگاه ایثار با اهداء لوح تقدیر توسط 
مدیرکل ورزش و جوانان و مدیرعامل باشگاه ایثار قدردانی 

شد.

اعضای هیات مدیره باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار قم مطرح کردند؛

کمبود امکانات و محدودیت های مالی چالش بزرگ ایثار

کارشناس فوتبال ایران می گوید میزبانی در بحرین آنچنان تاثیری روی وضعیت 
تیم ملی ایران نخواهد داشت.

مجید جلالی درباره از دست رفتن میزبانی مسابقات انتخابی جام جهانی برای 
ایران اظهار کرد: ما تبعات کارهای خودمان را می بینیم و نمی توانیم کسی را محکوم 
کنیم. ما در مجموعه فوتبال خودمان درگیر مسائلی هستیم که از نظر تشکیلاتی 
و سیستماتیک شاهد هیچ ثباتی نیستیم. وقتی ما نتوانیم برای خودمان تصمیم 
بگیریم دیگران برای ما تصمیم می گیرند. این همان اتفاقی است که برای ما رخ داده 
است. خودمان درگیر مسائل مختلفی مثل پرونده ویلموتس، بدهی های فدراسیون 
فوتبال و بعد انتخابات فدراسیون فوتبال بودیم. این موضوعات همه تمرکز و انرژی 
ما را گرفت. وقتی ما همه این مسائل را به آن توجه می کنیم و از مشکلات دیگر 
غافل می شویم باید انتظار چنین تصمیماتی را هم داشته باشیم. هر چه دیپلماسی 
و تلاش بوده برای مشکلا ت داخلی انجام داده ایم و برای مسائل خارجی انرژی 

نگذاشته ایم. در نهایت هم دیگران برای ما تصمیم گرفتند.

وی  درباره این که برخی معتقدند چرا مهدی تاج به عنوان نایب رئیس ای اف سی 
کاری برای فوتبال ایران انجام نداد هم گفت: پست هایی که در ای اف سی به افراد 
داده می شود برای این است که افراد از منافع فوتبال در آسیا دفاع کنند نه این 
که بخواهند فقط از کشور خودش دفاع کنند. مثل این است که یک رئیس هیات 
فوتبال سرپرست فدراسیون فوتبال شود و فقط از منافع استان خودش دفاع کند، 
این کار درست نیست. فردی که رئیس فدراسیون فوتبال است باید از منافع فوتبال 
دفاع کند. البته در همه جای دنیا این گونه است که فردی که سمت می گیرد 
تلاش می کند حداقل درباره کشور خودش منصفانه پیش برود و اجحاف نشود. 
من معتقدم ای اف سی با کسی مشکل ندارد که بخواهد اجحاف کند. آنها برای 
تصمیماتشان جلسه های متعددی برگزار می کنند و بر اساس برخی شاخص ها 
تصمیم می گیرند. برای مساله میزبانی شرایطی وجود دارد که ما نمی توانیم آن 
شرایط را ایجاد کنیم و بعد می گوییم چون رئیس ای اف سی بحرینی است به ما 

میزبانی نمی دهند.

جلالی در ادامه درباره این که تیم ملی باید در بحرین به مصاف رقبا برود هم گفت: 
اگر بازی ها بر اساس روال خودش پیش می رفت این به نفع ما بود چون دو بازی 
خیلی مهم را در تهران برگزار می کردیم و در حضور هوادارانمان به مصاف رقبا می 
رفتیم اما حالا که کرونا وجود دارد و احتمالا هواداری به ورزشگاه نمی رود شرایط 
میزبانی آنچنان تاثیری ندارد. نمی گویم شرایط صفر است اما تاثیر آن زیر 10 درصد 
است. ما نباید این موضوع را خیلی بزرگ کنیم و به فضای تیم ملی انتقال دهیم ما 
نیاز به یک زمین مناسب داریم که بازی کنیم و بازیکنان هم با تمام وجود در زمین 

بهترین نمایش را اجرا کنند.
وی در پایان خاطر نشان کرد: ما باید روی غیرت و تعصب بازیکنانمان متمرکز 
بشویم و سعی کنیم تیممان را متحد کنیم قطعا تیم خوبی داریم و باید همه تلاشمان 
را بکنیم بهترین نتیجه ممکن را کسب کنیم. این که بازی ها قرار است پشت سر هم 
برگزار شود هم برای ما خوب است چون در لیگ قهرمانان آسیا هم به خاطر همین 

شیوه تیم های ما موفق بودند.

مجید جلالی:

 میزبانی بحرین تاثیر زیادی روی عملکرد تیم ملی ندارد
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کارشناس مسائل خاورمیانه بهترین راه حل پایان جنگ یمن را طرحی دانست که ایران از ابتدای وقوع این بحران مطرح کرده 
است. طرحی که به موجب آن آتش بس مبنا قرار می گیرد و پس از آن ارسال کمک های انساندوستانه سریع آغاز می شود.   

»جعفر قنادباشی« درباره آخرین تحولات یمن و چشم انداز صلح در این کشور گفت: همه چیز اکنون در یمن تحت تاثیر 
درگیری ها و تحولات مارب است. مارب ماه ها است که تحت محاصره ارتش و مقاومت مردمی یمن قرار گرفته و هر اندازه حلقه 

محاصره تنگ تر می شود، احتمال شکست نیروهای وابسته به ائتلاف سعودی و عبدالربه منصور هادی هم بیشتر می شود.
وی با بیان اینکه جنگ های هوایی ارتش عربستان سعودی نیز تحت تاثیر تحولات مارب قرار گرفته است، اظهار داشت: ائتلاف 
سعودی برای تجات حامیان خود و نیروهای وابسته به منصور هادی متمرکز بر حملات هوایی شده و شهرهای مختلف یمن را به 
شدت مورد هدف حملاتش قرار داده است تا از این طریق، از انگیزه یمنی ها بکاهد و انصارالله و ارتش یمن را از پیشروی بیشتر 
بازدارد.   این کارشناس مسائل غرب آسیا با بیان اینکه انصارالله یمن حملات جنگنده های سعودی را با استفاده از توان موشکی و 
پهپادی پاسخ داده است، تصریح کرد: حملاتی که انصارالله طی روزهای گذشته داشته، هم از نظر حجم آتش، هم از نظر ابعاد و 

هم از نظر وسعت جغرافیایی بی سابقه بوده است.  
گرفتن مارب به معنای پایان راه مداخله عربستان در یمن است

قنادباشی ادامه داد: حجم و جغرافیای حملات انصارالله موجب وحشت بی سابقه دولت عربستان سعودی شده است بنابراین صحنه 

میدانی عربستان و یمن، صحنه جنگ های همه جانبه نامتقارن است.   وی درباره اهمیت مارب از جهات مختلف اقتصادی، سیاسی 
و نظامی اظهار کرد: معبر اصلی حضور و ورود نیروهای وابسته به منصور هادی و ارتش عربستان به صنعا، مارب است و از طرفی، این 
استان، محل اصلی تجمع نیروهای وابسته به منصور هادی است. مرکز اصلی نفت و گاز یمن، مارب است و از طرفی، این استان سدهای 
بزرگ آبی در کشور کم  آب یمن دارد. این کارشناس مسائل یمن با بیان اینکه فتح مارب موجب افزایش قدرت انصارالله می شود، ابراز 

داشت: گرفتن مارب به معنای پایان راه مداخله عربستان و نشانه آشکار شکست سعودی در یمن و قدرتمندی جنبش انصارالله است.  
آمریکا نمی خواهد شریک شکست عربستان در یمن باشد 

به گفته قنادباشی، هر کسی که در این جنگ سرنوشت ساز پیروز شود، سمبل پیروزی را در اختیار می گیرد و همین مسئله موجب 
شده ریاض نخواهد این سمبل در اختیار مردم یمن و انصارالله قرار گیرد.   وی درباره تاثیر پایان حمایت آمریکا از ائتلاف سعودی 
در حمله به یمن هم بیان کرد: آمریکایی ها می دانند که عربستان در جنگ یمن شکست خورده و در این باتلاق فرو رفته است. 
بنابراین واشنگتن نمی خواهد شریک شکست ریاض در جنگ یمن باشد.   این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی در گفت وگو با 
ایرنا با بیان اینکه قطع حمایت از عربستان در جنگ یمن به معنای پایان بخشیدن به حمایت های واشنگتن از ریاض نیست، یادآور 
شد: آمریکایی ها وقتی دیدند عربستان در حال فرورفتن در باتلاق یمن است، با طرح لفظی پایان حمایت و برافراشتن پرچم صلح، 
می خواهند عربستان را نجات داده و مانع از فتح مارب از سوی انصارالله شوند.   به گفته قنادباشی، وقتی آمریکا از عدم حمایت 

از ائتلاف سعودی در جنگ یمن سخن گفت، شگردش آن بود که انصارالله را وادار و مجبور به زمین گذاشتن سلاح هایش بکند 
اما نیروهای مقاومت یمن فریب این حیله و مکر آمریکا را نخوردند.   وی افزود: آمریکا مدعی است که حمایت هایش را از ائتلاف 
سعودی پایان داده اما ترامپ بیشترین فروش سلاح را در تاریخ به عربستان سعودی داشته و انبارهای مهمات این کشور از آخرین 
تسلیحات و پیشرفته ترین سلاح ها اشباع شده است و دیگر سلاحی باقی نمانده که آمریکا به عربستان نداده باشد.   این کارشناس 
مسائل غرب آسیا درباره رایزنی های دیپلماتیک برای پایان جنگ یمن عنوان کرد: بهترین طرح برای پایان جنگ یمن، همان 
طرحی است که ایران از ابتدای وقوع این بحران آن را مطرح کرد مبنی بر اینکه آتش بس باید مبنا باشد و پس از آن باید کمک های 

انساندوستانه را سریع آغاز کرد.  
نگرانی آمریکا در یمن به دوران پس از جنگ معطوف است

قنادباشی با بیان اینکه در مقابل طرح ایران، آمریکا تلاش می کند یک حزب الله دیگر در یمن پس از جنگ ظهور نکند، گفت: در 
واقع تلاش های آمریکا به این خاطر است که یمن پس از جنگ به محل حضور نیروهای مقاومت تبدیل نشود و یمن جزو حلقه های 
محور مقاومت نباشد. آنها می خواهند جنگ یمن به نحوی پایان یابد که به معنای پیروزی انصارالله نباشد.   وی با بیان اینکه نگرانی 
آمریکا به دوران پس از جنگ معطوف است، اظهار داشت: آمریکا پایان هدایت شده جنگ یمن را مدنظر دارد و می خواهد همه  چیز 

تحت کنترل آنها باشد در حالی که این چیزی نیست که مردم یمن بپذیرند.

کارشناس مسائل منطقه:

طرح ایران بهترین راه پایان دادن به جنگ یمن است

مسیری  تنها  و  ندارد  بدیل  انتخابات  است  معتقد  جمهوری  رییس  اول  معاون 
که می توان با هزینه کم به نتیجه رسید و دشمن را به عقب راند، انتخابات است. با 
این حال به گفته جهانگیری، برای برگزاری انتخابات با مشارکت حداکثری مردم، 

مسئولان برگزار کننده باید علامت های مثبتی به جریانات سیاسی بدهند. 
اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری دارای دو وجهه اقتصادی و سیاسی 
است؛ هرچند بسیاری از ناظران، او را از نقش آفرینان اصلی دولت در حوزه اقتصادی 
به شمار می آورند و جهانگیری در تصمیمات و سیاستگذاری های اقتصادی دولت 
تدبیر و امید نقش غیر قابل انکاری داشته است اما نمی توان نقش سیاسی او را با توجه 

به سابقه و خاستگاه اجتماعی و سیاسی اش نادیده گرفت.
با چنین نگاهی، جهانگیری در گفت و گوی تفصیلی با ایرنا از تلاش های دولت 
برای مقابله با تحریم ها و اداره کشور در شرایط دشوار سال های اخیر گفته و توضیح 
داده است که دولت برای خنثی سازی تحریم ها در سال های اخیر چه اقداماتی انجام 
داده است. بخش دیگری از گفت و گوی یک ساعته خبرنگاران ایرنا با جهانگیری، به 
انتخابات ریاست جمهوری 1400 و  وضعیت مشارکت مردم اختصاص یافته است؛ 
موضوعی که او به شدت به آن معتقد است و تاکید دارد که مشارکت حداکثری، کم 
هزینه ترین راه برای مقابله با فشارهای دشمن است و موجب عقب راندن دشمن می 
شود. معاون اول رییس جمهوری تاکید دارد: برای تحقق مشارکت حداکثری، باید 
دستگاه ها و نهادهای برگزارکننده انتخابات، علامت های مثبتی به جریانات سیاسی 
بدهند تا همه احساس کنند که نامزدهای مدنظرشان در بین نامزدهای انتخابات 
وجود دارد.  جهانگیری در این گفت وگو به پرسشهای مهم دیگری هم پاسخ می دهد 
از جمله اینکه چرا با وجود برخی نقدها، او همچنان با روحانی ماند و در دولت دوم نیز 
با قوت، همراهی اش را ادامه داد.  او البته پاسخ روشنی می دهد و آن اینکه با توجه به 
تحریم های دشمن و جنگ اقتصادی در این مقطع  کناره گیری از دولت را جوانمردانه 
نمی دانسته و اتفاقا اعتقاد دارد در این مقطع باید همه برای کمک به دولت وارد عمل 
می شدند. او در این زمینه از رفتار برخی سیاستمداران انتقاد می کند، حرفهای 
ناگفته ای بر زبان می آورد و از اینکه برخی هنوز ابعاد جنگ اقتصادی دشمن را درک 

نکرده اند، گلایه و انتقاد دارد.
مشارکت حداکثری موجب عقب راندن دشمن می شود

در  کشور  فضای  و  حداکثری  مشارکت  الزامات  درباره  رییس جمهور  اول  معاون 
فاصله سه ماه مانده به انتخابات گفت: جریان اصلاح طلب  و مردم بالاخره دنبال 

باید برطرف شود. برخی  اصلاحات هستند و معتقدند کشور اشکالاتی دارد که 
اشکالات ساختاری هستند یا مسائلی که باید اصلاح شود. همه باید بدانیم که هیچ 
بدیلی برای انتخابات وجود ندارد. تنها مسیری که می توان در داخل کشور با هزینه 
کم به نتیجه رسید، انتخابات است. جهانگیری با بیان اینکه راه اصلاح امور در همه 
کشورها از مسیر انتخابات گذشته است، ابراز داشت: ما هم راهی جز این نداریم. در 
ایام انتخابات وقت زیادی برای این قضیه گذاشته می شود و روی آن بحث می کنند و 
می گویند آیا شرکت کنیم خوب است یا نه؟ آخر هم تصمیم می گیرند که شرکت کنند. 
سال های ۹۲ و ۹۶ هم چنین بود. حتی در سال ۸۸ هم تردیدهایی وجود داشت اما 
بالاخره مردم و جریانات سیاسی مشارکت داشتند. وی با بیان اینکه تردیدها ناشی از 
آن است که مردم فکر می کنند رای شان اثری ندارد و اختیارات دولت و رییس جمهور 
کم است، عنوان کرد: اینطور نیست. رای تاثیر دارد و رییس جمهور هم بستگی به 
فردی دارد که انتخاب می شود. در دوره های مختلف، روسای جمهوری داشتیم که از 
اختیارات خود استفاده کرده و توانستند کار را پیش ببرد و مشکلاتی را هم حل کنند.

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه برای اصلاح امور آن هم در شرایط دشوار 
کشور، راهی جز مشارکت بالا وجود ندارد، یادآور شد: مشارکت حداکثری موجب 
می شود در همین جنگ اقتصادی، پیامی به دنیا داده شود که مردم با تمام ظرفیت 
پای کار هستند. در این صورت، با کمترین هزینه می توانیم دشمن را به عقب برانیم و 

فشارها را از روی ملت برداریم.
مردم باید احساس کنند نامزدشان در میان کاندیداها وجود دارد

 جهانگیری تصریح کرد: مقام معظم رهبری گفته اند باید انتخابات ریاست جمهوری 
سال آینده پرشور برگزار شود. بنابراین دستگاه های حاکمیتی و دولت باید شرایطی 
را به وجود بیاورند که همه گروه ها و جریانات این احساس را داشته باشند که هم در 
بین کاندیداها، نامزد مورد نظر خودشان وجود دارد و به او رای می دهند و هم اینکه 
نامزدی دارند که قادر است مسائل کشور را حل کند. اگر این شرایط را به وجود بیاوریم 
مردم حتماً در انتخابات شرکت می کنند. وی گفت: باید از همه ظرفیت ها برای کاستن 
فشارها روی مردم استفاده کنیم. مردم باید بدانند مهمترین وظیفه رییس جمهور این 
است که فشارهای اقتصادی بر مردم کمتر شود، مردم آینده خود را آینده خوبی ببینند 
و احساس کنند می شود با عبور از فشارهای تحریم به دوران خوبی رسید، فشارها کم، 

درآمدها خوب و کار و شغل ایجاد می شود.
معاون اول رییس جمهور اضافه کرد: یک رییس جمهور می تواند این کارها را انجام 

دهد و اگر بخشی هم برای مرحله بعد بماند، رییس جمهوری باید انتخاب شود که 
بتواند این کارها را انجام دهد و حتماً هم قادر است.

مردم باید به نظام و کشور خود خوشبین و دلگرم شوند
جهانگیری با بیان اینکه »پیش بینی می کنم دوره های  آینده کشور درخشان خواهد 
بود«، گفت: اگر بتوانیم در فضای بین المللی به تفاهم برسیم و در داخل هم افراد 
توانمندی، امور کشور را از نظر اقتصادی در دست بگیرند، در این صورت می توان 
دوباره به دوران خوبی از نظر زندگی رسید و فشار را به سرعت از روی مردم کم کرد. این 

بخش تعیین کننده را باید در دولت بیشتر دنبال کنیم.
وی با اشاره به فعالیت اصلاح طلبان اظهار داشت: به نظر می رسد اصلاح طلبان 
شدن  فعال  برای  علامت هایی  اینها  اند.  کرده  درست  هم  شورا  و  شده اند  فعال 
اصلاح طلبان است. علامت های مسئولان برگزاری انتخابات به جریانات سیاسی هم 
باید مثبت باشد. باید همه علامت ها حتی علامت های کاری هم مثبت باشد چون 

علامت منفی در انتخابات مردم را دلسرد می کند.
معاون اول رییس جمهور ادامه داد: به عنوان دلسوز نظام که حاضرم از زندگی خودم 
برای نظام و ایران بگذرم، فکر می کنم امروز هیچ کاری واجب تر از این برای ایران نیست 
که کاری کنیم مردم به نظام و کشور خود خوشبین و دلگرم شوند و یک انتخابات 
باشکوه را برگزار کنند و دشمن را از وارد کردن فشار به ایران مایوس کنند. همه باید این 

کار را انجام دهیم. هر آدم ملی و هر طرفدار نظام باید این کار را انجام دهد.
کناره گیری ام از دولت، مسئولانه و جوانمردانه نبود

جهانگیری درباره علت ماندنش در دولت دوم روحانی با وجود برخی فشارها و 
برای استعفا اظهارداشت:  از وی  از اصلاح طلبان  از سوی گروهی  درخواست ها 
با توجه به جریان سیاسی که در آن بودم، بیشتر از همه مرحوم آیت الله هاشمی 
رفسنجانی، بعد آقای خاتمی و سپس دوستان اصلاحات و همچنین آقای روحانی 
که اصرار کردند وارد انتخابات ریاست جمهوری ۹۶ شوم، تا آخر ماندم و می مانم 
چون معتقدم نمی توان با مردم بازی کرد. به آنها بگوییم رای بدهند ولی بعد ما بگوییم 
نمی خواهیم باشیم و خود را کنار بکشیم. وی با بیان اینکه شش ماه بعد از اینکه 
کار در دولت دوم را شروع کردیم، جنگ تمام عیار اقتصادی علیه کشور شروع شد، 
خاطرنشان کرد: من فکر می کنم در شرایط جنگ تمام عیار اقتصادی حتی مخالفان 
و منتقدین دولت هم باید به کمک دولت می آمدند و می گفتند اگر کاری هست که ما 
باید انجام بدهیم در این شرایط انجام می دهیم و به دولت کمک می کنیم. بنابراین، 
در این شرایط که کشور درگیر جنگ اقتصادی است، من کناره گیری را مسئولانه و 
جوانمردانه نمی دانستم و معتقد نبوده و نیستم که برای مصلحت شخصی خودم و 
اینکه محبوبیتم کم یا زیاد می شود، بایستی از دولت بیرون بروم و در دولت نمانم آن 

هم، من که مسئول ستاد مقابله با تحریم و ستاد اقتصاد مقاومتی بودم.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به دستور رهبر معظم انقلاب در زمینه اقتصاد 
اوایل سال ۹۷ خدمت مقام معظم رهبری  افزود:  با تحریم ها  مقابله  و  مقاومتی 
جلسه ای داشتیم. ایشان در آنجا فرمودند جلسه سران سه قوه برای اداره اقتصاد 
کشور تشکیل شود و رییس جمهور هم فرمانده این جنگ باشد. در آن جلسه،  رهبری 
فرمودند دو شورای دیگر هم هست که معاون اول رئیس جمهور تشکیل جلسه 
می دهد؛ یکی اقتصاد مقاومتی و دیگری ستاد مقابله با تحریم که مسائل تحریم ها را 

در این شرایط دنبال می کند.
جهانگیری اضافه کرد: اگر هیچ کاری نکرده باشم جز مدیریت ستاد مقابله با 
تحریم ها و تامین منابع مورد نیاز کشور و یا اقتصاد مقاومتی، همین برای من کفایت 
می کند چون می دانستیم مردم در شرایط بسیار سختی قرار دارند و باید با همه توان 
جلوی افزایش فشارها را می گرفتیم. برای آنکه کالاهای موردنیاز وارد کشور شود باید 
به صورت هفتگی و روزانه جلسه می گذاشتیم که ارز آن تخصیص داده شود. کالا 
خریداری و وارد کشور شود، بررسی کنیم اگر معطلی دارد مشکل در کجاست و باید 

هماهنگی ایجاد شود. این کارها، هماهنگی و وقت زیادی می طلبد اما تا الآن این 
جلسات را برگزار کرده ایم و هماهنگی های لازم انجام شده است.

برخی متوجه عوارض سخنان و جایگاه شان نیستند
جهانگیری در پاسخ به سوالی درباره طرح بحث عدالت اجتماعی از سوی نمایندگان 
مجلس از یکسو، و از سوی دیگر، پیشنهاد آنان برای حذف ارز ترجیحی کالاهای 
اساسی در جریان بررسی لایحه بودجه کشور گفت: پیشنهاد مجلس در مورد حذف 
ارز ترجیحی چیز عجیبی بود. این مجلس آن همه برای تحقق عدالت اجتماعی شعار 
داد و فضاسازی کرد اما بعد گفتند از اول سال ارز ترجیحی حذف می شود. در حالی 

هر کدام از این حرف ها در فضای اقتصاد کشور تاثیرگذار است.
وی افزود: طبیعتا وقتی بدانید فروردین ماه ارز قیمت روغن نباتی از 4۲00 تومان به 
۲۵ هزار تومان می رسد و قیمت آن ۶ برابر می شود، می روید چند قوطی روغن خریده 
و در منزل نگهداری می کنید. این حداقل کاری است که همه می کنند - و این کمبود 
در بازار ایجاد می کند-  اما متاسفانه برخی دوستان )در مجلس( تجربه ندارند و خیلی 
به این مسائل توجه نمی کنند اما در عمل متوجه و مجبور می شوند، تصمیم دیگری 
بگیرند. به همین دلیل، در نهایت این موضوع را قبول کردند و اجازه دادند از  ارز 4۲00 

تومانی برای تامین کالاهای اساسی مردم استفاده شود.
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه برخی متوجه عوارض سخنان خود و جایگاهی 
که در آن قرار گرفته اند، نیستند، یادآور شد: آنها به آثار و عواقب مطالبی که می گویند 
توجه ندارند و نمی دانند این امر در زندگی مردم چه تاثیری می گذارد. البته این موضع 

گیری ها آسیب خودش را به زندگی و معیشت مردم وارد کرد.
اقتصاد مقاومتی باید از کشور در مقابل تحریم محافظت کند

جهانگیری با اشاره به شرایط دوره دولت یازدهم و دوازدهم در سطح بین المللی و 
بروز مشکلاتی در کشور با روی کار آمدن ترامپ و کرونا و نیز، ادعای منتقدان مبنی 
بر کمرنگ شدن اقتصاد مقاومتی در دولت های یازدهم و دوازدهم اظهارداشت: 
سیاست های اقتصاد مقاومتی برای دولت بسیار مفید بود. من بارها گفته ام به دلیل 
اینکه سیاست های اقتصاد مقاومتی مورد اجماع همه بود، این مسئله به پیش بردن 
آن کمک کرد. وی با بیان اینکه همه از جناح چپ و راست، اقتصاد مقاومتی را 
سیاست خوبی می دانند و آن را قبول دارند، افزود: این توافق نظر برای دولت کمک 
خوبی بود و به همین دلیل روی این سیاست وقت گذاشته ایم. اینکه عده ای فکر می 
کنند اگر چهارتا مرغ ارزانتر برای یک خانواده کم بضاعت بگیریم، به معنای اقتصاد 
مقاومتی است، معتقدم کار خوبی است و قصد محکوم کردن آن را ندارم اما این 
اقتصاد مقاومتی برای کشوری نیست که حجم مبادلات آن بیش از ۲00 میلیارد دلار 
است. ما درباره اقتصاد نوزدهم و بیستم دنیا حرف می زنیم. سیاست هایی که برای 
این اقتصاد وضع می شود، باید متناسب با شرایط اقتصادی کشور باشد. اگر قرار 
است دوباره تحریم اعمال شود، اقتصاد مقاومتی باید بتواند کشور را در مقابل تحریم 
محافظت کند. جهانگیری با بیان اینکه در دوره پیش از برجام، )دشمنان( در دو بخش 
بنزین و گندم بر اقتصاد کشور فشار آوردند، تصریح کرد: ما سال ۹۲ شش میلیون 
تن گندم وارد کردیم. نماینده ما در فائو می گفت نماینده آمریکا به او گفته زمانی که 
تحریم های جدید علیه کشور شما گذاشتیم، فکر می کردیم شما هنوز ۶ تا هفت 
میلیون تن گندم وارد می کنید. در واقع ما در سیاست اقتصاد مقاومتی روی جاهایی 
تمرکز کردیم که کلیدهای اصلی بود.  وی اضافه کرد: اگر ما در مواردی مثل بنزین و 
گندم خودکفا نشده بودیم، اگر شبکه های گاز خود را توسعه نداده بودیم، اگر تولید 
گاز و افزایش تولید گاز را افزایش نداده بودیم و اگر می توانیم گازوئیل و بنزین صادر 
کرده و ارز آن را برای کمک به اقتصاد کشور استفاده کنیم، به این دلیل بود که روی 
کارهای ویژه تمرکز کردیم.  معاون اول رییس جمهوری تصریح کرد: اگر سیاست های 
اقتصاد مقاومتی نبود و اگر تمرکز جای دقیق انجام نگرفته بود، این تحریم ها بیش از 

این می توانست به کشور لطمه بزند.

اسحاق جهانگیری:

کناره گیری از دولت، جوانمردی نبود
 انتخابات راه حل مشکلات است

عضو مرکزی مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم تاکید کرد، 
مشارکت و شور انتخاباتی وقتی رخ می دهد که جامعه، نسبت به حضور 
و انتخاب هایش احساس اثرگذار و مفید بودن کند؛ اگر کسانی واقعا 

می خواهند مشارکت حداکثری اتفاق بیفتد باید موانع آن را بردارند. 
سه ماه مانده به انتخابات آنچه دلسوزان انقلاب را نگران می کند، عدم 
شکل گیری فضای انتخاباتی شاداب مانند دوره های گذشته است؛ 
هم رهبر معظم انقلاب و هم رئیس جمهوری تاکید دارند انتخابات باید 
پرشور و حداکثری و با مشارکت گسترده مردم برگزار شود؛ در این زمینه 
سلسله گفت وگوهایی با کارشناسان و فعالان سیاسی دو جناح اصلی 
کشور انجام داده ایم تا ضمن واکاوی شرایط موجود، راهکارهای مناسب 
و عملی تحقق حداکثر مشارکت مردم در انتخابات 1400 را به بحث 
بگذاریم. حجت الاسلام و المسلمین سید محمدعلی ایازی دارای درجه 
اجتهاد، استاد حوزه و استادیار دانشکده حقوق، الهیات و علوم سیاسی 
دانشگاه آزاد اسلامی تهران و عضو مرکزی مجمع مدرسین و محققین 
حوزه علمیه قم در گفت وگو با ایرناپلاس با یادآوری تاکیدات رهبری  و 
رئیس جمهوری، ضمن برشمردن وظایف و نقش نهادهای مختلف برای 
انتخابات پرشور، از همه گروه های سیاسی می خواهد فعالانه حاضر 

شوند و »بی تفاوت« نباشند.
رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوری در این روزها با توجه به 
اهمیت انتخابات ریاست جمهوری تاکید کردند که رای گیری سال 
آینده باید با مشارکت گسترده مردم همراه باشد؛ این تاکیدات برای 

چیست؟
_ به نظرم اصرار به حضور پرشور مردم حرف درست و بجایی است؛ 
حق انتخاب در کشور از آن مردم است و مردم باید تصمیم گیرنده باشند؛ 
حکومتی که مشروعیت مردمی نداشته باشد، موفق نخواهد بود؛ اما 
تاکید بر مشارکت بالا و گسترده یک طرف ماجراست؛ طرف دیگر اینکه 

باید اسباب و لوازم انتخاب هم فراهم شود.
کسانی که در سمت اجرایی یا نظارتی در برگزاری انتخابات نقش 
دارند، باید به گونه ای عمل کنند که نظر مردم جلب شود، اجازه دهند 
مردم خودشان انتخاب کنند و از طرف مردم تصمیم نگیرند که چه کسی 
باید کاندیدا شود و چه کسی نباید؛ مهم است سازوکاری فراهم کنند که 

زمینه جلب مشارکت هرچه بیشتر مردم فراهم شود.

اگر فقط بگوییم مشارکت باید حداکثری باشد اما افراد پذیرفته شده 
برای شرکت در یک »رقابت حداقلی« باشند، یعنی فقط کسانی باشند 
که در چارچوب های خاص ناظران و مجریان بگنجند، به عبارت دیگر 
افرادی با منشا اکثریت مردم نباشند، به طور قطع مشارکت گسترده 
عملی نخواهد شد؛ کسانی که می خواهند مردم مشارکت کنند باید ابزار 

و لولزم مشارکت را نیز فراهم کنند.
دستگاه های تصمیم گیر و ناظر در انتخابات، همچون شورای 
مشارکت  تحقق  در  نقشی  چه  قضائیه،  قوه  حتی  و  نگهبان 

حداکثری دارند؟
شورای  که  دارد  وجود  عمومی  افکار  در  تلخی  تجربه  متاسفانه   _
نگهبان، در زمینه انتخاب افراد، خود را بی نظر نمی داند؛ برداشت افکار 
عمومی این است که در مواردی، گاهی دیدگاه های خاص به نفع یک 
جریان وارد عمل می شود و فرآیندی یک طرفه شکل می گیرد. به طور 
نمونه، مواردی بوده که برخی اعضای شورای نگهبان از یک کاندیدای 
خاص حمایت کردند؛ این نوع حمایت ها به سلامت و بی طرفی دستگاه 
نظارتی آسیب می زند؛ از طرف دیگر امر بررسی صلاحیت ها باید به 
گونه ی باشد که افکار عمومی را قانع کند شورای نگهبان فقط بر اساس 
اصول کلی مندرج در قانون اساسی عمل می کند نه اینکه زمینه های 
انتخاب مردم را محدود کند؛ در واقع لازم است فرصت برای حضور و 
مشارکت مردم آرا و طیف های مختلف ایجاد شود. البته قوه قضائیه 
به صورت مستقیم مشارکتی در انتخابات ندارد اما اگر تخلف هایی را 
مشاهده می کند باید واقعا براساس استقلال دستگاه قضایی و موازین 
قانونی رسیدگی کند و بی طرفی خود را نشان دهد؛ به گونه ای نباشد 
در این زمینه نیز موجبات نقض یا عدم تحقق مشارکت حداکثری فراهم 

شود.
مجلس اصولگرای کنونی در دو مقطع به بحث قانون انتخابات 
شوراها و ریاست جمهوری پرداخته که البته هنوز به نتیجه نهایی 
نرسیده است؛ رویکر مجلس یازدهم را که در طرح های اصلاح 
قوانین و در جهت پرشورتر و گسترده تر شدن مشارکت، چگونه 

ارزیابی می کنید؟
_ اصولا افکار عمومی می گوید این مجلس برخاسته از اکثریت آرای 
مردم نیست؛ در انتخابات اخیر مجلس، متاسفانه یک تجربه ناخوشایند 

بدست آمد؛ مردم در داوری عمومی به این نتیجه رسیدند نهادهای 
ذیربط به گونه ای کاندیداهای مجلس را رد صلاحیت کردند که زمینه 
»رقابت« فراهم نشد؛ کار به جایی رسید که عملا درصد کمی از مردم 
در انتخابات شرکت کردند؛ پس قهرا این سوال درباره این نمایندگان 
مطرح است که هر لایحه و هر قانونی که وضع می کنند آیا نظرشان واقعا 
برخاسته از آرای اکثریت مردم است که مرتبط با جمهوریت نظام است؟ 
یا بر اساس ادعای کسانی است که می گویند ما اصلا چکار داریم به نظر 
اکثریت مردم؟ امروز متاسفانه بخشی از ناکارآمدی ها محصول دخالت 
فراوان در انتخاب های مردم است که منجر شده افراد ضعیف به جای 
افراد مستقل و قوی در مدیریت ها قرار گیرند و توان لازم را برای حل 

مشکلات یا تصمیم گیری های شجاعانه نداشته باشند.
نقش هیات های اجرایی را چگونه ارزیابی می کنید؟

_ در انتخابات دوره گذشته، یک مشکل خاص مرتبط با هیات های 
اجرایی بوجود آمد؛ فرآیندی را برای انتخاب اعضای هیات های اجرایی 
گذاشتند که عملا تفاوت زیادی با اعضای هیات های نظارت نداشت؛ 
در واقع پیش از تعیین اعضای ناظر، خودشان یک عده را رد کرده بودند. 
یکی از مشکلات این است که روند بررسی های قضایی به گونه ای است 
که کسانی مصونیت دارند هر حرفی بزنند و هر کاری کنند و گاهی 
فرد با محکومیت ۲0 ساله، بعد از چند ماه آزاد می شود بدون اینکه 
پرونده یا سابقه ای برایش تشکیل شود؛ از آن طرف برای افرادی دیگر 
به بهانه های مختلف پرونده هایی می سازند که پوشش و مجوزی قانونی 
می شود تا به راحتی در وقت بررسی صلاحیت ها، حذف شان کنند. 
اینها مباحثی هستند که به مشروعیت نظام و مشارکت مردم به عنوان 
عاملی که می تواند کشور را از خطرها محافظت کند، آسیب می زند. همه 
کسانی که منافع ملی برایشان اهمیت دارد، باید بدانند این کارها ممکن 
است عده ای را موقتا سر پست یا مقامی بنشاند اما در عمل کشور را به 
بحران می کشاند. همین که در مواقع و موارد متعدد این سوال مطرح 
می شود که چرا فلان مسئول کارآمد نیست و در زمان مقتضی فلان کار 
را نکرد، عمدتا به همین زیرساخت های مدیریتی و رفتاری برمی گردد؛ 
اگر بسترها و زیرساخت های اجتماعی، فرهنگی و سیاسی آماده نباشد، 
کارآمدی مطلوب هم شکل نمی گیرد؛ کارآمدی منوط به این است که 
نیروهای توانمند، شجاع و مستقل بر مصادر امور باشند؛ اما وقتی یک 

طرف، مدام برای رقیب پرونده می سازد چه انتظاری از کارآمدی داریم؟
شما ببینید یک وزیری هنوز چندماه از وزارتش نگذشته برای خودش و 
معاونش مشکل می تراشند؛ مرتب بازخواست می کنند و افراد را به جایی 
می رسانند که اساسا نمی توانند درست انجام وظیفه کنند؛ این رفتارها، 
امنیت شغلی را برای مدیران توانمند زایل می کنند؛ از آن طرف اما 
کسانی هستند که هر کاری دلشان بخواهد، انجام می دهند و هر حرفی 
می زنند؛ حتی حرف هایی که به منافع ملی و وجهه بین المللی نظام 
ضربه می زند و جامعه را از منظر جهانی، اهل خشونت و قانون گریزی 
معرفی می کند. این موارد باعث می شود کشور در یک چرخه سلامت 

حرکت نکند.
خاص  جریان  یک  که  است  درست  ادعا  این  آیا  شما  نظر  به 
سیاسی، دوست دارد مشارکت در انتخابات همیشه پایین باشد؟     
_ بله طبیعی است؛ چون می دانند در یک رقابت حداکثری، از سوی 
اکثریت مردم برگزیده نمی شوند باید به دنبال مشارکت حداقلی باشند؛ 
ببینید در یک دوره ای از یک از انتخابات که در یک حوزه، فقط یک 
کاندیدا معرفی شده بود، یکی از اعضای شورای نگهبان در مصاحبه ای 
گفته بود »ما در این شهر یک کیلو سیب لازم داریم، ما نیز همین را در 
اختیار مردم گذاشته ایم و بیایند همین را بردارند«! این که دیگر نامش 
انتخابات نیست. اگر در موارد دیگر جوری رفتار کردیم که فقط یک گروه 
و جریان خاص بتواند رای بیاورد و اکثریت مردم نتوانند به کس دیگری 

رای دهند، روشن است که چه اتفاقی خواهد افتاد.
که با رفتار و مشی حضرت امام)ره( تناقض ندارد؟

_ کاملا مغایرت دارد؛ اصلا این جریان سیاسی، در مقابل جمهوری 
اسلامی، شعار حکومت اسلامی را طرح می کنند و می گویند که مردم 

چه کاره اند! مشروعیت متعلق به مردم نیست و ... .
یک نگرانی مهم برای ناظران و دلسوزان این است که برخلاف 
دوره های گذشته، در این ایام هیچ شور و حال سیاسی و انتخاباتی 

حس نمی شود؛ چرا؟  
_ دلایل مختلفی دارد؛ یکی سرخوردگی مردم از انتخابات است؛ 
دوم وجود مشکلات شدید اقتصادی؛ دیگر اینکه برای فرهیخته های 
کشور این سوال پیش آمده در این شرایط خاص و بحرانی چه می شود 
کرد؛ وقتی همه راه های عبوری بسته و راه های عقلاتی و قانونی دچار 

مشکل شده، چه باید کرد؟ مشارکت و شور انتخاباتی وقتی رخ می دهد 
که جامعه، نسبت به حضور و انتخاب هایش احساس مفید بودن کند؛ 
اگر کسانی واقعا می خواهند مشارکت حداکثری اتفاق بیفتد باید این 

موانع را بردارند.
با همه این تفاصیل، در فرصت کوتا باقیمانده تا انتخابات چه باید 

کرد؟
_ به نظرم همه گروه های سیاسی باید احساس مسئولیت کنند نه اینکه 
بگویند چون شرایط اینگونه است، نباید کاری کنیم؛ ما و همه کسانی که 
به روش های قانونی به اصلاح کشور علاقمندند باید کمک کنیم و اگر 
نمی توانیم به خواسته های حداکثری برسیم، خواسته های حداقلی را در 
نظر بگیریم؛ فعالیت کنیم و زمینه های شرکت افراد را آماده کرده تا مردم 

انگیزه و علاقه پیدا کنند و بتوانند انتخاب خوبی داشته باشند.
پیش بینی شما برای انتخابات پیش رو چیست؟ آیا باید منتظر 

انتخاباتی مانند اسفند ۹۸ باشیم یا اردیبهشت ۹۶؟
ریاست  انتخابات  ویژگی های  اولا  است؛  مطرح  مهم  مساله  دو   _
جمهوری با مجلس متفاوت است؛ اینجا صحبت از انتخاب یک فرد 
برای کل کشور است؛ ضمن ا ینکه در نقاط مختلف، انتخابات شورها 
و برخی شهرها، خبرگان را هم داریم؛ این کمک می کند زمینه های 
فعالیت گسترده برای احزاب و گروه ها فراهم شود؛ نکته دوم تجربه تلخ 
انتخابات منتهی به مجلس کنونی است. یادمان است کسانی در یک 
دوره ای )سال 1۳۸4( به دلیل دلسردی، در انتخابات ریاست جمهوری 
چه  عجب!  که  دیدند  و  شد  رئیس جمهور  فردی  و  نکردند  شرکت 
مشکلاتی ایجاد شد؛ سال گذشته نیز مردم به مجلس دهم خیلی ایراد 
داشتند و می گفتند چرا کاری نمی کند و... اما اکنون می بینند درست 
است که مجلس قبلی خیلی کار نمی کرد اما خرابکاری هم نمی کرد! 
اگر برخی در اسفند ۹۸، احساس مسئولیت می کردند، شاید چنین 
ترکیبی در مجلس کنونی شکل نمی گرفت. بسیاری از فرهیختگان 
نسبت به مجلس کنونی احساس نگرانی و خطر می کنند و متوجه 
شده اند که اگر بی تفاوت باشند، این تجربه برای ریاست جمهوری هم 
تکرار خواهد شد؛ پس بسیاری از نیروهای سیاسی واقع بین به این 
رسیده اند که باید کاری کرد؛ اینکه چه اتفاقی می افتد و چه نتایجی 

حاصل می شود را باید در ماه های آینده دید.

عضو مرکزی مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم:

جامعه وقتی احساس اثرگذار بودن کند،  مشارکت حداکثری صورت می گیرد
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موانع و مشکلات ازدواج
آخرین وضعیت کرونا دراستان قم

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در شبانه روز منتهی به بیست 
و سوم اسفندماه جاری، 1۷ بیمار کرونایی که طی روزهای گذشته در مراکز درمانی قم بستری شده بودند مرخص 
شدند. به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمد رضا قدیر در گفت و گویی اظهار 
داشت: در این مدت، 1۶ بیمار با علائم قطعی کرونا توسط اورژانس بیمارستان های قم مورد پذیرش قرار گرفتند.
وی افزود: 14 بیمار کرونایی جدید نیز بستری و تحت معالجه و درمان قرار گرفتند.قدیر گفت: خوشبختانه هیچ 
مورد فوتی کرونا مثبت در این روز نداشتیم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم بیان کرد: 1۲۸ بیمار در مراکز درمانی 

قم بستری هستند که 10 تَن از آنها بدحال می باشند.

فرمانده کل سپاه صفحه ای در فضای مجازی ندارد
 روابط عمومی کل سپاه در اطلاعیه ای اعلام کرد: فرمانده کل سپاه هیچگونه کانال و صفحه رسمی در 
شبکه های اجتماعی ندارد و مواضع و دیدگاه های رسمی ایشان صرفاً از طریق سایت سپاه نیوز اعلام می شود. به 
گزارش روز شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی،  در پی انتشار برخی اخبار و اظهارنظرها 
در شبکه های اجتماعی و ارجاع آن به  صفحه منتسب به سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه، روابط عمومی 
کل سپاه در اطلاعیه ای با رد انتساب این صفحه به وی، تصریح کرد: همانگونه که در گذشته نیز اعلام شده است، 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و فرمانده کل سپاه هیچگونه کانال و صفحه رسمی در شبکه های اجتماعی ندارند 
و صفحات منتسب به سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه در توئیتر و یا دیگر شبکه های اجتماعی جعلی 

است.

حریرچی: تبلیغ برای سفر ممنوع است
معاون کل وزارت بهداشت گفت: بر اساس مصوبه ستاد کمیته امنیتی اجتماعی و کمیته تبلیغات ستاد ملی 
کرونا تبلیغ برای سفر ممنوع است.ایرج حریرچی معاون کل وزارت بهداشت در پاسخ به پرسشی درباره تبلیغ 
سفرهای نوروزی توسط تورهای مسافرتی اظهار داشت: بر اساس مصوبه ستاد کمیته امنیتی اجتماعی و کمیته 
تبلیغات ستاد ملی کرونا تبلیغ برای سفر ممنوع است.وی با بیان اینکه ما مردم را تشویق به سفر نمی کنیم افزود: 
بر اساس اعلام وزیر بهداشت مقررات اعلام شده است و مردم باید رعایت کنند.حریرچی تصریح کرد: درخواست 
وزیر بهداشت برقراری مقررات و رعایت پروتکل ها توسط مردم است، وقتی ما دستورالعمل را اعلام می کنیم مردم 

باید به آن توجه کنند.

کاندیداتوری فرزند شهید صیاد شیرازی در انتخابات 
 مهدی صیاد شیرازی فرزند شهید صیاد شیرازی صبح روزشنبه با حضور در ساختمان شماره ۲ فرمانداری 
تهران در انتخابات ششمین دوره شورای شهر تهران ثبت نام کرد.وی در جمع خبرنگاران، درباره حضور خود در 
انتخابات شوراها، گفت:حضور بنده در این عرصه فراجناحی و فراحزبی و در چارچوب اهداف نظام و انقلاب است. 
صیادشیرازی با اعلام اینکه در حوزه حکمرانی شهر تهران برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت داریم، 
افزود: این برنامه ها در تئوری شخص بنده است و البته با عزیزان جوان همچون تشکل »نسل نو« هم در تعامل و 

ارتباط هستیم و این تئوری نیز که به آن اشاره شد، در راستای بیانیه گام دوم انقلاب است.

شعار انتخاباتی احمدی نژاد مشخص شد؟
احمدی نژاد اخیرا مدعی شده »اگر هدفمندی یارانه ها صددرصد اجرا می شد با قیمت های امروز ۲.۵ میلیون 
تومان در ماه به هر ایرانی می رسید. ینکه یارانه 40 دلاری در عمل به شعار انتخاباتی او تبدیل خواهد شد یا دیگر 
اصولگرایان با گرته برداری از الگوهای تبلیغاتی او، وارد گود رقابت می شوند اما پرسشی است که پاسخ آن را احتمالا 
نه شخص احمدی نژاد می داند، نه دیگر کاندیداهای احتمالی محافظه کار. چه آنکه پاسخ به این پرسش در گرو 
نظر ۶ فقیه و ۶ حقوقدان شورای نگهبان است و اینکه نظارت استصوابی چه  کسانی را مجاز به حضور در صحنه 

انتخابات می داند.

رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم  خبرداد:

فعالیت 7 هزار واحد صنفی بدون پروانه 
رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم از وجود بالغ بر ۷ هزار واحد بی پروانه در قم و چالش عدم رعایت 

شیوه نامه های بهداشتی در آن ها خبر داد.
حسن احمدلو با اشاره به گزارش مرکز بهداشت استان از کاهش رعایت شیوه نامه های بهداشتی در 
بین اصناف قم اظهار کرد: باید گفت بخشی از کاهش رعایت شیوه نامه های بهداشتی در بین اصناف 
و در روزهای پایانی سال اجتناب ناپذیر است. وی افزود: البته بالغ بر ۷ هزار واحد بی پروانه در قم وجود 
دارد که بخشی از عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی و برخی دیگر از تخلف ها هم مربوط به همین 
واحدهاست. رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم همچنین درباره فروش فوق العاده نیز خاطر نشان کرد: 
اتحادیه های صنفی این اجازه را دریافت کرده اند که به شرط رعایت شیوه نامه های بهداشتی و نظارت 
کامل، فروش فوق العاده را در روزهای پایانی سال در دستور کار خود قرار دهند. احمدلو درباره بازرسی 
های اصناف و اتحادیه ها نیز گفت: بازرسی های ویژه مربوط به رعایت شیوه نامه های بهداشتی و 
همچنین فروش پایان سال، از روز بیستم بهمن ماه سال جاری آغاز شده و تا پایان تعطیلات نوروز ادامه 
خواهد داشت. وی در عین حال از همه مردم و مسؤولان استان تقاضا کرد تا همیاری خود را در ایام 
پایانی سال جاری به اوج برسانند تا علاوه بر تأمین معیشت اصناف و همچنین رعایت انصاف در قبال 

مشتری، از شیوع موج جدید بیماری کرونا نیز در استان جلوگیری شود.

سخنگوی مرکز مدیریت حوادث وفوریتهای پزشکی استان قم خبرداد:

جمعه پرحادثه  قم با ۳۰ کشته و مجروح
سخنگوی مرکز مدیریت حوادث وفوریتهای پزشکی استان قم گفت :در حوادث ترافیکی عصر جمعه در 
داخل شهر و جاده های مواصلاتی متأسفانه سه نفر جان خودشان را از دست دادند و ۲۷ نفر نیز مجروح 
شدند. مهدی فراهانی در گفت وگو با ایمان اظهارداشت : در حوادث ترافیکی عصر جمعه در داخل شهر 
و جاده های مواصلاتی متأسفانه سه نفر جان خودشان را از دست دادند و ۲۷ نفر نیز مجروح شدند. وی 
افزود : عصر جمعه بر اثر برخورد خودروی سمند-موتور بلوار 1۵ خرداد منجر به فوت راکب موتورسیکلت 
شد و در تصادفی دلخراش در انتهای حوزه استحفاظی قم و در محدوده شهرستان ساوه ۲ نفر فوتی و۳ 
مجروح بسیار بدحال به بیمارستان منتقل شدند.  وی ادامه داد :همچنین در پی تصادف سنگین در 
بخش جعفریه یکی از خودرو ها دچار حریق می شود ۹ نفر با صدمات جدی بوسیله ۶ دستگاه آمبولانس 
به بیمارستان انتقال داده شدند.  سخنگوی اورژانس قم  تصریح کرد :تصادف ۳ خودرو در بخش دستجرد 
4 مجروح به جای گذاشت که حال ۲ نفر از مجروحین وخیم بوده و۳ دستگاه آمبولانس اورژانس 11۵ 
جهت انتقال مجروحین این حادثه به محل اعزام شد.   فراهانی خاطر نشان کرد :همچنین برخورد ۲ 
خودروی پراید در خیابان سالاریه ۵ مجروح به جای گذاشت که مجروحین با ۳ دستگاه آمبولانس اورژانس 
به بیمارستان های سطح شهر منتقل شدند.  وی در پایان گفت : واژگونی پژو در جاده قدیم اصفهان هم ۶ 

مجروح به جای گذاشت که سه آمبولانس اورژانس جهت انتقال مجروحین به محل اعزام شد.
  

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اعلام کرد؛

کشف محموله قاچاق لوازم آشپزخانه در عوارضی 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت:یک دستگاه خودرو حامل لوازم آشپزخانه قاچاق در 
عوارضی قم به تهران توقیف شد. مهدی ریاضی اظهارداشت : مامورن بازرسی حین کنترل خودرو های 
عبوری در عوارضی قم به تهران به یک دستگاه خودروی سواری پژو مظنون شدند. او ادامه داد: در 
بازرسی از خودرو  مقادیر قابل توجهی انواع لوازم آشپزخانه به ارزش ۲,۳۸۹,0۲۹,۳00 ریال  به ظن 
قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال 
شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق 
کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار و استماع اظهارات و دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از 
ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، شعبه اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانست و متهم را به علت داشتن 
سابقه علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، 
جمعاً به پرداخت مبلغ ۳,040,000,000 ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. ریاضی گفت: بر 
اساس قانون تمام کالا های مکشوفه قاچاق  تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان گردید.

معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم:
 ۱۳حادثه دیده در دریاچه حوض سلطان  نجات یافتند

 معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم از نجات خودروی گرفتار و 1۳ حادثه در دریاچه 
نمک حوض سلطان توسط تیم واکنش سریع هلال احمر خبر داد. هادی سلیمی اظهار کرد: با اعلام 
گرفتار شدن یک خودرو در دریاچه نمک حوض سلطان در ساعت 1۸ و 40 دقیقه تیم واکنش سریع 
هلال احمر استان قم به محل حادثه اعزام شدند. وی افزود: نیروهای عملیاتی به محض رسیدن به محل 
حادثه عملیات امداد ونجات و رهاسازی خودروی گرفتار در دریاچه نمک را آغاز کردند. معاون امداد و 
نجات جمعیت هلال احمر استان قم با بیان اینکه با خارج شدن خودرو در ساعت ۲۳ عملیات امداد و 
نجات به پایان رسید گفت: تیم واکنش سریع هلال احمر در این عملیات به 1۳ حادثه دیده امدادرسانی 

کردند و همچنین تغذیه اضطراری حادثه دیدگان از دیگر خدمات این تیم بود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

تعطیلی آرامستان ها محدود به 
پنجشنبه آخر سال نشود

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به آغاز اطلاع رسانی تعطیلی 
آرامستان های قم در پنج شنبه آخر سال گفت: تدابیر لازم برای ازدحام مردم 

در آرامستان ها در برخی دیگر از روزها نیز باید اندیشیده شود.
سید امیر سامع با بیان این که مناسبت های مختلف مذهبی و سنتی در 
روزهای پایانی سال جاری و همچنین آغاز سال جدید یادآور ضرورت برنامه 
ریزی برای تجمع های احتمالی در شرایط کرونایی است اظهار کرد: در 
روزهای آینده، اعیاد روزهای نخست ماه شعبان و همچنین چهارشنبه و پنج 
شنبه آخر سال و در ادامه نوروز، نیمه شعبان و روز طبیعت را در پیش داریم 
که هر یک از این مناسبت ها می تواند تجمع مردم را در مکان های مختلف 

به دنبال داشته باشد.
وی با اشاره به مصوبّه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات 
روز   در  استان  های  آرامستان  تعطیلی  درباره  قم  استان  بحران  به  پاسخ 
پنجشنبه بیست و هشتم اسفند ماه سال جاری به عنوان آخرین پنجشنبه 
سال افزود: اطلاع رسانی های مربوط به این تعطیلی در سطح شهر آغاز 
شده است، ضمن آن که این تعطیلی فقط مربوط به شهر قم نیست و همه 

استان را شامل می شود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم یادآور شد: البته علاوه بر پنج شنبه 
آخر سال، مردم به طور سنتی در برخی روزهای دیگر مانند جمعه آخر سال 
و یا روز نخست سال جدید نیز بر مزار اموات خود در آرامستان ها حاضر می 

شوند که باید در این زمینه نیز تمهیدات لازم را اندیشید.
سامع در ادامه لزوم همکاری پلیس راهور و نیروی انتظامی استان را در 
پنجشنبه آخر سال جاری یادآور شد و اضافه کرد: البته درباره آرامستان های 
داخل شهر قم نیز نیازمند همکاری کامل سازمان اوقاف و امور خیریه به 

عنوان متولی این آرامستان ها هستیم.
وی در ادامه اذعان کرد: همچنان باید اقناع سازی برای عدم بروز تجمعات 
مردمی را به دلیل شرایط کرونایی در دستور کار داشته باشیم و آن را اولویت 

نخست بدانیم. 
معاون خدمات شهری شهرداری قم همچنین مدیریت سفرهای نوروزی را 
امری بسیار مهم خواند و بیان کرد: لازم است تا هرچه سریع تر تکلیف نهایی 
درباره انجام سفر یا عدم انجام سفر به قم مشخص شود، چراکه از یک طرف 
قم در محدوده آبی کرونایی تعریف و پذیرش مسافر با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی، آزاد اعلام شده است، اما از طرف دیگر بحث إعمال محدودیت 
سفرهای نوروزی برای شهرهای مسافرپذیر مانند قم برای مدیریت بحث 

کرونا هم مطرح است.
وی ادامه داد: قم هر ساله در ایام نیمه شعبان نیز بویژه در محدوده 
مسجد مقدس جمکران، میزبان و پذیرای خیل عظیم مسافران و زائران 
بوده است که اگر قرار باشد در سال جاری نیز این میزبانی صورت گیرد، 
باید تدابیر لازم در این زمینه مانند تعبیه ۲00 هکتار فضای پارکینگی پیش 

بینی شود.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

افزایش ۸ میلیون مترمربعی
 فضای سبز در قم

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: در طول 
سال های ۹4 تا ۹۹ در حدود ۸ میلیون مترمربع و در حدود ۸00 هکتار 
توسعه فضای سبز در عرصه های شهری و جنگلی، افزایش سرانه فضای 

سبز صورت گرفته است.
پیام جوادیان با اشاره به آخرین وضعیت سرانه فضای سبز شهر قم، اظهار 
داشت: کل مساحت عرصه های فضای سبز در قم در سال ۹4، هفده 

میلیون و ۸00 هزار مترمربع بوده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه در 
سال ۹۹ یک هزار و ۸۷0 هکتار فضای سبز در قم توسعه یافت و این میزان 
درمجموع به ۲۵ میلیون و ۸00 هزار مترمربع رسیده است، افزود: در طول 
سال های ۹4 تا ۹۹ در حدود ۸ میلیون مترمربع و در حدود ۸00 هکتار 
توسعه فضای سبز در عرصه های شهری و  جنگلی، افزایش سرانه فضای 

سبز داشتیم. 
جوادیان ابراز کرد: سرانه فضای سبز درواقع مساحت کل فضای سبز 
تقسیم بر جمعیت است که سرانه فضای سبز در سال ۹4 حدود 14 مترمربع 
به ازای هر شهروند در قم بوده و در سال ۹۹ به ۲0.۲ مترمربع توسعه پیدا 

کرده است.
 وی با تأکید بر اینکه قم در سطح کشور بعد از اصفهان با ۲۶ متر و 
شیراز با ۲۳ مترمربع، سومین کلانشهری بوده که سرانه بیشتری دارد، 
گفت: به طورکلی ۲۵ میلیون و ۸00 هزار مترمربع فضای سبز تقسیم 
بر حدود یک میلیون و ۲۸0 هزار نفر به رقم ۲0 مترمربع فضای سبز 

می رسیم. 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم عنوان کرد: یعنی 
به ازای هریک از شهروند قمی، ۲0 متر فضای سبز شهری و جنگلی داریم؛ 
GIS   این آمار دقیق است و اطلاعات آمار توسط سامانه اطلاعات مکانی

اندازه گیری شده است.
 

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

نصب ۱۲ المان مناسبتی در ایام نوروز 
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم از نصب 1۲ المان مناسبتی در 
ایام نوروز در شهر قم خبر داد و گفت: ۳۵ المان ثابت و موقت شهری تا ایام 

نوروز بازسازی و نصب می شود
اهمیت  بیان  با  با خبرنگاران  در گفت وگو  سید محمد موسوی منش 
زیباسازی شهر در ایجاد نشاط اجتماعی و سرزندگی، اظهار داشت: یکی 
از اقداماتی که سازمان زیباسازی در راستای استقبال از بهار و افزایش 
نشاط و سرزندگی اجتماعی در دستور کار قرار داده، موضوع خانه تکانی 

عید است.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم احیاء و بازسازی المان های 
سطح شهر را موردتوجه قرارداد و افزود: یکی از اقداماتی که ذیل خانه تکانی 
عید پیش بینی شده موضوع احیاء و بازسازی المان های سطح شهر بوده که 

در سال های گذشته ساخته و به بازسازی نیاز دارد.
موسوی منش نحو اجرای کار را تشریح کرد و گفت: المان هایی که در 
سطح شهر به صورت ثابت جانمایی شده در محل بازسازی و المان های 

موقت در محل کارگاه احیا و بازسازی می شود.
وی تعداد المان های در حال بازسازی را ۳۵ المان اعلام و بیان کرد: المان 
میدان شهید زین الدین، میدان شهرداری و سایر المان های ثابت و موقت 

به مرور بازسازی و تا ایام نوروز نصب می شود.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم از نصب 1۲ المان مناسبتی در 
نوروز 1400 خبر داد و گفت: المان های مناسبتی باهدف استقبال از بهار 

در ورودی های شهر و میدان های اصلی و پرتردد جانمایی می شود.
موسوی منش یکی از هدف اجرای جشنواره های بهاری را آوردن رنگ های 
شاد و جذاب در محیط شهری دانست و تأکید کرد: یکی از دغدغه های مهم 
شهرداری قم ایجاد نشاط و سرزندگی اجتماعی بوده که از زمان شیوع 

ویروس کرونا این مهم اهمیت بیشتری پیداکرده است.

استاندار قم گفت: تشدید نظارت ها بر اماکن اقامتی استان مورد تأکید است، از 
مردم درخواست داریم همانند گذشته رعایت پروتکل های بهداشتی را مورد تأکید قرار 

دهند تا ان شاالله سال جدید را به خوبی و خوشی و سلامتی آغاز کنیم.
دکتر بهرام سرمست پس از شصت و یکمین جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا در 
گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: مردم عزیز قم در این یک سالی که از شیوع 
ویروس کرونا گذشته  نهایت همکاری را داشته اند و رعایت پروتکل بهداشتی مورد 

تأکید است.
وی افزود: مقام معظم رهبری همواره بر اجرای مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا 
تأکید داشته اند و باید قدردان این نصایح باشیم، در استان قم به صورت منظم و 

هفتگی جلسات مقابله با کرونا را برگزار می کنیم و همه اعضای جلسات نهایت 
همکاری را داشته اند. استاندار قم نقش گروه نقش گروه های مردم در مقابله با ویروس 
منحوس کرونا را موردتوجه قرارداد و بیان کرد: خیران، گروه های جهادی و طلاب 
عزیز ظرفیت هایی در استان بودند که در این مدت اقدامات بسیار خوبی برای مقابله 
با کرونا انجام داده اند. سرمست عنوان کرد: تعامل بسیار خوبی میان مدیران استان و 
نمایندگان مردم قم در مجلس در راستای مقابله با کرونا وجود دارد و از این همراهی و 
همدلی تشکر می کنم و این موضوع سبب شده در وضعیت با ثباتی در استان باشیم، 

ممکن است این وضعیت با تجمعات و ترددها تغییر پیدا کرده و شکننده است.
تشدید نظارت ها بر اماکن اقامتی استان قم 

وی تصریح کرد: به لطف خدا وضعیت استان قم در زمینهٔ کرونا آبی است و قرار 
است روز یکشنبه وضعیت رنگ بندی شهرها بروز رسانی شود و امیدواریم این وضعیت 
بهتر شود. استاندار قم ادامه داد: در وضعیت فعلی و در شرایط پیش رو که مسافرت و 
ترددها و رفت وآمد بین خانواده ها افزایش پیدا می کند محدودیت ها با جدیت در سطح 
استان اعمال می شود. سرمست گفت: تشدید نظارت ها بر اماکن اقامتی استان مورد 
تأکید است، از مردم درخواست داریم همانند گذشته رعایت پروتکل های بهداشتی 
را مورد تأکید قرار دهند تا  ان شاالله سال جدید را به خوبی و خوشی و سلامتی آغاز 
کنیم. وی خاطرنشان کرد: مصوبات ستاد ملی برای وضعیت های مختلف کاملًا 
شفاف است، منع سفر ویژه شهرهای قرمز و نارنجی است و برای شهرهایی که 
وضعیت آبی دارند منع سفری وجود ندارد ولی از زائران درخواست می کنیم  از  سفر 

های غیر ضررو بپرهیزند و پروتکل های بهداشتی را به خوبی رعایت کنند.

استاندار قم:

محدودیت های کرونایی با جدیت اعمال می شود

و  انهدام  از  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
دستگیری باند فیشینگ و هک حرفه ای چند هزار 
حساب بانکی با اقدامات قضایی و پلیسی استان قم 
خبر داد و گفت: متأسفانه دو نفر از اعضای این باند 

۹ نفره، نوجوان 1۶ ساله بودند.
 حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب از انهدام 
و دستگیری باند فیشینگ و هک حرفه ای چند هزار 
حساب بانکی با اقدامات قضایی و پلیسی استان قم 
خبر داد و گفت: متأسفانه دو نفر از اعضای این باند 

۹ نفره، نوجوان 1۶ ساله بودند.
اینکه  بیان  با  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
متهمان این پرونده تنها با هویت مجازی خود مانند 
آلفا جوکر، شیطان، امیرخسته، اپل، حاج محمد و 
تایفون با هم در ارتباط بودند، تشریح کرد: مجرمان 
سایبری در این پرونده، از طریق انتشار لینکهای 
پربازدید و هدایت افراد به استفاده از درگاه جعلی، 
اقدام به دسترسی غیرمجاز و خالی کردن حسابهای 
بانکی قربانیان کرده و با آن از طریق خرید طلا، 
خلافی  پرداخت  طولانی،  مسافرت های  سکه، 

خودرو و خرید شارژ پولشویی می کردند.
این مقام قضایی با اشاره به دستگیری این افراد 

طی عملیات فنی و پلیسی و به صورت غافلگیرانه 
در استانهای مختلف بیان داشت: توقیف تجهیزات 
فنی، بررسی گوشی ها، استخراج شماره کارتها، 
و  مربوطه  تلفن  خطوط  و  حسابها  شماره  ردیابی 
بازجویی از متهمان از اقداماتی است که با صدور 
دستورات قضایی برای انجام تحقیقات و شناسایی 
مرتبطین و سایر مجرمان این کلاهبرداری صورت 
کنترل  خصوص  در  قم  دادستان  است.  گرفته 
فضای  از  استفاده  در  نوجوانان  بیشتر  مراقبت  و 
مجازی به خانواده ها هشدار داد و گفت: یکی از 
متهمان این پرونده نوجوانی 1۶ ساله است که اقدام 
به ساخت درگاه جعلی بانکی حرفه ای کرده بود که 
از  به درگاه جعلی  افراد  با ورود  به صورت خودکار 
حساب آنها شارژ خریداری می شد و از طریق خرید 
همین شارژهای ۲0 هزار تومانی، طی یک سال 
حدود ۶0 میلیون تومان وجه تحصیل کرده بود و 
با ایجاد کانال های  نیز  نوجوان دیگر 1۶ ساله ای 
تلگرامی حاوی فیلم های خارجی و مستهجن اقدام 
به انتشار لینک جعلی و تارگت زنی می نموده است و 
اطلاعات کارت قربانیان از طریق ربات های تلگرامی 

به وی ارسال می شد.

حجت الاسلام غریب نقش های افراد را در یک 
باند کلاهبرداری فیشینگ شامل افرادی دانست 
که درگاه جعلی طراحی می کند، کسانی که مبالغ 
به دست آمده را پولشویی و تبدیل به جنس دیگر 
با  اغلب  تبلیغی  صفحات  که  کسانی  می کنند، 
شارژ  »خرید  همسریابی«،  »سایت های  عناوین 
و  ببین«  را  »چت ها  فالور«،  »افزایش  رایگان«، 
دام  به  برای  مجازی  فضای  در  مشابه  تبلیغات 
انداختن کاربران در درگاه جعلی به اصطلاح تارگت 
زنی می کنند. همچنین گروه دیگری از مجرمان نیز 
در ادعاهای واهی در فضای مجازی بالاخص تلگرام 
مانند »کار در منزل«، »درآمد نجومی با گوشی« و 
عناوین مشابه از شماره حسابها و هویت افراد جویای 
کار برای واریز وجوه سرقتی و هک شده و خرید ارز 

دیجیتال سوء استفاده می کنند.
دادستان قم در پایان به کاربران هشدار داد: از 
ارائه مدارک هویتی و شماره حساب خود به افراد 
در فضای مجازی برای کار در منزل و یا هر عنوان 
خریدهای  برای  و  کنند  خودداری  جدا  دیگری 
اینترنتی حتماً از درگاه های بانکی معتبر استفاده 

کنند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم از تفاهم اداره کل بنیاد 
شهید و امور ایثارگران  و  سازمان اوقاف و امور خیریه استان  برای اختصاص 
قطعه زمین همجوار گلزار شهدای شهر به دفن رایگان اموات خانواده شهدا و 

ایثارگران خبر داد.
بیژن سلیمان پور با اشاره به مطالبه چندین ساله خانواده معظم شهدا و 
ایثارگران برای دفن اموات خود در گلزار شهدا گفت: باید گفت که خود محدوده 
فعلی گلزار شهدای قم، کفاف دفن اموات خانواده شهدا و ایثارگران را نمی دهد، 

چراکه همه و یا اکثر این محدوده تکمیل شده است.
سلیمان پور افزود: در عین حال قانون برنامه ششم چنین بیان می دارد که 
دفن اموات خانواده شهدا و ایثارگران، شامل پدر، مادر و همسر شهدا، جانبازان 
بیش از ۵0 درصد و همچنین رزمندگان با ۶ ماه سابقه حضور در جبهه ها باید به 
صورت رایگان انجام شود که البته این قانون عمدتا در کشور رعایت می شود، اما 

برخی بی مهری ها همچنان وجود دارد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم سپس ادامه داد: قطعه 

زمینی در اطراف محوطه گلزار شهدای قم و متعلق به بنیاد شهید و امور 
ایثارگران وجود دارد که می توان آن را منحصرا به دفن رایگان اموات خانواده 

شهدا و ایثارگران بر اساس قانون برنامه ششم اختصاص داد.
او اضافه کرد: البته تنها راه دسترسی به این زمین از طریق خود گلزار شهدا 
است و می طلبید تا با همیاری سازمان اوقاف و امور خیریه به عنوان متولی 
محدوده گلزار شهدا و بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان متولی آن قطعه 
زمین، مراحل نهایی اختصاص این زمین به انجام برسد که خوشبختانه این امر 

با انعقاد تفاهم نامه ای بین این دو نهاد به سرانجام رسید.
سلیمان پور همچنین اذعان کرد: البته پیش از این هم تصمیماتی در این 
موضوع اتخاذ شده بود، اما اجرایی نشدن آن تصمیمات، تکدّر خاطر برخی 
از خانواده های معظم شهدا و ایثارگران را به دنبال داشته بود که بحمدالله با 
نهایی شدن امضای تفاهم نامه از این به بعد دفن اموات خانواده معظم شهدا 
و ایثارگران به صورت انحصاری و بر مبنای قانون برنامه ششم در جوار گلزار 

شهدای قم و به صورت رایگان انجام خواهد شد.

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

دستگیری اعضای باند فیشینگ چند هزار حساب بانکی

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم خبرداد؛

اختصاص زمین ویژه تدفین رایگان خانواده معظم شهدا 

اجرایی  هیات  معتمدین  گفت:  قم  فرماندار 
انتخابات قم مشخص، و طی روزهای آینده نیز برای 
طی فرآیندهای بعدی انتخابات مشغول به فعالیت 

خواهند شد.
جلسه  پایان  در  شب  جمعه  حیدری  مرتضی 
انتخاب معتمدین هیات اجرایی انتخابات قم در 
تالار امام رضا )ع( فرمانداری قم در گفت و گو با 
خبرنگاران اظهار داشت: جلسه معتمدین هیات 
اجرایی با حضور هیات نظارت شورای نگهبان و 
همچنین هیات نظارت مجلس شورای اسلامی 
برگزار شد که در مجموع ۳0 تَن می باشند. حیدری 

با بیان اینکه طبق قانون باید ۹ تَن به عنوان هیات 
اجرایی اصلی و پنج تَن نیز به عنوان علی البدل 
انتخاب شوند افزود: این تعداد با انجام رای گیری 
مشخص شدند و هم اکنون هیات اجرایی آماده 
است و در روزهای آینده برای طی فرایندهای بعدی 

انتخابات مشغول به فعالیت خواهند شد.
موکول  پایانی  روزهای  به  را  نام  ثبت  داوطلبان 

نکنند 
ثبت  داوطلبان  اینکه  بر  تاکید  با  قم  فرماندار 
یادآور  نکنند  موکول  پایانی  روزهای  به  را  نام 
به  سریعتر  چه  هر  نام  ثبت  برای  داوطلبان  شد: 

رایانه  از طریق  یا  و  نموده  مراجعه  قم  فرمانداری 
شخصی، اپلیکیشن تلفن همراه و دفاتر پیشخوان 
دولت اقدام نمایند. وی خاطرنشان کرد: ثبت نام 
داوطلبان شرکت در انتخابات شوراهای اسلامی 
شهر و روستا که از ۲0 اسفندماه جاری آغاز شده 
به مدت هفت روز و تا ۲۶ اسفند ادامه پیدا می کند.
ششمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و 
روستا به همراه دومین انتخابات میاندوره پنجمین 
سیزدهمین  و  رهبری  خبرگان  مجلس  دوره 
انتخابات ریاست جمهوری ۲۸ خردادماه 1400 

برگزار خواهد شد .

فرماندار قم:

معتمدان هیات اجرایی انتخابات قم مشخص شدند 


